
شهرداري فومن درنظر دارد برابر مجوز 03/257 مورخ 1403/4/24 و 01/97 مورخ 1401/3/01 شورای اسلامی شهر فومن، نسبت به فروش ماشین 
آلات براساس نظریه کارشناس رسمی دادگستری از طریق مزایده کتبی با شرایط مندرج در اسناد مزایده و بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیک 

دولت  www.setadiranir( ) اقدام نماید. 
تاریخ انتشار مزایده :             چهار شنبه مورخه 1403/09/21

مهلت دریافت اسناد مزایده : ساعت 8:00صبح روز چهار شنبه مورخ 1403/09/21 الی ساعت 18 عصر چهارشنبه مورخ 1403/09/28
مهلت ارسال پیشنهاد: ساعت 8:00صبح روز پنج شنبه مورخ 1403/09/29 الی ساعت 14/00 عصر دوشنبه مورخ 1403/10/10                   

تاریخ بازگشایی:    ساعت 10/00 صبح روز سه شنبه مورخ 1403/10/11
ضمنا با توجه به اینکه در سامانه تدارکات الکترونیک در حین مزایده امکان تغییر مهلت های تعیین شده فوق وجود دارد ، لذا ملاک عمل زمان های 

نهایی تعیین شده در سامانه می باشد.
رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:

1-برگزاری مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت انجام می گیردو کلیه فرآیند مزایده شامل دریافت اسناد مزایده ، پرداخت تضمین 
شرکت در مزایده ، ارسال پیشنهادات و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گر ، از این طریق امکان پذیر می گردد.

2-کلیه اطلاعات و شرایط مزایده )مشخصات ، نحوه شرکت و...( در برد اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده ، بررسی و انتخاب میباشد.
شرایط و مدارک لازم جهت شرکت در مزایده:

1-رعایت شرایط مزایده بر اساس اطلاعات منتشر شده در سامانه الزامی است.
2-با توجه به اینکه مزایده بر اساس آئین نامه مالی شهرداری ها برگزار می گردد ، لذا لازم است شرکت کنندگان در مزایده بعد از تکمیل سامانه 
ستاد و اعلام پیشنهادات ،اصل ضمانت نامه بانکی یا اصل فیش واریزی بابت تضمین شرکت در مزایده را، حداکثر تا پایان وقت اداری روز دوشنبه 

مورخ 1403/10/10 ،  تحویل دبیرخانه شهرداری فومن نمایند.
مبلغ تضمین به صورت وجه نقد در قالب فیش واریزی به شماره حساب 1-3016251-11-6413 نزد بانک مهر ایران یا بصورت ضمانت نامه بانکی 

به عنوان سپرده شهرداری فومن قابل قبول خواهد بود.                           
کاظم قربانی گشتی-   شـهردار فـومـن

تاریخ: 1403/09/17
شماره: 03/16759 ))فراخوان مرحله اول مزایده کتبی فروش ماشین آلات  

شهرداری فومن ((  
بت   دوم حراج غیرحضوری نو

اینجا محل  تبلیغ شماست !
013-33243634

چگونه  جمشیدی  پژمان 
سینما را نجات داد ؟!

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir
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شوخی یا خیانت
 به رأی مردم !

MoeenDaily@رفتار های غیرسازنده، آسیب به مجلس و اعتماد مردم

دوئل جدید در بازار ارز
انتظارات از دولت چهاردهم
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1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

وج با هماهنگی  خر
وس ! دوستان ر
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یک درجه کمتر؛ ۲۵ میلیون متر صرفه جویی

وز سقوط از زبان اسد :  ر



یادداشت

حمید رسایی نماینده مجلس، درباره پرستو احمدی  
- خواننده - که اخیراً ویدئویی از اجرای وی در یک 
کارونسرا منتشر شده، در شبکه ایکس، چنین نوشته 

است:
»باید احمق باشیم که نفهمیم کنسرت فرضی برای 
یک بی حیای لخت درکاروانسرای وسط بیابان یک 
عملیات فریب است برای پرت کردن حواس من و تو 

از اتفاقات دیگری که درحال رخ دادن است:
گرانی دلار

خاموشی هدفمند
بی تدبیری های هدفمند

که جملگی محصول نفوذ است برای لخت کردن 
جیب، اعتماد و اعتقاد مردم.«

خطاب به جناب رسایی چند نکته را درباره مرقومه 
اخیرشان عرض می کنیم:

1 - احتمالًا مردم را احمق فرض کرده اید که فکر 
کرده اید اگر یک دختر خانمی در یک کاروانسرا، چند 
بیت شعر بخواند، حواس شان از مشکلات زندگی که 
گویا ول کن شان هم نیست، پرت می شود. نه خیر 
جناب! زخم های مردم، دردناک از این حرف هاست 
که ترانه ای با صدای زنانه، ولو موقتاً التیام شان دهد.

البته اگر شما با دیدن خانم خواننده دچار حواس پرتی 
می شوید، مربوط به خودتان است ؛ لطفا به عموم 

مردم تعمیم ندهید!
2 - خدا را شکر که پزشکیان رئیس جمهور شد و 
طائفه شما که تا دیروز از مملکت گل و بلبل حرف 
می زدید، یادتان افتاد که این کشور مظلوم و مردم 
نجیب اش، دچار گرانی و خاموشی و بی تدبیری اند 
)مانند قبل(. حال بماند که چقدر از مصائب دولت چند 
ماهه امروز، معلول عملکرد درخشان دولت قبل است! 
3 - درود بر شما که بالاخره از »نفوذ« هم حرف 
زدید. جسارتاً اگر دنبال نفوذی هستید، اطراف تان 
را بیشتر و دقیق تر بکاوید. یک تقلب هم به شما 
برسانیم: نفوذی ها برای این که جلب اعتماد و توجه 
کنند، تندترین مواضع را می گیرند و معمولًا خود را 
کاسه داغ تر از آش نشان می دهند. مثلًا الان که 
بحث سوریه سکه بازار است، »الی کوهن« را به یاد 
بیاورید که تا عالی ترین مدارج حکومتی سوریه پیش 
رفت و به گواه تاریخ و اسناد، بیشترین و تندترین 
ولی  داد  اسرائیل می  علیه  را  و شعارها  ها  فحش 
سرانجام معلوم شد که جاسوس اسرائیل است و آن 
همه مواضع ضد اسرائیلی، فقط برای رد گم کنی بود.

به نظرتان، دشمنان ایران و جمهوری اسلامی که در 
دهه 60 میلادی برای نفوذ دادن الی کوهن ها به 
درون حکومت سوریه برنامه ریزی داشتند، الان که 
60 سال هم مجرب تر شده اند، کار مشابهی درباره 

ایران انجام نداده اند؟!
بی تعصب در این باره فکر کنید که الی کوهن های 

ایران امروز چه کسانی می توانند باشند؟!
4 - راستی شما که معتقدید دولت ها با یک خواننده 
خانم،  انبوهی از مشکلات را به حاشیه می رانند، 
حافظه تان یاری می کند که زمانی که داشتند دکل 
نفتی را می دزدیدند یا در دولت محبوب شما به اسم 
چای 3.5 میلیارد دلار بالا می کشیدند یا مرزهای 
کشور را با اهداف خاص روی مهاجران غیرقانونی 
های  باغ  مقدس،  عناوین  تحت  یا  کردند  می  باز 
شمال شهر را به اسم خود و پسران سند می زدند 
و نظایر این شیرین کاری ها، از چه عملیات فریب 
و روش هایی برای پرت کردن حواس مردم استفاده 

می کردند؟
راستی در برابر این ها هم با همین سرعت و شدت و 

حدت و غلظت واکنش نشان می دادید؟!
5 - اشاره ای کردید به لخت کردن اعتقادات مردم ؛ 
انتظاری هم جز این نمی رود که یک روحانی دغدغه 

اعتقادات مردم را داشته باشد؛ درود بر شما!
ولی حاج آقا! اعتقادات مردم با دیدن بازوهای لخت 
یک خانم خواننده در میان کاروانسرایی در وسط کویر 
لخت نمی شود که اگر می شد، جوانان نسل اول 
انقلاب که در دوران شاه زندگی می کردند و انقلاب 
کردند و به جبهه رفتند و شهید شدند، عاری از اعتقاد 

بودند.
ناپسند  رفتار  و  زدن  حرف  طرز  را  مردم  اعتقادات 
افرادی مانند شما که به اسم دین حکم می رانید، 
تضعیف می کند. بقیه حرف ها و کارهایتان را می 
گذاریم کنار؛ همین توئیت تان درباره پرستو احمدی 
را ببینید: »بی حیای لخت نامیدن یک دختر« - ولو 
این که حجاب هم نداشته باشد - با کدام آموزه دینی 

و اخلاقی منطبق است؟ 
با رفتار  بود  به عنوان یک روحانی که زمانی قرار 
انسانی و گفتار حسنه - و به تعبیر قرآن با »قول 
لیّن« - مبلغِّ دین خدا باشید، چگونه شرعاً و اخلاقاً 
به خود اجازه می دهید یک دختر را صرفاً به دلیل آن 
که لباسش مورد تاییدتان نیست، »بی حیا« بنامید؟! 
می فهمید بار معنایی این نسبت زشت اخلاقی را؟! و 
آیا از درک این نکته ساده عاجزید که چه بسا فردی 
بدون حجاب، بسیار با حیاتر از یک فرد باحجاب باشد 

و بالعکس؟
بله آقای رسایی! ایمان مردم را شمایان به باد می 

دهید نه زنان و دختران این سرزمین.
6 - به قبر و قیامت تان بیشتر بیندیشید که هم برای 

خودتان خوب است و هم برای جامعه.

6 نکته با »حمید رسایی« که 
درباره »پرستو احمدی« نوشت: 

بی حیای لخت!

گرانی 300 درصدی روز سقوط از زبان اسد : خروج با هماهنگی دوستان روس !

رویداد
  چهارشنبه  28 آذر  1403

 شماره 6911

2
کانال تلگرامی ریاست جمهوری سوریه اعلام کرد که پس از چندین تلاش ناموفق برای انتشار این بیانیه از طریق 

رسانه های عربی و خارجی، تنها راه موجود انتشار آن در شبکه های اجتماعی ریاست جمهوری سابق بود.
بشار اسد در این بیانیه تصریح کرد که تا ساعات اولیه صبح هشتم دسامبر در دمشق بوده و تا عصر آن روز کشور را 

ترک نکرده بود.
وی توضیح داد که در جریان تحولاتی که در سوریه شاهد آن بود، حتی یک بار هم به احتمال کناره گیری یا فرار از 

کشور فکر نکرده بود.
اسد توضیح داد: »من تا ساعات اولیه صبح روز یکشنبه 8 دسامبر در دمشق ماندم و مسئولیت هایم را پیگیری کردم. اما 
با گسترش تروریسم به داخل دمشق، با هماهنگی دوستان روس به لاذقیه رفتم تا از آنجا نبرد را پیگیری کنم. صبح، 
هنگام ورود به پایگاه حمیمیم، مشخص شد که همه نیرو ها از تمامی خطوط نبرد عقب نشینی کرده اند و آخرین مواضع 

ارتش سقوط کرده است«.

سوری هایی که نمی توانند
 به وطن برگردند!

نگاه

به گزارش فرار به نقل از نشریه اسپکتیتور؛ در یک اتاق انتظار در منطقه عدلیه 
بیروت با نور های شدیدی که به سمت ما گرفته شده بود، ما زندانیان دستبند زده 
در یک بازداشتگاه و در فضای باز قرار داشتیم. روی دیوار، یک نفر تصویر یک 
اسلحه کلاشنیکف را کشیده بود. در عین حال، می شد اثرانگشت آبی رنگ 
زندانیان را که یادگار زمان پذیرش آن ها در زندان بود را هم روی دیوار ها دید. 
نام ها و تاریخ های مختلفی روی دیوار نقش بسته بود. موضوعی که نشان 

می داد افراد چه مدت از عمر خود را در زندان گذرانده اند. 
این همان چیزی بود که من )نویسنده گزارش حاضر: جیمز بسانت دیویس( 
برای مدتی در بازداشتگاه های لبنان تجربه کردم. در ماه آگوست گذشته، من را 
در حالی که برای یک نهاد خیریه با محوریت حمایت از پناهجویان سوریه ای در 
دره بقاع لبنان کار می کردم، دستگیر کردند و به یک بازداشتگاه منتقل نمودند. 
هیچ دلیل مشخصی برای بازداشت من ذکر نشد و من بیش از یک ماه از عمرم 
را در فضایی که می شد آن را یک بازداشتگاه یا بازداشت خانگی توصیف کرد، 
گذراندم. البته که شمار زیادی از دیگر افرادی که آن ها هم بازداشت شده بودند، 
به صورت رسمی متوجه نشدند که چرا این اتفاق برایشان افتاده است. از سال 
2011، بیش از یک و نیم میلیون سوری از کشور خود آواره شده و فرار کرده اند 
و به دنبال آرامش و امنیت در لبنان بوده اند. آن ها اکنون یک چهارم از جمعیت 
لبنان را تشکیل می دهند. گزارش های مختلفی از برخورد نه چندان مطلوب 

نیرو های امنیتی لبنانی با آن ها منتشر می شود. 
به تازگی و پس از سقوط نظام سیاسی سوریه، تصاویر و ویدئو هایی از زندان 
مخوف صیدنایا به بیرون درز کرده است. با این حال، در لبنان نیز شمار زیادی 
از سوری ها در زندان به سر می برند و چشم انداز مشخصی را در مورد آینده 
ندارند. در اتاق انتظار یک بازداشتگاه در بیروت، یک زن سوری به شدت گریه 
می کرد. این زن که »عایشه« نام داشت، در اواسط دهه چهارم زندگی خود بود. 
شوهرش و والدینش در جریان جنگ در سوریه کشته شده اند و خانه اش نیز 
ویران شده است. او از مرز گذشته و وارد لبنان شده تا شاید بتواند شغلی پیدا کند. 
شغلش کارگری در مزارع برای برداشت سیب زمینی در مناطق شمالی دره بقاع 
بود. با این حال او در حالی که در مزرعه مشغول بوده به دلیل عدم برخورداری 

از اوراق شناسایی لازم بازداشت شده بود. 
ما را به خارج از اتاق انتظار، و مستقیم به سوی یک زندان بردند. هشت زندانی 
پشت خودروی حمل زندانیان بودند. من در یک سلول زندان قرار گرفتم که 
37 نفر دیگر هم در آن بودند. این سلول کوچک بود و 16 تخت دو طبقه به 
هم چسبیده در آن قرار داشت. دمای هوا 40 درجه بود و می شد بوی عرق 
بدن را در هر جایی حس کرد. عرق افرادی که روی طبقه دوم تخت ها بودند 
روی افرادی که طبقه پایین بودند می ریخت. وقتی از میان میله ها به بیرون 
نگریستم، سلول های زیادِ دیگری را مشاهده کردم که همگی آن ها نیز همچون 

سلول ما پُر بودند. 
من بچه های پابرهنه را می دیدم که لباس های پاره به تن داشتند. یک زوج 
بودند که لباس فوتبالی به تن داشتند. آن ها لباس تیم های یوونتوس و لیورپول 
را پوشیده بودند. این لباس ها جوانی آن ها را یادآور می شد و الا خودشان از شور 

و شوق جوانی عاری بودند. 
اینجا همه احساس گرما  بود داد زد »هوا گرم است.  مردی که کنار من 
می کنند«. او با خشم و ناامیدی به دیگران نگاه می کرد. وی گفت: »ما از 
نگهبانان می خواهیم که سیستم تهویه هوا را روشن کنند. سیستم تهویه وجود 
دارد، اما آن را روشن نمی کنند«. من از او درباره کودکانی که در سلول بودند 
پرسیدم. وی گفت:« 5 بچه در زندان هستند که سنشان بین 12 تا 15 سال 
است. برخی از آن ها شش ماه است که اینجا هستند. به هیچکدام اتهامی وارد 

نشده است. مقامات نمی دانند که با آن ها باید چه کنند«. 
یک مرد فلسطینی در سلول بود که وقتی او را دیدم یک چاقو به کمرش داشت 
و یک میله آهنی را نیز به دست داشت. وی )مرد فلسطینی( گفت: »این مرد 
احمق است«. اشاره او به فردی بود که زیر تختش قرار داشت. مرد فسلطنی 
گفت که »او زیاد مواد مخدر مصرف می کند و به مدت شش ماه است که 
اینجاست... من باید به او شعور یاد بدهم«. وقتی مرد فلسطینی آن مرد دیگر 
را زد، سلول در سکوت فرو رفت. فردی که کتک می خورد مدتی زمان برد تا 
متوجه شود چه خبر است. او فریاد زد. نگهبانان ظاهر شدند و آن ها به داخل 
سلول نگاهی کردند و رفتند. آن شب من در کنار مردی خوابیدم که کتک 

خورده بود. او دراز کشیده بود و حباب های آب دهنش را کنار می زد. 
این امکان وجود داشت تا از بازداشتگاه مذکور تماس تلفنی برقرار کنیم با این 
حال، باید دو هفته برای خرید کارت های شارژی که امکان تماس را برقرار 
می کردند، صبر می کردیم. از این کارت ها استفاده های مختلفی می شد. جنس 
آن ها پلاستیک بود و بعضی وقت ها با تیز کردنشان می شد از آن ها برا ی تکه 
کردن نان استفاده کرد. برخی از زندانیانِ پیشین نیز از این کارت ها برای کشیدن 

نقاشی روی دیوار استفاده می کردند. 
به لطف پاسپورتم، من توانستم از زندان آزاد شوم. با این حال، بسیاری از 
انسان هایی که در زندان دیدم، ماه ها و حتی سال ها در زندان بودند. آن ها منتظر 
بودند تا مقاماتی که نمی شناختند برای آن ها کاری کنند یا اینکه خانواده هایشان 
رشوه ای بدهند و زمینه را برای آزادیشان فراهم سازند. اغلب آن ها هیچ جرمی 
مرتکب نشده بودند. بر طبق آمارها، از هر 5 سوریه ای در لبنان، 4 نفر اوراق 
شناسایی ندارند. موضوعی که آن ها را مستعد بازداشت و یا بازگشت اجباری به 
کشورشان می کند. اغلب مهاجران و پناهجویان سوری در خاک لبنان در فقر 

شدید زندگی می کنند. کلا وضع زندگی آن ها خوب نیست. 
من »نسرین« را هم ملاقات کردم. یک پناهجوی کُرد از شمال سوریه. او مرا با 
همسر و دو کودکش آشنا مکرد و غذای لذیذی برایم پخت. وقتی بمباران های 
اسرائیل علیه بیروت اغاز شد، این خانواده لبنان را ترک کردند و به هزاران نفر 
دیگری پیوستند که برای فرار از بمباران ها به وضعیت ناشناخته سوریه پناه 
می بردند و به دنبال بازگشت به این کشور بودند. وقتی آن ها به شهر عفرین در 
شمال سوریه رسیدند، هر آنچه که آن ها داشتند به سرقت رفته بود. بچه های 
او مردان مسلح را برای نخستین بار مشاهده می کردند و مدام این سوال را 

می پرسیدند که چرا هر فردی را که می بینند مسلح به نظر می رسد. 
روز یکشنبه گذشته ارتش لبنان اعلام کرد که حضور خود در مرز های سوریه را 
تقویت می کند و محدودیت ها را برای افرادی که مایل به ورود به خاک لبنان 
هستند افزایش می دهد. این مساله موجب می شود تا بسیاری از پناهجویان از 
جمله نسرین نتوانند به خانواده و آشنایان خود در لبنان ملحق شوند. اگر آن ها 
در این رابطه دست به تلاش بزنند، امکان دارد که بازداشت شوند. مثل من که 

در یک بازداشتگاه در بیروت در بازداشت بودم. 
امروز صبح، با عکسی از نسرین و پیشانی خون آلود دخترش از خواب بیدار 
شدم. زمانی که این کودک بیرون از پناهگاهشان مشغول بازی بوده، یک سرباز 
او را با سنگ زده است. ما تلفنی صحبت می کردیم و زمانی که تماسمان به آخر 
رسید، نسرین آهی بلند کشید. وی گفت: »آینده ما از دست رفت و زندگیمان 

خراب شد. من حتی آب تمیز برای شستن زخم های فرزندم ندارم«.

شوخی یا خیانت به رأی مردم !

پای لنگ اینترنت در روز های بی برقی

پس از آنکه ویدئوی تذکر قالیباف به نماینده قزوین در مورد داد نزدن 
در جایگاه هیئت رئیسه و نیز تذکر به علیرضا منادی نماینده تبریز مبنی 
بر اجتناب از رفتار های نمایشی در فضای رسانه ای پیچید روز گذشته 
میثم ظهوریان تصویر نامه خود به رئیس مجلس را منتشر کرد که نشان 
می داد دامنه رفتار های خلاف نظم برخی نمایندگان به سروصدا و تجمع 
در جایگاه هیئت رئیسه برای قرار گرفتن در کادر دوربین رسانه ها محدود 
الگوبرداری  و  نمونه های دبستانی  از  برخی شوخی ها  بعضا  نمانده و 
می شود. اینکه نماینده ای پس از رای گیری بدون اطلاع نماینده دیگر 
رأی او را تغییر بدهد همان طور که نماینده مردم مشهد نیز در نامه خود 
گفته است هم خلاف شان نمایندگی است هم صحت رای گیری در 
مجلس را که امانت مردم است تحت تأثیر قرار می دهد. رفع این وضعیت 
علاوه بر جدیت نیاز به ترمیم برخی سازوکار های مدیریتی موجود و 
اعمال عینی برخی قوانین سلبی در برخورد با بی نظمی نمایندگان در 

صحن علنی مجلس است.
فرهیختگان نوشت: »شما با سروصدا می خواهی ثابت کنی من دغدغه 
دارم بقیه دغدغه ندارند؛ این ظلم به شما و به مجلس است. این کار ها 
را نکنید. شما اجازه نمی دهی من صحبت کنم، فقط دنبال این هستی 
که کلیپ پر کنی و بیرون بدهی. من در مجلس اجازه این کار ها را 
نمی دهم. بنشینید و این کار ها را نکنید.« این تعابیری است که اخیراً 
رئیس مجلس خطاب به منادی نماینده تبریز استفاده می کند. تعابیری 
که احتمالًا به فهرست بلندبالاتری از نمایندگان نیز می توان نسبت داد. 
نمایندگانی که بعضا به جای شرکت در رای گیری ترجیح می دهند در 
جایگاه هیئت رئیسه تجمع کرده و تصویری در قاب دوربین تلویزیون 
از خود ثبت کنند. حد بی نظمی، اما زمانی وخیم تر می شود که نامه 

ظهوریان به قالیباف را مرور کنیم.
نماینده مردم مشهد در متنی که خطاب به رئیس مجلس نوشته مدعی 
شده است: »در صحن علنی مجلس به کرات پیش آمده پس از اینکه 
نمایندگان رأی خود را به طرح ها و لوایح ثبت می کنند برخی از همکاران 

به شوخی یا به هر دلیل دیگری بدون اطلاع رای دهنده اقدام به تغییر 
رأی او و فشردن دکمه رای گیری خلاف نظر اولیه نماینده می کنند 
که این موضوع علاوه بر این که خلاف شأن نمایندگی است صحت 

رای گیری های مجلس را خدشه دار می کند.«
ظهوریان در ادامه اتفاقی که برای شخص خودش افتاده را این گونه 
روایت می کند: »به عنوان مثال یکی از نمایندگان پس از رأی بنده اقدام 
به تغییر آن کرده بود و مشابه این مسئله پیش از این نیز برای چند نفر 

از نمایندگان اتفاق افتاده است.«
نماینده مردم مشهد درنهایت برای جلوگیری از این اقدام خلاف اخلاق 
پیشنهاد می دهد: »علاوه بر تذکر به همکاران گرامی به معاونت فناوری 
از  رأی هر یک  تغییر  که  اتخاذ شود  تدبیری  کنید  تأکید  اطلاعات 

نمایندگان نیاز به ثبت مجدد اثر انگشت داشته باشد.«
این اقدام که تضییع حق میلیون ها رای دهنده به نمایندگان محسوب 
می شود را اگرچه ظهوریان مؤدبانه شوخی تعبیر کرده، اما نمی توان 
نادیده گرفت و به راحتی از کنار آن عبور کرد. جلوگیری از این اقدام 
علاوه بر اینکه اصلاح ساختار رای گیری را می طلبد برخورد سخت و 
عبرت آموز با نماینده یا نمایندگان خاطی را نیز ایجاب می کند. برخوردی 

که نتیجه اش به افکار عمومی نیز گزارش داده شده تا مردم در دوره های 
بعدی بتوانند با شناخت بهتری نسبت به آینده حضور نماینده خاطی در 

بهارستان تصمیم گیری کنند.
رفتار های غیرسازنده، آسیب به مجلس و اعتماد مردم

سروصدا های بی اساس و رفتار های پرهیاهو در صحن علنی مجلس 
به جای نمایش پویایی و فعالیت، می تواند به عاملی مخرب در کارآمدی 
و شأن مجلس تبدیل شود. نمایندگان مجلس به عنوان قانون گذاران 
وظیفه دارند در مسیر عقلانیت و بهره وری گام بردارند و با دانش و 
استدلال نقش مؤثری در پیشبرد اهداف ملی ایفا کنند. اما برخی رفتار ها 
مانند فریاد زدن، نزاع های لفظی و نمایش های تبلیغاتی نه تن ها ارزش 
افزوده ای به فرآیند قانون گذاری نمی آورد، بلکه به اعتماد عمومی نیز 

آسیب وارد می کنند.
پویایی مجلس زمانی معنا پیدا می کند که نمایندگان با رویکردی علمی 
و دقیق به مسائل کشور بپردازند. تدوین قوانین متقن و کارآمد، حذف 
ازجمله  بر منطق و استدلال  ارائه راهکار هایی مبتنی  زاید و  قوانین 
اقداماتی است که می تواند اثرات مثبت بلندمدت بر جامعه داشته باشد. 
این پویایی نیازی به صدا های بلند یا رفتار های نمایشی ندارد. درواقع، 
مجلس نهاد عقلانی تصمیم گیری است و این نوع رفتار ها آن را از مسیر 

اصلی خود منحرف می کند.
و  سروصدا  با  صرفاً  استدلال،  و  دانش  به جای  که  نماینده ای 
اعتراض های بدون محتوا سعی دارد جایگاه خود را تثبیت کند، درواقع 
به نهاد قانون گذاری کشور لطمه می زند. این اقدامات، در بسیاری از 
مواقع با هدف جلب توجه عمومی یا تقویت جایگاه فردی در رسانه ها 
انجام می شود، اما نه تن ها راه به جایی نمی برد، بلکه باعث هدررفت 
انرژی مجلس و کاهش اعتبار آن نزد افکار عمومی می شود. مردم به 
نمایندگان اعتماد کرده اند که با جدیت، دقت و تفکر در راستای حل 
مشکلات کشور گام بردارند، نه اینکه صرفاً شعار های توخالی سر داده 

یا برای نمایش در دوربین ها مسابقه دهند.

»اختلالات ایجاد شده به علت قطعی برق سایت های اپراتور های همراه 
و نا کارامدی تجیزات ذخیره کننده برق بوده است.« این آخرین اظهار 

نظر وزارت ارتباطات در خصوص اختلال شبکه اینترنتی کشور بود.
این اظهار نظر ها در حالی مطرح می شود که تنها عامل اختلال در شبکه 

مربوط به قطع برق نیست و عوامل مختلفی در آن نقش دارند.
یکی از مشکلاتی که اپراتور ها مرتب به آن می پرداختند کمبود بودجه 
و عدم تامین منابع مالی برای بهبود زیرساخت های ارتباطی بود، با 
همین بهانه نیز سال گذشته نامه ای سرگشاده به شهید رییسی نوشته و 

درخواست افزایش تعرفه 100درصدی اینترنت را داشتند.
تعرفه  سیزدهم،  دولت  در  نهایتا  گرفته  صورت  بررسی های  از  پس 

اینترنت اپراتور های ارتباطی حدود 30 تا 34 درصد افزایش یافت. 
تعداد  افزایش  مثل  مشخصی  تعهدات  با  تعرفه  افزایش  این  البته 
سایت های نسل پنجم )5G( به 10 درصد تا پایان سال 1403، افزایش 
پوشش نسل چهارم و افزایش 30 درصدی سرعت اینترنت نهایتا ظرف 
6 ما بود که امروز به صورت شفاف مشخص نیست تا امروز چه میزان از 
این تعهدات از سوی اپراتور ها محقق شده است. همانطور که گفته شد 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در شب اعلام افزایش تعرفه 
شرایط گفته شده را با جزئیات کمی اعلام کرد، به عنوان نمونه اپراتور ها 
متعهد شده اند تا پوشش شبکه 5G را گسترش داده و تا پایان سال 
1403، 10 درصد از سایت های خود را به این فناوری مجهز کنند، حالا 
در ماه های منتهی به پایان سال 1403 خبری از اعلام وضعیت توسعه 
شبکه 5G در کشور نیست، یا اینکه قرار بود افزایش پوشش نسل 
چهارم )4G( به 96 درصد از مناطق کشور تا پایان سال 1403 برسد، 

اما نه دولت قبل آمار دقیقی از روند کار اعلام کرد و نه این دولت تکلیف 
اپراتور ها را مشخص نکرده و پیشرفت کار را گزارش نکرده است.

این تعهدات به صورت الحاقیه به پروانه فعالیت اپراتور ها اضافه شده و 
در صورت عدم اجرای آن ها در موعد مقرر، جریمه هایی برای اپراتور ها 
در نظر گرفته خواهد شد، اما این جریمه ها چه میزان بوده و چه زمانی 
اعمال می شود برای مشترکین نامعلوم است که نشان از عدم شفافیت 

در این حوزه دارد.
اپراتور های   ،1402 دی ماه  در  اینترنت  تعرفه های  افزایش  از  پس 
ایرانی تعهداتی را برای بهبود کیفیت خدمات پذیرفتند. اما بر اساس 
گزارش های منتشرشده در اردیبهشت 1403، میانگین سرعت اینترنت 
ثانیه و  بر  ثانیه به 13.56 مگابیت  بر  از 12.13 مگابیت  اول  همراه 

ایرانسل از 10.89 به 12.36 مگابیت بر ثانیه افزایش یافته بود. 
با این وجود عیسی زارع پور وزیر ارتباطات دولت سیزدهم، در خرداد 
1403 اعلام کرد که اپراتور ها حدود 10 درصد از تعهد افزایش سرعت 
ارتباطات رادیویی  اینترنت عقب هستند.  سازمان تنظیم مقررات و 
نیز با هدف پایش مستمر پیشرفت تعهدات اپراتور ها سامانه ای به نام 

»نت سنج پلاس« را راه اندازی و معرفی کرد.
وزارت ارتباطات این روز ها می گوید پاره ای از مشکلات در خصوص 
اختلال در شبکه به خرابی باتری های سایت های اپراتور ها بر می گردد 
و سازمان رگولاتوری در حال رایزنی با اپراتور ها برای حل این مشکل 
است، اما این سوال پیش می آید که چرا از گذشته تمهیداتی برای چنین 
شرایطی در نظر گرفته نشده که کاربران با علاوه بر چالش برق با 
مشکلات عدم دسترسی به اینترنت مناسب مواجه باشند آنهم در حالی 

که این روز ها بسیاری از کسب و کار ها دور کار بوده و دانش آموزان ناچار 
به آموزش غیرحضوری هستند.

از سوی دیگر اینکه اختلال اینترنت همزمان با قطعی برق می تواند به 
دلایلی همچون وابستگی تجهیزات شبکه به برق، محدودیت ظرفیت 
باتری پشتیبان )UPS(، وابستگی به برق مراکز داده )دیتاسنترها(، 
آسیب به تجهیزات ارتباطی، وابستگی فیبر نوری و شبکه ارتباطی و 

مشکلات در ایستگاه های مخابراتی )BTS( باشد.
احمدی استاد دانشگاه علم و صنعت درباره راه کار های پیش روی وزارت 
ارتباطات برای ببود کیفیت شبکه می گوید: به نظر می رسد راه حل های 
زودبازده برای کاهش اثر قطعی برق بر اینترنت استفاده از باتری های 
طولانی تر،  پشتیبانی  برای  بالا  ظرفیت  با   )UPS( ذخیره سازی 
ایستگاه های  و  داده  مراکز  در  اضطراری  ژنراتور های  به کارگیری 

مخابراتی است.
وی درباره راهکار های بلندمدت نیز میگوید: در طولانی مدت نیز باید 
زیرساخت های شبکه به شبکه های مقاوم تر در برابر نوسانات و قطعی 
برق ارتقا یافته و از منابع انرژی تجدیدپذیر مانند انرژی خورشیدی برای 

تأمین برق پایدار در مناطق بحرانی استفده شود. 
در نهایت اینکه مشکلات اختلال اینترنت در شرایطی مانند قطعی های 
نشان  را  بیشتر خود  پشتیبان  زیرساخت های  یا ضعف  برق  گسترده 
می دهد و منجر به اختلال اینترنت در مقیاس گسترده می شود، هر چند 
به نظر می رسد اگرچه بهبود هایی در سرعت و کیفیت اینترنت مشاهده 
شده است، اما اپراتور ها هنوز به طور کامل به تعهدات خود عمل نکرده اند 

و نیاز به تلاش بیشتری برای تحقق کامل آن ها وجود دارد.

۱ درجه کمتر؛ 25 میلیون متر صرفه جویی
با وجود آنکه برای مدت کوتاهی، سریال خاموشی برق خانگی، قطع شده 
بود، اما مجدداً در بسیاری شهر ها به تناوب برق محلات قطع می شود. 
آرمان خالقی دبیرکل خانه صنعت، معدن و تجارت ایران نیز اخیراً اظهار 
کرد که قطع برق صنایع کشور از 24 ساعت در هفته به 2 روز در هفته 

افزایش یافته است.
بر اساس بخشنامه جدید، بسیاری از صنایع موظف به کاهش 90 درصدی 
مصرف برق شده اند و ساختمان های اداری نیز باید شاهد کاهش 50 

درصدی مصرف انرژی در ساعات اداری و غیر اداری باشند.
در حال حاضر نیز در اکثر استان های کشور بسیاری از ادارات، بانک ها 
و موسسات آموزشی تعطیل شده اند. شرکت توانیر هر روز اطلاعیه ای 
جدیدی در خصوص قطع برق متناوب بخش خانگی و تجاری به مدت 2 

ساعت در روز صادر می کند.
در این بین مسعود پزشکیان رئیس جمهور با انتشار یک فایل ویدئوی آغاز 
پویش »2 درجه کمتر« را اعلام کرد، کمپینی که به وسیله برخی وزرا 
حمایت شد و از مردم می خواهد که دمای محیط خود را حداقل به میزان 2 
درجه کمتر نمایند. واکنش ها در شبکه های اجتماعی به این پویش نیز غالباً 
همراه با نیش و کنایه بود، یک استاد دانشگاه در این راستا از رئیس جمهور 
خواست که او نیز میزان قاطعیت خود را در مسائل مربوط به حجاب، 

آزادی های فردی، تحریم و فیلترینگ به میزان 2 درجه افزایش دهد.
رمضانعلی سنگدوینی نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس در اینباره 
به آفتاب نیوز گفت: کسری گاز باعث می شود که کشور با کمبود برق 
هم مواجه شوند، دولت بلاخره چه چاره ای دارد، چه بخواهد چه نخواهد 
با کمبود مواجه است، این مسئله هم به دولت فعلی و دولت قبل بر 
نمی گردد،   ما از 30 سال قبل صنایع را توسعه دادیم، اما فکری اساسی 
به حال نیاز انرژی )برق، گاز( صنایع و بخش مصرف خانگی نکردیم. 
متاسفانه ما اجازه هم ندادیم که بخش خصوصی در تولید برق به شکلی 
موثر فعال شود، نه مطالبات آن ها پرداخت شد و نه به بخش خصوصی 
اجازه داده شد که مازاد تولید برقش را خودش صادر کند. من خودم سال ها 
در صنعت گاز کشور کار کرده ام و به شما عرض می کنم اگر مردم تنها 1 
درجه از دمای منزلشان را کاهش دهند،   به اندازه یک فاز پارس جنوبی 
صرفه جویی می شود، این یعنی اگر مردم به پویش کاهش 2 درجه دما 
لبیک بگویند معادل 50 میلیون متر مکعب در روز  )معادل 2 فاز پارس 

جنوبی( صرفه جویی خواهد شد.
نیروگاه علی آباد از مدار خارج شد و ۳_۴ سال طول می کشد 

وارد مدار شود
نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس ادامه افزود: متاسفانه ما در بخش 
برق نیز کمتر به سراغ انرژی های تجدید پذیر رفته ایم، نیروگاه های هم 
که در این حوزه ایجاد شده، نتوانسته اند مطالباتشان را بگیرند، دولت در 
اقدامی درست زمینه واردات بنزین سوپر با قیمت آزاد، را ایجاد کرد، باید 
اجازه داد که بخش خصوصی با وام های کم بهره صندوق توسعه ملی 
نیروگاه ایجاد کند. در جلسه ای که با پالایشگاه ها داشتیم، اعلام کردند که 
ما حاضریم کمبود بنزین کشور را جبران کنیم، تنها چیزی که نیاز داریم 
این است که مطالبات ما را پرداخت نمایید.   متاسفانه برخی نیروگاه های ما 
که سیکل ترکیبی نیستند در حال حاضر از مدار خارج شده اند، برای نمونه 
نیروگاه علی آباد کتول که تنها یک سیکل دارد در حال حاضر از مدار خارج 
شده، البته سیکل ترکیبی آن شروع شده، ولی 3 تا 4 سال طول می کشد 
که وارد مدار شود، برخی نیروگاه های ما نیز تنها 30 درصد بازدهی دارند 

که این در دنیا معنا ندارد.
گاز  و  برق  بابت  بیشتری  پول  باید  پرمصرف  متمولین 

پرداخت کنند
سنگدوینی با اشاره به این موضوع که باید به صنایع فولادی و پتروشیمی 

اجازه داد که نیروگاه های خودشان را بسازند، اظهار کرد: یک راهکار این 
است که افرادی که گاز و برق بیشتری مصرف می کنند، باید پول بیشتری 
پرداخت کنند، برخی فضای خانه بسیار وسیعی دارند و استفاده بسیار زیادی 
از برق و گاز دارند، خوب این ها باید پولش را پرداخت کنند، تعرفه  یک 
شهروند که خانه 50 تا 100 متری دارد و فقط برای روشنایی و گرمای 
معمولی از گاز و برق استفاده می کند، باید با افراد متمول جامعه متفاوت 
باشد. آن فرد متمول هم اگر پر مصرف بود و استفاده بیش از حدی داشت 
باید اقدامات تنبیهی مانند قطع برق و گاز را نیز برای وی در نظر گرفت، با 
اضافه دریافت از پر مصرف های متمول می توان به فقرا یارانه و کالا برگ 
بیشتری داد و بخشی از این دریافت ها را نیز صرف توسعه  نیروگاه های 

برق و صنعت گاز کشور کرد.
فقرا با کدام پول پنجره دو جداره نصب کنند!

وی گفت: در حال حاضر حدود 900 میلیون متر مکعب گاز تولید می کنیم 
که حدود 700 میلیون متر مکعب آن را در بخش خانگی، تجاری و صنایع 
کوچک مصرف می کنیم، کجای دنیا چنین الگوی مصرفی حاکم است، 
البته مردم ما تا آنجا که در توانشان است رعایت می کنند، در مقررات ملی 
ساختمان امر شده که فرد باید پنجره دوجداره نصب کند، فردی که خانه 
قدیمی دارد و توان اقتصادی کمی دارد، از کجا و با کدام پول می تواند 

پنجره دو جداره نصب کند.
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زائران عمره از تصویربرداری زنده در عربستان خودداری کنند
رئیس سازمان حج و زیارت گفت: زائران عمره اعزامی به سرزمین وحی با احترام به قوانین عربستان از تصویربرداری 
زنده در اماکن عمومی، امنیتی و خاص زیارتی خودداری کنند.علیرضا بیات در گفت وگو با خبرنگار حج و اوقاف ایرنا با 
بیان اینکه تصویربرداری زنده از اماکن امنیتی، زیارتی خاص و عمومی مغایر قوانین عربستان است، اظهار کرد: زائران 
هموطن سعی کنند برای جلوگیری از هرگونه مشکل احتمالی با احترام به قوانین عربستان سعودی از صحبت کردن 
تصویری به صورت زنده )لایو( در مکان های عنوان شده خودداری کنند.وی با اشاره به اینکه بهترین مکان برای 
مکالمه تصویری زنده هتل های محل اسکان است، بیان کرد: براساس قوانین عربستان هرگونه تصویربرداری حرفه ای 

ممنوع است و در صورت مشاهده، احتمال برخورد قانونی با زائران وجود دارد.بیات با تاکید بر اینکه هرگونه استوری گذاشتن در شبکه های فضای مجازی به خصوص 
در قالب تصاویر زنده در عربستان توسط زائران ممنوع است، گفت: عکس برداری در اماکن معمولی مشکلی برای زائران نخواهد داشت اما سعی کنند برای جلوگیری 

از هرگونه برخورد احتمالی اینگونه مسائل را رعایت کنند.
رئیس سازمان حج و زیارت ادامه داد: در مجموع برای اینکه مشکلی برای زائران رخ ندهد توصیه می کنیم حتی المقدور کارهای معمولی و عادی که سبب ایجاد 
حساسیت می شود را انجام ندهند.بیات با بیان اینکه زائران سعی کنند از هرگونه فعالیت تبلیغی و غیر مرسوم خودداری کنند، اظهار کرد: زیارت عمره فرصت مغتنمی 

است که باید نهایت استفاده معنوی را از آن برد. زیرا ممکن است برای هر شخصی در طول زندگی یک بار بیشتر اتفاق نیافتد.
چهار شنبه  28 آذر  1403
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فرهنگ میراث 

یلدا به عنوان طولانی ترین شب سال از گذشته های دور تاکنون جایگاهی خاص 
در بین خانواده ها داشته است و امروزه با توجه به ثبت جهانی آن، معرفی این باور و 

فرهنگ کهن و ارزشمند بیش از گذشته احساس می شود.
به گزارش ایرنا، آیین ها، آداب و رسوم هر جامعه ای در فرهنگ و سنت آن ریشه 

دارد و جلوه هایی از باورهای ارزشمند و کهن ملت ها را به نمایش می گذارد.
در طولانی ترین شب سال  یلدا که  باستانی  آیین  قدمت  پژوهشگران،  گفته  به 
برگزار می شود به هفت هزار سال پیش می رسد و جشن یلدا یکی از اصیلترین و 

ارزشمندترین آموزه های سنتی در باورهای ایرانیان باستان بوده است.
نزدیک به چند هزار سال است که ایرانیان آخرین شب پاییز یعنی شب یلدا را که 
تاریکترین و درازترین شب سال است جشن می گیرند و آیین ها و رسوم مختلفی را 

در این شب به یاد ماندنی در کنار هم سپری می کنند.
از آیین های رایج و معروف شب یلدا می توان به آتش روشن کردن، قصه گویی ریش 

سفیدان و بزرگان، خوردن تنقلات و حافظ خوانی اشاره کرد.
خبرنگار ایرنا برای کسب اطلاعات بیشتر در این خصوص با محمدرضا محمدپور 
معاون میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان زنجان گفت و گو کرده 

است.
ایرنا: میراث ناملموس چیست و چه مواردی را شامل می شود؟

یونسکو در سال 2001 تلاش کرد تا توافق کشورها را برای ارائه تعریفی از میراث 
ناملموس و بستن پیمان نامه ای در این زمینه به دست آورد که نتیجه آن کنوانسیون 

پاسداری از میراث ناملموس بود که در سال 2003 به تصویب رسید.
میراث ناملموس به فرایندهای فرهنگی گفته می شود که از نسل های گذشته و 

سینه به سینه انتقال یافته و باقی مانده است.
میراث ناملموس شامل ترانه، موسیقی، درام، آشپزی، هنر صنایع دستی و جشنواره 
های گوناگون را در بر می گیرد، این موارد شکل هایی از فرهنگ به شمار می روند 
که قابل ثبت و ضبط هستند ولی ملموس نیستند و قابلیت ذخیره در محل فیزیکی 
مانند موزه را ندارند، این میراث توسط یونسکو گنجینه های بشری نامیده شده است.

میراث فرهنگی ملموس که شامل آثار غیرمنقول، منقول و طبیعی است احتمال 
دارد در حوادث قهری از جمله جنگ، سیل و زلزله از بین برود ولی میراث ناملموس 

از این مقوله مستثنی است که یکی از ویژگی های مهم آنها محسوب می شود.
ایرنا: ثبت جهانی شب یلدا به عنوان میراث ناملموس در چه جایگاهی قرار دارد؟

میراث فرهنگی ناملموس یا میراث معنوی هر کشور ارزشمندترین گنجینه های 
فرهنگی مردم آن کشور است که ریشه در تمدن و تاریخ آن کشور دارد.

ایران نیز با ریشه های عمیق فرهنگی و پیشینه ای قوی در تاریخ و تمدن، یادگارهای 
معنوی ارزشمندی از سالیان گذشته دارد.

یکی از این عناصر فرهنگی، آیین و مراسم برگزاری شب یلدا یا شب چله است که 
در آذرماه 1401 به طور مشترک با کشور افغانستان و به عنوان نوزدهمین عنصر 

میراث ناملموس ایران در فهرست میراث جهانی یونسکو به ثبت رسید.
جشنی  »یلدا،  است:  شده  تعریف  چنین  عنصر  این  یونسکو،  در  یلدا  پرونده  در 
کهن است که در آن فزونی روشنایی خورشید، نور و حرارت زندگی مورد توجه 
برگزارکنندگانش قرار می گیرد. انقلاب زمستانی در نیمکره شمالی برابر با یکم 
دی ماه در تقویم ایرانی بوده و این تاریخ مصادف با آغاز روند بلندتر شدن روزها در 

این منطقه است.
خانواده ها در آخرین شب پاییز در منزل بزرگ تر فامیل دور هم بر سر سفره شب 
یلدا جمع می شوند و یلدا را جشن می گیرند، بزرگترها به عنوان حاملان و ناقلان این 

جشن آیینی شناخته به حساب می آیند.
توجه  فرهنگی،  هویت  چون  ارزش هایی  یلدا،  شب  مراسم  برگزاری  جریان  در 
احترام به سالمندان، زنان و کودکان در خانواده، آشتی، دوستی و  به طبیعت و 

 مهمان نوازی مورد توجه قرار می گیرد و به نسل آینده منتقل می شود.
در زمانی که برخی کشورها برای مطرح شدن در دنیا به دنبال دست و پا کردن 
عقبه و تاریخچه ای برای خود هستند، ثبت و معرفی اینگونه مراسم و آیین ها در 
یونسکو فرصت مغتنمی برای معرفی تمدن چند هزار ساله و ارزشمند کشورمان به 

شمار می رود.
ضروری است هرساله و در آخرین شب فصل پائیز که طولانی ترین شب سال است 
این جشن و مراسم با شکوه تر از گذشته و با محوریت خانواده و سالمندان برگزار 

شود که دستگاه های ذی ربط نقش بسزایی در این زمینه دارند.
ایرنا: مراسم شب یلدا بیانگر چیست؟

برگزاری مراسم یلدا بیانگر این حقیقت است که ایرانیان پیروزی نیکی بر بدی و 
روشنایی را جشن خواهند گرفت.

یکی از جذاب ترین آیین های شب یلدا که امروزه رو به فراموش شدن می رود مَتل 
گویی است که به نوعی شعرخوانی و داستان خوانی محسوب می شود که در کنار 

کرسی های قدیمی اجرا می شده است.
کرسی همیشه برای جامعه ما به غیر از گرمابخشی محلی برای بازگو کردن خاطرات 

دوران کودکی بوده است.
در گذشته کرسی از چهار بخش و بالاترین بخش آن به بزرگ خانواده و بخشی 
که به درب ورودی اتاق نزدیک بوده به مادر خانواده تعلق داشته است و علاوه بر 
آن آیین های دیگری برگزار می شده است که بازگویی آنها از سوی بزرگترها خالی 

از لطف نیست.
ایرنا: چه مراسمی در زنجان برای این شب در نظر گرفته شده است؟

اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان با همکاری شهرداری 
زنجان، صدا و سیما، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و تعدادی از تشکل های غیر 

دولتی برای برگزاری دورهمی دیرینه و تاریخی شب یلدا اقدام می کند.
امروزه متاسفانه توسعه فناوری و اینترنت بر روی اینگونه دورهمی های خانوادگی 
سایه انداخته است و به نظر می رسد در زمان برگزاری چنین مراسمی باید برای چند 
ساعت هم که می توان از دنیای مجازی فاصله گرفت و طعم واقعی مراسم شب 

یلدا را با بازگویی سرگذشت بزرگان و نقل داستانها چشید.

برگ سبز )شناسنامه( خودروی سواری سمند 
تیپ LX-EF7-1700 سفید-روغنی مدل 

1391،شماره انتظامی 731 ط 37 ایران 83 به 
شماره موتور 14790054200 و شماره شاسی 

NAACJ1JC3CF062577 به نام سید 
حشمت اله حسینی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد

میدان نقش جهان، قلعه سنگی شاه دژ بر 
فراز کوه صفه، تپه اشرف و پل های تاریخی 
اصفهان که همگی تجربه دست اندازی در 
حریم درجه یک و منظری خود را دارند، چه 
سرنوشتی پس از عملیاتی شدن »بازنگری 
حریم آثار تاریخی« پیدا خواهند کرد؛ آیا این 
پرونده به نفع آنهاست یا به کوچک سازی 

حریم بناهای مذکور منجر می شود.
به گزارش ایرنا، موضوع بازنگری حریم آثار و بافت های تاریخی چندی پیش از سوی 
مسوولان میراث  فرهنگی کشور مطرح شد اما از طرفی، برخی از کارشناسان و کوشندگان 
میراث فرهنگی از جمله در اصفهان نسبت به این طرح انتقاد دارند و از مقام های ارشد 
کشور از جمله رییس جمهور خواسته اند برای جلوگیری از اجرای آن پا درمیانی کند؛ این 
فعالان میراث فرهنگی اعتقاد دارند که اجرای چنین طرحی به تخریب و تعرض آثار 
تاریخی منجر خواهد شد.وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بنا را بر آن 
گذاشته است که این اقدام را به منظور رسیدگی به مطالبات مردم انجام دهد اما به باور 
برخی کارشناسان و کوشندگان میراث فرهنگی آنچه پیشتر و تاکنون در روند بازنگری 

حریم  برخی آثار تاریخی اتفاق افتاده، به کوچک شدن آن ها منجر شده است.
کارزاری اخیرا با عنوان »درخواست جلوگیری از تخریب و تعرض به میراث فرهنگی 
ایران« راه افتاده که در متن آن خطاب به رییس جمهور آمده است: »بی تردید میراث 
فرهنگی ایران، آیینه تمام نمای نبوغ، خلاقیت، صلح و دوستی مردم این سرزمین است که 
در ادوار مختلف و در مواجهه با سهمگین ترین حوادث روزگار از یک سو قلب تپنده تمدن 
ما و از سوی دیگر بیانگر هنرپروری و تاب آوری مردم این مرز و بوم بوده است. شوربختانه 
در بزنگاه فعلی، این سرمایه بی مانند ایران در معرض دست درازی و تعرض منفعت طلبان 
و سودجویانی قرار گرفته که نه عِرقی به این خاک و نام پاکش دارند و نه دغدغه ای برای 

پاسداشت هویت کهن این سرزمین در سر می پرورانند«.
نویسندگان این کارزار مدعی شده اند که برخی از این موارد با سکوت متولیان میراث 
فرهنگی و طبیعی ایران، اتفاق افتاده و تعرض آشکار به بافت های تاریخی شهرهایی مانند 
شیراز، تهران، اصفهان، گرگان، اردبیل، تبریز، کاشان و باغ 33 هکتاری رامسر مازندران، 
بافت های تاریخی گیلان و بسیاری دیگر از شهرها و کوچک کردن حریم بافت تاریخی 
سبزوار و احتمالا گرگان و نیز دستور عجیب واگذاری برخی ابنیه تاریخی اصفهان، از جمله 
آنهاست.در این کارزار خطاب به رییس جمهور گفته شده که وضعیت میراث طبیعی ایران 
نیز غمنامه ای است که شرح آن مفصل بوده و در وضعیت منفعلانه وزارتخانه مربوطه به 
عرصه تاخت و تاز بلاگرها، زمین خواران و سوداگران منابع طبیعی ایران تبدیل شده است.

در اصفهان نیز بیم کوچک سازی حریم آثار و محوطه های تاریخی در سطح شهر و تعرض 
به منظر آن ها در صورت عملیاتی شدن طرح مذکور، برخی از باستان شناسان و کارشناسان 

میراث فرهنگی را نگران کرده است.
یک باستان شناس در این پیوند به ایرنا گفت: محوطه های تاریخی تپه اشرف اصفهان، 
کوه صفه و شاه دژ از مناطقی هستند که در بازنگری حریم به سبب امکان کوچک سازی 

حریم آن ها احساس خطر می شود.
محسن جاوری افزود: مطالعات باستان شناسی در این مناطق هنوز تکمیل نشده است و 
بازنگری در حریم آن ها با بیم کوچک سازی به دلیل سودای ساخت و ساز، می تواند نگران 
کننده باشد.وی تصریح کرد: شاه دژ یک قلعه کوهستانی بر فراز کوه صفه اصفهان است 
که دارای حریم مصوب شورای عالی ثبت و حریم وزارت میراث فرهنگی بوده و هنوز 

مطالعات باستانی آن ناقص است.
جاوری ادامه داد: پیشتر ساخت تله کابین و ادامه خط دوم این طرح در کوه صفه و همچنین 
اصرار سرمایه گذاران برای ساخت هتل در عرصه این قلعه به نگرانی هایی از بابت آسیب به 

عرصه و شواهد تاریخی این اثر منجر شد.
این باستان شناس گفت: زمانی برخی افراد هر کاری که می خواستند در شهر اصفهان 
می کردند و مثال بارز این نوع عملکرد، ساخت مجموعه »جهان نما« بود که کارشناسان 
نظر صریح خود را مبنی بر نداشتن هیچ توجیه و ضرورتی بر ایجاد چنین ساختمانی در 

مرکز شهر اعلام کردند اما به آن توجهی نشد.
جاوری افزود: این بنا با تخریب »کاروانسرای تحدید« که هنرمندان قلمزن در آن فعالیت 
می کردند، در ابتدای چهارباغ عباسی و محل »دروازه دولت« اصفهان بنا شد و حالا 

همگان شاهد هستند که این ساختمان هیچ جایگاهی در شهر ندارد.
وی با تاکید بر اینکه اصلاح و بازنگری حریم هر یک از آثار و محوطه های تاریخی باید 
توجیه و دلایل کارشناسی داشته باشد، گفت: بازنگری حریم و بافت های تاریخی یک کار 
کارشناسانه است و موضوعی نیست که عده ای به ویژه برخی سیاستمداران بخواهند در آن 
دخالت کنند.وی افزود: اگر کارشناسان اقناع شدند که حریمی نیاز به بازنگری و اصلاح 
دارد، این کار می تواند انجام شود اما این باید به شرط بکارگیری کارشناسان صاحبنظر 
صورت گیرد.جاوری گفت: اگر برای بازنگری در حریم هریک از بناها و محوطه های 
تاریخی کاری به صورت دستوری و به اجبار صورت بگیرد، تبعات خاص خود را به همراه 
دارد و نمی تواند راه به جایی ببرد.وی با بیان اینکه کارشناسی در بازنگری حریم باید با 
در نظر گرفتن همه شرایط موجود باشد، اظهار داشت: باید از کارشناسان صاحب نظر در 
مباحث تاریخی و اجتماعی نظرخواهی شود و در صورت لزوم مشروط به اینکه رای جمیع 
کارشناسان بر تغییر بازنگری باشد، در این زمینه اقدام کرد.یک باستان شناس نیز در این 
زمینه به ایرنا گفت: با عملیاتی شدن چنین طرحی که یقین می دانم منجر به کوچک سازی 
حریم آثار تاریخی خواهد شد، بعید نیست که ساختمان های چند طبقه اطراف میدان 
نقش جهان در حریم این اثر جهانی بنا شوند، با این وصف میدان که گل سرسبد آثار 
تاریخی اصفهان است چه وضعیتی پیدا خواهد کرد، منظر آن مخدوش می شود و از بین 
می رود.علیرضا جعفری زند با تاکید بر اینکه دیدگاه مثبتی نسبت به طرح بازنگری آثار و 
محوطه های تاریخی ندارد، افزود: اتفاقی که در ماجرای مجموعه جهان نما برای اصفهان 
افتاد برای همین مساله حریم بود؛ گویا عده ای، تجربه جهان نما را فراموش کرده اند که 

میدان نقش جهان را تا مرز خروج از فهرست آثار تاریخی جهان پیش برُد.
جعفری زند گفت: تپه باستانی اشرف اصفهان تا شعاع 500 متری آثار نهفته دارد، طبیعی 
است که اگر حریم  این محوطه تاریخی بازنگری و کوچک شود، بخش هایی از این 
تپه که تاریخ نهفته اصفهان را در سینه دارد، از دست می رود کما اینکه هم اکنون نیز 

آپارتمان هایی که در ضلع شمال غربی آن ساخته شده، به گونه ای تخلف است.
وی اظهار داشت: چند سال پیش تله کابین برای قلعه شاه دژ اصفهان تهدید جدی شد، 
روی عرصه آن ایستگاه ساختند که البته ما از طریق قانون، مانع ادامه این کار شدیم، اگر 
با تغییر حریم  قلعه در قسمت هایی که آثار و شواهد تاریخی وجود دارد ایستگاه تله کابین 
یا ساختمانی برای هتل ایجاد کنند، قطعا نگران کننده بوده چراکه مطالعات این محوطه 
باستانی هنوز بطور کامل انجام نشده است.وی اضافه کرد: بیشتر از قلعه شاه دژ که بر 
فراز کوه صفه واقع شده، نگران آثار تاریخی سطح شهر هستیم که یکی دو تا هم نیستند 
چراکه اصفهان موزه ای بزرگ از بناها و آثار تاریخی است.این باستان شناس گفت: رسانه ها 
و کوشندگان میراث فرهنگی باید به خاطر داشته باشند که چند سال پیش چگونه اسکلت 
یک ساختمان در منظر دیداری پل  خواجو ایجاد شد و ارتفاع گرفت، شهرداری ناحیه 2 
مجوز ساخت چنین ساختمانی را داده بود که به عنوان کارشناس دادگستری در امور ابنیه 
و آثار تاریخی، آن را به عنوان تخلف در حریم معرفی کردم.جعفری زند افزود: آنچه ما را 
نگران کرده ؛ چنین اتفاقاتی است چراکه زیبایی و هویت یک شهر تاریخی مثل اصفهان 

به دلیل آثار آن است.
وی گفت: آثار تاریخی اصفهان به دلیل پدیدار شدن فرونشست زمین به اندازه کافی در 
تهدید هستند حالا اگر حریم آن ها را هم با عنوان بازنگری کوچک کنند، دیگر چه چیزی از 
میراث فرهنگی شهر باقی می ماند.جعفری زند در رابطه با اینکه مسوولان میراث فرهنگی 
عنوان کرده اند که بازنگری حریم آثار و محوطه های تاریخی الزاما به معنی کوچک 
سازی آنها نیست، گفت: اگر این گونه بود چه دلیلی برای انجام بازنگری وجود دارد، معنی 
بازنگری صد درصد به کوچک سازی می رسد.این باستان شناس، برآیند بازنگری حریم 
آثار، بافت و محوطه های تاریخی را لطمه بزرگی به آن ها دانست و تاکید کرد: باید در این 
زمینه نشستی برگزار شود و از کارشناسان زبده نظرخواهی کنند نه اینکه در آینده ببینیم با 
برخی کارشناسان صوری جلسه برگزار شده و همانجا برای حریم  آثار بریده اند و دوخته اند.

پیگیری خبرنگار ایرنا برای مصاحبه با مسوولان میراث فرهنگی اصفهان درباره چگونگی 
بازنگری حریم آثار تاریخی و سیاست های اتخاذ شده از سوی وزارتخانه متبوع آنها در این 

زمینه تا لحظه مخابره گزارش بی نتیجه ماند.

یلدا شبی به بلندای تاریخ بازنگری حریم آثار تاریخی چه سرنوشتی 
برای میراث فرهنگی اصفهان رقم خواهد زد؟

پژمان جمشیدی چگونه سینما را نجات داد ؟!

از آخرین تصمیم گیری ها برای حریم تئاتر شهر چه خبر؟

چند خبر سینمایی؛ ۱6 میلیاردی شدن »باغ کیانوش« تا اکران »عزیز«

حسین فرح بخش 
پژمان جمشیدی اکنون 7 سال است که یک تنه بار سینما را به دوش 
می کشد. فیلم هایش با استقبال مواجه شده و مردم او را دوست دارند.

لازم دیدم این حقیقت را خدمت مردم عزیزم عرض کنم که خدا را 
شکر، سینمای ایران این روزها حال و هوای خوبی دارد و گیشه ها 
پربار است. البته در این پرباری، بیش از تهیه کنندگان، سینماداران 
بهره می برند چون بیشترین سود نصیب آنها می شود. مثلا آگهی هایی 
که برای فیلم هایی که بیش از 100 میلیارد می فروشند، حداقل بین 
20 تا 30 میلیارد هزینه دارند و ریالی از این هزینه را سینمادارها 
تقبل نمی کنند و حتی برخی از آنها بابت تصویر سردر خود هم پولی 

مجزا می گیرند.
در این حال خوش باید یادی کنیم از چند نفر که نام آنها در تاریخ 
سینمای ایران به نیکی می ماند؛ مثلا برای پیش از انقلاب، باید از 
زنده یاد فردین نام ببریم که باعث رونق شد و جمعیت  بسیاری را به 
سینما کشاند که سبب شد سالن های زیادی ساخته شود اما امروز نیز 
چند بازیگری را داریم که باید در میان آنها، از پژمان جمشیدی نام 
ببریم. بازیگری که پیش از کرونا، به روی پرده بود و هنوز هم هست. 
یادم می آید در دوران کرونا که کسی راضی به نمایش فیلمش نبود، 
ما از تهیه کننده »دینامیت« خواستیم که فیلمش را اکران کند که در 

آن زمان، این فیلم 60 میلیارد تومان فروخت. البته که در این فروش 
بالا، تمام عوامل فیلم موثر بودند اما از حضور پرثمر پژمان جمشیدی 

در رقم خوردن چنین اتفاقی نمی شود گذشت.
پژمان جمشیدی اکنون 7 سال است که یک تنه بار سینما را به 
دوش می کشد؛ نکته مهمی که اگر اغراق نباشد، من در مرحوم 
فردین هم ندیدم. بعضی مدام می گویند که چرا پژمان در هر فیلمی 
هست. خب طبیعی است چون تهیه کنندگان او را رها نمی کنند. او تا 
می خواهد کمی استراحت کند، چندین درخواست به سمتش سرازیر 
می شود چون حضور این بازیگر در فیلمی باعث می شود تا تماشاگر 

به سینما بیاید.

من اکنون در پنجمین دهه فعالیت حرفه ای خود در سینما هستم و 
بازیگران خوب زیادی دیده ام اما اعتراف می کنم که پژمان جمشیدی 
عامل نجات سینما بوده است و مردم نیز دوستش دارند و از او خسته 
نمی شوند که اگر خسته می شدند، فیلم بعدی او را نمی دیدند و چنین 

استقبال هایی رقم نمی خورد.
جمشیدی 2 فیلم اجتماعی تاثیرگذار »علفزار« و »بی بدن« دارد که 
گزاره موفقیت صرف او در سینمای کمدی را نقض می کند. حضور 
این بازیگر برای یک فیلم نعمت است. فیلم های او مدام رکوردشکنی 
می کند که این مهم را باید به فال نیک گرفت. ما چرا نباید از این 
بازیگر تمجید کنیم؟ ما باید کاری کنیم پژمان جمشیدی ها تکثیر 
شوند. ما بازیگران خوب زیادی مانند حامد بهداد، امین حیایی و بهرام 
افشاری داریم اما پژمان شماره یک است و باید قدرش را دانست و او 

را بیشتر به مردم معرفی کرد.
او غنیمتی برای سینمای ایران است که هم خودش باید قدر بداند 
و هم سینمای ایران باید ارزش چنین بازیگری را بداند. امیدوارم 
مسئولان سینمای ما هم قدر پژمان را بدانند چرا که کمتر بازیگری 

با این قابلیت داریم.
همچنین باید از مردم عزیز قدردانی ویژه کرد که در تمام این مدت، 

سینما را تنها نگذاشتند و از فیلم ها، استقبال کردند.

اتابک نادری در خصوص آخرین اقدام ها برای آماده سازی حریم تئاتر 
شهر گفت: بخشی از فضا تا جشنواره تئاتر فجر آماده سازی می شود.

به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، اتابک پورنادری در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: یک تیم حدود 15 نفره معمار ظرفیت تردد را از ضلع 
شمالی حتی قبل از طراحی نقطه گذاری کرده اند. تازه متوجه شده ام 
روی  پژوهشی  کار  و  تحقیقات  طراحی،  شروع  از  قبل  اینها  که 
نمادهای تئاتر شهر، معماری آن و ارتفاع، زاویه دید، حتی زاویه تابش 
خورشید در ساعات روز که چه تصویری را می تواند ایجاد کند، انجام 

داده و لحاظ کرده اند.
به جرات می توانم بگویم جزو طراحی های بسیار عالی 

بوده است
وی افزود: فونداسیون طرح که انجام شده است. حتی به طور مثال 
در ضلع غربی که طولانی ترین ضلع مجموعه است برای این که دید 
بصری خسته کننده نباشد، موتیف هایی را ایجاد کرده اند. به جرات 
می توانم بگویم جزو طراحی های بسیار عالی بوده است. در مورد ضلع 
جنوب غربی و جنوبی، از آنجایی که اکنون راه ورودی وجود دارد به 
سمت پایین ضلع منتهی به کوچه، طبق همان طراحی اجرا می شود، 

چون فونداسیون و ستون ها تقریبا آماده است.
اگر عنایت خدا و توجه وزیر فرهنگ باشد و سریعتر انجام شود، طبق 
آنچه پیمانکار و دوستان گفته اند، تا عید کل دیواره مجموعه را تمام 

کنیم و امیدواریم این اتفاق بیفتد

پورنادری گفت: از دوستان دفاتر عمرانی و پیمانکار خواهش کردیم 
سرعت عمل دهند چون متاسفانه در کار وقفه افتاده و تعطیل شده 
بودند تا نرده و حفاظ ها را نصب کنند. برای اجرای بخش فضای باز 
و محیطی مان تغییرات موقتی انجام می دهیم که فضا باز شود مانند 
سابق که حوض داشتیم و استیج زده می شد اما مسئولیت امنیت 
جانی داریم. چون چاله هایی ایجاد شده است که در این چند روز هم 

تصاویر آن را منتشر کرده اند.
وی افزود: نمی توانیم به دلیل هزینه بالا، زیاد همه نرده ها را برداریم. 
شاید برای تردد، امنیت لازم را نداشته باشد. به خاطر همین، تغییرات 
مختصری را صورت می دهیم که با تبلیغات محیطی، این دیواره ها 

پوشش داده شود. اجرا را انجام می دهیم، اگر عنایت خدا و توجه وزیر 
فرهنگ باشد و سریعتر انجام شود، طبق آنچه پیمانکار و دوستان 
گفته اند، تا عید کل دیواره مجموعه آماده می شود و امیدواریم این 

اتفاق بیفتد.
برای جشنواره فجر آماده می شود

وی در این باره که آیا محوطه برای بخش فضای باز میزبان جشنواره 
آماده  بله  باز،  برای بخش فضای  داشت:  اظهار  بود؟  فجر خواهد 

می شود.
سرپرست اداره کل هنرهای نمایشی دراین باره که آیا درهای ورود و 
خروج اضافه می شود؟ توضیح داد: طاقه در باز می شود و در ورودی 
تئاتر شهر سالن اصلی برداشته می شود که بتوانیم از آن محوطه استفاده 
کنیم. اما اگر ضلع جنوبی و جنوب غربی باز شود، تا حدودی دید بصری 

زیبایی پیدا می کند و حدود اجرا شده قابل مشاهده خواهد بود.
شده  رعایت  شهرسازی  و  میراثی  پروتکل های  همه 

است
او اضافه کرد: ضلع شمالی طراحی بسیار زیبایی داشت؛ اکنون دید 
اما زیبایی را نشان خواهد داد. در نگاه  بصری مان مخدوش شده 
بیرونی و دورتر، گویی که مجموعه در یک هلال قرار دارد. یعنی دید 
بصری آن هم لحاظ شده است. حتی ورود اضطراری هم طبق نظر 
آتش نشانی در نظر گرفته و همه پروتکل های میراثی و شهرسازی 

رعایت شده است.

فیلم سینمایی »باغ کیانوش«،  میلیاردی شدن   16
مهلت  تمدید  احتمال  آذرماه،  از 28  »عزیز«  اکران 
ارسال آثار به جشنواره فیلم مقاومت و فراخوان دهمین 
امروز  از خبرهای  دوره جشنواره های هنری مدرسه 

حوزه سینما است.
اکران فیلم سینمایی »باغ  ادامه  با  ایرنا،  به گزارش 
به  کشاورزحداد  رضا  بلند  فیلم  نخستین  کیانوش« 
تهیه کنندگی محمدجواد موحد از تیزر انیمیشن این اثر 
که ساخت آن برعهده سیدیاسر طباطبایی بوده است، 

رونمایی شد.
این اثر که نخستین محصول مشترک باشگاه فیلم 
نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  و  سوره 
تومان فروش در  میلیارد  با 14.5  محسوب می شود، 

سینماها و جذب 350 هزار مخاطب در بازه زمانی 45 روز و 
فروش 1.6 میلیارد تومان با جذب 80 هزار مخاطب در اکران 
سیار، توانسته به فروش بیش از 16 میلیارد تومانی دست پیدا 

کند.
»باغ کیانوش« با این میزان فروش، اکنون پس از دو فیلم 
سینمایی »مست عشق« و »بی بدن«، به جایگاه سومین فیلم 

پرفروش غیرکمدی امسال سینماها رسیده است.
شهرام حقیقت دوست، عباس جمشیدی فر، علیرضا آرا، مجید 
پتکی، مهدیه نساج و... با همراهی گروهی از نوجوانان ترکیب 

بازیگران این فیلم را تشکیل می دهند.
پخش فیلم »باغ کیانوش« که پرفروش ترین فیلم نوجوان 
سینمای ایران نیز محسوب می شود، برعهده موسسه بهمن 

سبز است.
و  توکلی  مجید  کارگردانی  به  »عزیز«  سینمایی  فیلم 
تهیه کنندگی سیدعلی احمدی که مدت ها منتظر پروانه نمایش 
بود، پس از حضور و استقبال در ده ها فستیوال بین المللی از 
چهارشنبه- 28 آذرماه- روی پرده سینماهای سراسر کشور 

می رود.
پوستر این فیلم با طراحی محمد شکیبا رونمایی شد.

روزبه  آزاده صمدی،  و  است  ملودرام عاشقانه  »عزیز« یک 
حصاری، بهمن صادق حسنی، رضا عباسی، شیرین محسنی، 
عقیق بلوری و زنده یاد فاطمه محمدی در آن به ایفای نقش 

پرداخته اند.

در سومین اثر سینمایی مجید توکلی، کیوان مقدم مدیر هنری، 
محسن حسینی مدیر فیلمبرداری، علیرضا علویان طراحی و 
عظیمی نژاد  آریا  گریم،  طراح  عباسی  عباس  صدا،  ترکیب 
موسیقی، کامران کیان ارثی مدیر صدابرداری، میثم مولایی 
طراح  صالح  بابک  رنگ،  اصلاح  قدسی  فرهاد  تدوین، 
صحنه، هدا میرزایی طراح لباس، جواد رمضانی مدیر تولید، 
فرهاد قدسی اصلاح رنگ، محمدرضا جعفری جانشین تولید، 
محمد امین مدیر تدارکات، سینا بیگی دستیار اول کارگردان و 
برنامه ریز، محمود آراسته طراح لوگو، کوروش جوان عکاس، 
مریم قربانی نیا مشاور رسانه ای، مسعود سلیمانی دستیار تهیه 

این پروژه هستند.
 پخش داخلی فیلم سینمایی »عزیز« به عهده موسسه فیلمیران 

است.
احتمال تمدید مهلت ارسال آثار به جشنواره فیلم 

مقاومت
مدیر دبیرخانه هجدهمین جشنواره فیلم مقاومت گفت: با توجه 
به استقبال هنرمندان داخلی و به ویژه بین المللی از جشنواره 

احتمال تمدید مهلت ارسال آثار تا پایان دی ماه وجود دارد.
بابانژاد افزود: تاریخ به دو بخش قبل و بعد از طوفان  زهرا 
الاقصی تقسیم شده است، ما نشست جشنواره فیلم مقاومت 
برای اولین بار در تاریخ سینما در جماران برگزار شد تا نشان 
دهیم که ما مقاوم ترین شخصیت تاریخ قرن امام خمینی )ره( را 
داشتیم و پیرو راه او و به دنبال ترویج گفتمان مقاومت هستیم.

وی افزود: پایه گذاری های کلانی انجام می شود. فعال کردن 

دبیر خانه در استان ها و کشور های مختلف انجام می 
شود که یک شبکه ارتباطی شکل بگیرد و بعد از اختتامیه 
هم تولید آثار هنری و رسانه ای با موضوع مقاومت در 

جریان باشد.
مدیر دبیر خانه هجدهمین جشنواره فیلم مقاومت با اشاره 
به فراخوان جشنواره فیلم مقاومت گفت: مهلت ارسال آثار 
تا چهارم دی بود اما با توجه به میزهایی که در کشورهای 
مختلف و بخش بین الملل ایجاد شده و استقبال فیلمسازان 

بین الملل احتمالا تا پایان دی ماه تمدید شود.
اثار  ارسال  تمدید مهلت  با  افزود: همزمان  بابانژاد  زهرا 
کار هیئت انتخاب آغاز شده است و بخش های مختلف 

جشنواره فعال هستند.
هجدهمین جشنواره بین المللی فیلم مقاومت به همت 
انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس بنیاد فرهنگی روایت 
فتح با شعار »گفتمان مقاومت، طوفان الاقصی و آزادی قدس 
شریف« با دبیری جلال غفاری قدیر اسفندماه امسال برگزار 

خواهد شد.
فراخوان دهمین دوره جشنواره های هنری مدرسه

با هدف کشف و  دهمین دوره جشنواره های هنری مدرسه 
ایران  از استعدادهای هنری دانش آموزان در سراسر  حمایت 
برگزار می شود و دانش آموزان علاقه مند می توانند آثار خود را 
از امروز تا 30 دی ماه از طریق وب سایت جشنواره به نشانی 
madresefestival.ir در موضوعات اصلی جشنواره 

به شرح ذیل ارسال کنند:
و  اصلی  محورهای  از  نماهنگ  انیمیشن،  مستند،  استانی، 
فیلم نامه، پوستر فیلم از محورهای جانبی جشنواره فیلم کوتاه 

دانش آموزی مدرسه است.
جشنواره عکس و گرافیک دانش آموزی مدرسه: محور گرافیک: 
طراحی لوگو، طراحی پوستر، نقاشی دیجیتال، طراحی کاراکتر. 

محور عکاسی: مستند، طبیعت، تبلیغاتی، معماری
موضوعات ویژه دهمین دوره جشنواره: الف. ماجرای ما: آثار 
مرتبط با روایت داستان های مقاومت فلسطین و لبنان. ب. 
روایت قهرمانان پیشرفت: روایت هایی از افراد و وقایعی که در 

مسیر پیشرفت و توسعه قهرمانانه عمل کرده اند.
جشنواره های هنری مدرسه در بخش بین الملل نیز هر ساله 

پذیرای آثار هنری دانش آموزان از کشورهای مختلف است.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

مورخ   140360302026010825 شماره  رای  برابر   
1403٫06٫20 هیات سوم متقاضی آقای ٫ بابک طهماسبی 
به شناسنامه شماره 1364 کدملی 1285840941 صادره فرزند 
علی داد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 169/20 
متر مربع از پلاک شماره 14039٫113 واقع در اصفهان بخش 
اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان با توجه به تقاضانامه 
ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل ) مورد درخواست به موجب 

سند 49924 مورخ 95٫6٫7 دفتر 114 اصفهان به متقاضی انتقال 
قطعی گردیده و در جریان ثبت میباشد.... (و ملاحظه نقشه ملک 
و گزارش کارشناس منتخب و پاسخ وضعیت ثبتی که حکایت از 
احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک 
از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت 
به مورد تقاضا احراز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 

خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
حسین زمانی علویجه -رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی: 1839531
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/28

***



مدیرعامل شرکت گاز گیلان گفت: گاز هشت هزار و 450 باغ ویلا خالی از سکنه در استان قطع شد.
مسعود برداران نصیری روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: قطع گاز این تعداد باغ ویلا با هدف جلوگیری از افت فشار گاز انجام شده است.

وی تصریح کرد: پایش ویلاهای خالی از سکنه و اداره های استان به طور مستمر ادامه خواهد داشت و از سوی دیگر از شهروندان گیلانی نیز تقاضا داریم که رعایت صرفه جویی و مصرف بهینه را مدنظر داشته باشند تا با مشکل افت فشار گاز مواجه نشویم.
مدیرعامل شرکت گاز گیلان به افزایش مصرف گاز در این استان نیز اشاره و بیان کرد: طی شبانه روز گذشته حدود 26 میلیون مترمکعب گاز در استان گیلان مصرف شد که بالاترین میزان مصرف در سال جاری است.

وی ادامه داد: از این میزان حدود 20 میلیون و 500 هزار مترمکعب مربوط به مصارف بخش خانگی بوده و مابقی مربوط به مصارف نیروگاهها و همچنین مصارف تجاری و صنعتی است.برادران نصیری خاطرنشان کرد: این در حالی است که میانگین میزان مصرف گاز در استان گیلان حدود 
19 میلیون مترمکعب و میزان مصرف خانگی نیز حدود 15.5 میلیون مترمکعب است.وی اظهار کرد: گرچه با توجه به برودت سرما شاهد افزایش مصرف گاز در گیلان هستیم اما از شهروندان تقاضا داریم که تا حد امکان در مصرف گاز صرفه جویی کنند تا شاهد کاهش افت فشار گاز نباشیم.

MoeenDaily.com
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 شماره 6911        

مدیرعامل شرکت گاز گیلان:گاز هشت هزار و 450 باغ ویلا در گیلان قطع شد4

خبر خبر

معین - بندرعباس 
مدیر کل شیلات هرمزگان از برگزاری هفتمین جلسه کارگروه فنی 
و بهداشتی تکثیر و پرورش میگوی استان با حضوررئیس پژوهشکده 
اکولوژي خلیج فارس و دریاي عمان، نمایندگان دامپزشکی استان، 
معاون آبزی پروری شیلات هرمزگان ،  رئیس گروه میگو شیلات 
هرمزگان ، رئیس گروه آموزش و ترویج شیلات هرمزگان، روئسای 
شیلات شهرستان ها و جمعی از فعالان تکثیر و پرورش میگوی 

استان در سالن جلسات اداره کل شیلات خبرداد.
به گزارش روابط عمومی شیلات هرمزگان ، مسعود بارانی گفت: 
برنامه ریزی هر چه بهتر تامین و تولید خوراک استاندارد و بهداشتی 
بیماری،  از  با کیفیت و عاری  تامین مولد خوب و  میگو، پیگیری 
پیگیری رعایت دستورالعمل های بهداشتی و فنی در مزارع و مراکز 
بین  بیشتر  هماهنگی  ایجاد  خصوصی،  بخش  توسط  تکثیرمیگو 
تولیدکنندگان و دستگاه های متولی در جهت رفع موانع تولید از اهم 

برنامه های شیلات استان برای سال زراعی پیش رو است.
بارانی با اشاره به اینکه تامین مولد سالم و با کیفیت می تواند باعث 
تولید ایمن و پایدار شود گفت: همچنین تامین خوارک خوب و مغذی 
برای آبزیان از اهمیت ویژه و خاصی در صنعت تکثیر و پرورش آبزیان 

به ویژه میگوی پرورشی برخوردار است.
وی با تاکید بر توصیه های لازم برای جلوگیری از بروز بیماری ها 
در این نشست افزود: ذخیره سازی بچه میگو 1403 از 20 بهمن ماه 

سال جاری آغاز و تا پایان مرداد ماه سال آینده ادامه خواهد داشت .
مدیرکل شیلات هرمزگان با اشاره به اینکه رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی و فنی تکثیر و پرورش میگو بی شک در درجه اول به نفع 
ارتقای  خود بهره برداران و مزرعه داران است، بر رعایت آن ها و 

مدیریتی در مزارع پرورش میگو تاکیدکرد.
مسعود بارانی همچنین بررسی روند ذخیره سازی بچه میگو ، تراکم 
ذخیره سازی طبق الزامات فنی و بهداشتی ، برگزاری جلسات مستمر 
با پرورش دهندگان در راستای کنترل ورعایت الزامات بهداشتی مزارع 
پرورش میگو، حضورکارشناس فنی شیلات روز ذخیره سازی بچه 
میگو در مزارع  را از اهم موضوعات  مطرح  شده در این نشست خواند.

گفتنی است در این نشست حاضرین درجلسه به بیان مسائل و چالش 
ها و همچنین ارائه راهکارهای پیشنهادی خود پرداختند.

هیات موضوع  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي  
فاقد سند رسمي 

آگهي موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

مورخه  1403/08/14  راي شماره 140360318004009392     برابر 
موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  
سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  تصرفات   حمیرا پور مند  فرزند  

اکبر  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ  یک  قطعه  باغ     بمساحت  587/99  مترمربع که مقدار 
98/33  مترمربع  درحریم  راه و تماما  در حریم  لوله گاز  قرار دارد   به 
شماره  پلاک فرعي 224   مجزي از پلاک  108   فرعي   از اصلي 47  
واقع  در  شهران بخش  18 گیلان   از مالکیت    تقی عزیزی خرشکی و  
غیره    به آدرس  شهرستان رودبار -    شهران      -محرز گردیده است .

لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در 
صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  
داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  
اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  

اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/28
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري 
م- الف : 2228    

***
هیات موضوع  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي  

فاقد سند رسمي 
آگهي موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
 1403/08/15 مورخه    140360318004009447 شماره  راي  برابر 
موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  
سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  تصرفات   حمیرا پور مند  فرزند  

اکبر  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ  یک  قطعه   زمین  مزروعی     بمساحت  742/73  مترمربع 
به شماره  پلاک فرعي 223   مجزي از پلاک  15   فرعي   از اصلي 47  
واقع  در  شهران بخش  18 گیلان   از مالکیت    علی  محمدی شهرانی  
و  غیره    به آدرس  شهرستان رودبار -    شهران      -محرز گردیده است .

لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در 
صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  
داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  
اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  

اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/28
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري 
م- الف : 2226     

***
هیات موضوع  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي  

فاقد سند رسمي 
آگهي موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
مورخه  1403/08/21  راي شماره 140360318004009710     برابر 
موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  
سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  تصرفات   حسین میرزاجانی  

فرزند   علائی  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ  یک  قطعه   باغ بمساحت  1979/69  مترمربع به شماره  
پلاک فرعي 859   مجزي از پلاک  54    فرعي   از اصلي 44  واقع  در   
شیرکوه   بخش  18 گیلان   از مالکیت     علیرضا  کریمی  و  غیره    به 

آدرس  شهرستان رودبار -     شیرکوه  -محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در 
صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  
داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  
اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  

اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/28
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري 
م- الف : 2215     

هم زمان با 25 آذر، روز تکریم از مادران 
شهدای هشت سال حماسه و ایثار، از مادر 
شهید والامقام محمد قاسمی قلعه قاضی 
قاسمی  مهدی  گرامی،  همکار  )برادر 
قلعه قاضی( با حضور مدیرعامل شرکت 
گاز استان هرمزگان و جمعی از رؤسای 

شرکت در منزل این مادر گران قدر تقدیر به عمل آمد.
در این مراسم، مدیرعامل ضمن تجلیل از صبر و ایثار مادران شهدا، نقش آنان 
را در پرورش نسل هایی ایثارگر و متعهد به ارزش های اسلامی و میهنی بی بدیل 
خواند. ایشان افزود: “شهادت، مایه افتخار ملت ایران است و تکریم مادران شهدا، 

کم ترین وظیفه ما در برابر ایثار بزرگ آنان است.”
در پایان این دیدار، با اهدای لوح تقدیر، از مقام والای مادر شهید گران قدر محمد 

قاسمی قلعه قاضی قدردانی شد.روابط عمومی شرکت گاز استان هرمزگان

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با بیان 
اینکه مشکل ناترازی انرژی و کمبود 
نمی شود،  ادارات حل  تعطیلی  با  گاز 
گفت: باید برای کاهش مصرف 600 
میلیون لیتر مکعبی خانگی چاره جویی 

کرد.
در  میدری   احمد  ایرنا،  گزارش  به 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان با 
بیان اینکه کمبود انرژی گاز و برق یک مساله ملی است از نمایندگان ولی فقیه 
در استان ها خواست از تریبون نماز جمعه مردم را به کاهش مصرف انرژی دعوت 
کنند؛ زیرا اگر اقدام جدی در این زمینه صورت نگیرد کشور با مشکلات عدیده ای 
روبرو خواهد شد.وی با تاکید بر کاهش مصرف خانگی گفت: باید جلوی هدر رفت 
انرژی در منازل مسکونی با اجرای شیوه های مختلف گرفته شود و این موضوع 

نیازمند تقویت رویکرد فرهنگی در این خصوص است.
بانوان در مجموعه ورزشی کارگران  المپیاد ورزشی  ادامه به برگزاری  وی در 
سنگاچین اشاره کرد و افزود: سه میلیون و 500 هزار کارگر زن در سراسر کشور 
در بخش های مختلف به کار اشتغال دارند که در مناسبت های مختلف، مسابقات 
ورزشی برگزار می کنند؛ باید شرایط گسترش ورزش بانوان ضمن حفظ موازین 
اسلامی و رعایت حجاب فراهم شود.وی در ادامه با اشاره به برنامه بازدید خود از 
کارخانه های چوکا و دخانیات گفت: کارخانه چوکا روزی 10 هزار کارگر داشت؛ 
اما اکنون تعداد این کارگران به 600 نفر کاهش یافته است که باید برای احیای 
آن چاره اندیشی کرد؛ واگذری غلط کارخانه دخانیات نیز موجب شد بازدهی این 
کارخانه کاهش یابد.وی تاکید کرد: کاهش سطح زیر کشت توتون در استان 
گیلان که روزی از مراکز مهم کشت این محصول در کشور بود و قاچاق کالاهای 
دخانی موجب شد به رغم افزایش تقاضا برای مصرف این کالا با کاهش تولید 

مواجه باشیم.گاز واحدهای تولیدی نباید قطع شود
نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت در دیدار با وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفت: واحدهای تولیدی، شرکت ها و کارخانجات مولد هستند برق و 
گاز آنها نباید قطع شود؛ سرانه مصرف انرژی در کشور بسیار بالا است و دولت 
باید برای حل این مشکل برنامه ریزی داشته باشد و وزارت کار نیز باید در این 
عرصه وارد میدان شود.آیت الله رسول فلاحتی ادامه داد: حذف مازوت از سوخت 
نیروگاه ها و شرکت ها به یکباره امکان پذیر نیست؛ اما می توان با استفاده از دانش 
دانشگاهیان و شرکت های دانش بنیان و استفاده از فناوری های نوین برای حل 
این مشکل چاره اندیشید.وی، 2 مقوله مهم کشور را اشتغال و تولید اعلام کرد 
و افزود: باید با تشکیل اتاق اندیشه ورز اشتغال پایدار برای آحاد جامعه بویژه 

دانشجویان، تحصیل کردگان و افراد نیمه تحصیلکرده ایجاد کرد.
وی ادامه داد: نظام تمدن ساز اسلامی باید برای همه بخش های جامعه تلاش 
و سازه و سامانه را در این عرصه ایجاد کند.آیت الله فلاحتی تصریح کرد: در 
گیلان شرکت های بزرگی به دلیل تعارض منافع، عدم تفاهم رجال سیاسی و 
عدم توجه مرکز نشینان به محرومیت های این استان که زیر سرسبزی آن پنهان 
شده تعطیل و نیمه تعطیل شده اند؛ شرکت چوکا نیز یکی از این شرکتها است 
اروپا شرقی وضعیت  ایران و  که در گذشته به دلیل روابط تجاری، اقتصادی 
مطلوبی داشت اما اکنون با مشکل مواجه است.وی گفت: استان گیلان چند واحد 
فولادی با 25 هزار کارگر دارد که قطعی برق و خاموشی  یک هفته ای هرکدام 
از کوره ها به این کارخانجات 700 تا 800 میلیارد ریال خسارت وارد می کند.آیت 
الله فلاحتی با اشاره به تغییر کاربری ها و فروش اراضی کشاورزی به بیگانگان 
گفت: اگر این کارخانجات در استان گیلان رونق یابند می توان مشکل بیکاری 
استان را حل کرد و بیکاری را از 6.8 درصد به یک درصد کاهش داد.وی تصریح 
کرد: از مشکلات دولت و ناترازی های اقتصادی باخبر هستم اما می توان این 
عدم توازن در اقتصاد را با مدیریت صحیح و درایت حل کرد و از دانشگاهیان و 
کارآفرینان و هنرمندان عرصه صنعت برای آباد کردن این سرزمین استفاده کرد.

وی مهمترین مشکل استان را مشکلات محیط زیستی دانست و افزود: ارتفاع 
زباله در این استان به 100 متر در 350 هزار مترمربع می رسد و شیرابه آن به 
رودخانه ها و تالاب می ریزد؛ این مشکل باید در سطح ملی حل شود.وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی پس از ورود به استان گیلان با نثار گل به مزار شهدای گمنام 
در مصلی رشت، به مقام شامخ شهدا ادای احترام کرد.بازدید از کارخانه دخانیات 
و شرکت چوکا، افتتاح 64 واحد مسکونی توانخواهان و مددجویان بهزیستی در 
گیلان و افتتاح المپیاد ورزشی بانوان کارگر کشور در مجموعه سنگاچین و تحویل 
نمادین یک واحد مسکونی در انزلی از برنامه های وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی 

در سفر یکروزه  به گیلان است.

معین - بندرعباس 
مدیر کل دامپزشکی استان هرمزگان گفت: 
با پیشنهاد و پیگیری های دامپزشکی جهت 
خام  های  فرآورده  ماندگاری  عمر  افزایش 
دامی با حمایت مسئولین استانی ایجاد فضای 

سرد)سالن کراس استاف( در بزرگترین مجتمع 
بندری کشور کلید خورد.به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان 
هرمزگان، دکتر مصطفی فخر آبادی پور اظهار داشت: با توجه به بزرگترین 
مجتمع بندری کشور در استان هرمزگان و نیاز مبرم جهت نگهداری، اصلاح 
فرآیند دما، نمونه برداری صحیح و ...، نیازمند ایجاد فضای مناسب با دمای 
استاندارد بود که با پیشنهاد اداره کل دامپزشکی این طرح در میثاق نامه  1403 
مورد تائید مسئولین استانی قرار گرفت و ایجاد این ظرفیت می تواند موجب 
کاهش آلودگی، مشکلات ناشی از شوک دمایی و در نتیجه افزایش عمر 
ماندگاری و کیفیت محصولات وارداتی و صادراتی شود.وی افزود: در محوطه 
های مجتمع بندری شهید رجایی بندرعباس برای حفظ و سلامت کالاهای 
اساسی به ویژه فرآورده های خام دامی، دارو و مواد اولیه کارخانجات دارو سازی 
دامی ممکن است حین کراس استافینگ به آن ها آسیب برسد و در شرایط آب و 
هوایی برای انجام عملیات انتقال باید مطلوب باشد به همین منظور سالن کراس 
استاف به ما این امکان را می دهد که در محیط استاندارد با دمای مناسب این جا 

به جایی و نگهداری را انجام دهیم.
ایشان توصیه کرد: کراس استاف در کشور های ثالث به دلیل محدودیت 
های حمل و نقل دریایی صورت می گیرد و سپس کانتینرهای منتقل شده 
به کشورمان بایستی با دقت نسبت به نمونه برداری و تایید سلامت محموله ها 
اقدام نماییم.وی تصریح کرد: در سه سال اخیر شاهد بودیم محموله های که به 
دلیل نبود فضای مناسب جهت اصلاح فرایند دمایی از چرخه مصرف حذف شد 

لذا با توجه به نیاز کشور ساخت سالن کراس استاف در دستور کار قرار گرفت.

 استاندار گیلان گفت: باید به گونه ای برنامه ریزی و مصارف بخش های مختلف 
مدیریت شود که برق صنایع به خصوص صنایع مهم قطع نشود.

به گزارش ایرنا، هادی حق شناس  در جلسه ستاد مدیریت مصرف بهینه انرژی 
گیلان در رشت اظهار کرد: باید با تعامل و همراهی همه بخش ها در مدیریت 
مصرف و صرفه جویی در حوزه برق و گاز، شرایطی را مهیا کنیم که تولید و صنعت 

دچار قطع برق و توقف نشود.
نماینده عالی دولت در گیلان افزود: حفظ تولید و جلوگیری از قطع برق در صنایع 
دارویی و بهداشتی، غذایی، دام و نیز صنایع بزرگ در اولویت باشند و همه تلاش 

کنیم تا این صنایع بتوانند به تولید و فعالیت خود ادامه دهند.
وی ادامه داد: انتظار و خواست مردم نیز همین است که صنایع به فعالیت خود ادامه 
داده و در تولید خللی به وجود نیاید زیرا به طور قطع این وضعیت بر بازار اثر دارد.

استاندار گیلان بیان کرد: مردم هم حاضرند با مدیریت مصرف خود در چرخه 
تولید مشکلی به وجود نیاید تا در تهیه نان و سایر اقلام مورد نیاز خود با مشکل 

مواجه نشوند.
حق شناس خاطرنشان کرد: به همین دلیل مدیران شرکت های برق منطقه ای، 
توزیع برق و گاز گیلان در خصوص صرفه جویی بیشتر راهکارهای خود را ارایه 

دهند تا در مورد آن تصمیمات لازم اتخاذ شود.

افزایش مصرف گاز در گیلان
مدیرعامل شرکت گاز گیلان نیز در این جلسه اظهار کرد: از ساعت 6 صبح روز 
گذشته تا 6 صبح امروز شاهد افزایش مصرف گاز در گیلان بودیم و این میزان 
به حدود 23 میلیون و 500 هزار مترمکعب رسید در حالی که میانگین مصرف گاز 

طی 24 ساعت در گیلان، حدود 19 میلیون مترمکعب است.
وی افزود: این افزایش به دلیل بارش برف، برودت هوا و نیز حضور مسافران در 

استان است.
وی عنوان کرد: از کل مصرف اخیرا حدود 18 میلیون و 130 هزار مترمکعب مربوط 
به مصارف خانگی و چهار میلیون و یکصد هزار مترمکعب مربوط به مصارف 

تجاری و صنعتی است.
وی بیان کرد: با وجود این افزایش مصرف، در استان مشکلی در خطوط انتقال 
گاز نداشتیم و گاز مصرفی همه مصرف کنندگان تامین شده اما نیاز است برای 
جلوگیری از بروز چالش جدی همه در مصرف گاز صرفه جویی لازم را داشته 

باشند.
احتمال قطعی برق در 2 نوبت

مدیرعامل شرکت توزیع برق گیلان نیز در این جلسه اظهار کرد: با توجه به شرایط 
موجود پیش بینی می شود که طی شبانه روز 2 بار برق مشترکان قطع شود.

وی افزود: پیش از این قطعی برق از ساعت هشت صبح تا 17 عصر بود اما هم 
اینک قطعی برق در فاصله زمانی هشت صبح تا 23 شب اعمال خواهد شد و امید 
است همه مشترکان به خصوص بخش خانگی در مصرف برق صرفه جویی کنند 

تا شاهد خاموشی ها در سطح استان نباشیم.

به منظور حل مشکلات  اندیشی که  پور-در جلسه ی هم  احمد  رحیمه   
شهرستان  و بهبود زندگی مردم در راستای پیگیری مصوبات هیئت بازرسی 
این  فرمانداری  سرپرست  شد،  برگزار  رودسر  فرماندهی  در  گیلان  استان 

شهرستان بر لزوم کاهش نارضایتی های مردم  تاکید کرد.
وی گفت:  مشکلات تردد، آب شرب ،اشتغال زایی و آسفالت مسیرها از جمله 

مسائلی است که باید بجد در سطح شهرستان دنبال شود.
 دکتر امیر مرادی در این جلسه که با حضور  احمد آقایی، ریاست کل بازرسی 
استان گیلان برگزار شد به گله مندی مردم اشکورات از مشکلات تردد در 
حوزه ی سد پلرود اشاره کرد و گفت: با پیگیری های لازم، دستور آسفالت به 
طول 1600 متر صادر شد تا مشکلات این منطقه و شهرستان برطرف شود.

وی افزود: در زمینه ی احداث راه جدید پلرود  در فازهای مختلف اقدامات 
اولیه صورت گرفته  و با وقوف از نارضایتی مردم در این حوزه اهتمام مدیران 

و مسئولان شهرستان کاهش حجم این نارضایتی است.
فرماندار رودسر در ادامه با تأکید بر اهمیت سلامت مردم و به ویژه اهمیت آب 
شرب سالم گفت: در مورد منبع خط انتقال آب تصفیه خانه به شهر رحیم آباد، 
کار به اتمام رسید که به زودی افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید. همچنین 
اقدامات اولیه در راستای خط انتقال آب شرب به شهرک شهید انصاری در 
روی پل هفتادو تن صورت گرفته و به زودی مشکلات این منطقه حل 

خواهد شد.
وی گفت: با سلامت مردم نباید شوخی کرد و نباید اجازه دهیم  به خاطر 
برخی از موارد و عدم هماهنگی ها  پروژه ها به خواب بروند و به مردم فشار 
بیاید.دکتر مرادی  در ادامه به وجود سایت پروازی در رودسر اشاره کرد و 
گفت: »این سایت تنها شهرستان در استان گیلان است که بعد از رشت 
مجوز هواپیمایی کشوری را دارد. این سرمایه گذار ده ها میلیارد تومان سرمایه 
و تجهیزات آورده است، اما متأسفانه در گذشته فرصت های سرمایه گذاری و 

گردشگری زیادی از شهرستان گرفته شده است.«
نبود زمین در محدوده ی شهرک صنعتی علیرغم وجود سرمایه گذار از دیگر 
مواردی بود که فرماندار رودسر به آن اشاره داشت و گفت:  همه مسئولان 
متفق القول هستند که باید برای جذب سرمایه گذار و اشتغال زایی در شهرستان 

اقدام کنیم.
وی مشکلات شرکت های تولیدی را نیز از دیگر مواردی دانست که همواره 
گریبانگیر مدیران و کارآفرینان بوده که در استان راستا خوشبختانه شرکت های 
خزر نوش چابکسر و گلدشت افشره رحیم آباد که به دلیل نداشتن تصفیه خانه 
تعطیل بودند، با رفع نواقص به چرخه کار برگشته اند اما شرکت هایی همچون 
شرکت شمال پلاستیک چابکسر 150 میلیارد تومان از تولیدکنندگان خودرو 

طلبکار است و در حال حاضر  شرایط بسیار بدی را می گذراند.
فرماندار رودسر در پایان به کمبود امکانات، تجهیزات و پزشک در سطح 
گفت:    و  نمود  اشاره  آن  نفری  هزار  جمعیت 140  به  توجه  با  شهرستان 
تمهیداتی برای حل این مسائل در نظر گرفته شده است که امیدواریم بتواند 

در کاهش حجم مشکلات جاری مفید واقع شود.
در این جلسه، امام جمعه بخش رحیم آباد، مدیران عامل آب منطقه ای و آب 
و فاضلاب استان گیلان، معاونین فرمانداری، بخشداران، شهرداران و جمعی 

از مدیران ادارات و نهادها نیز حضور داشتند.

معین - بندرعباس 
مدیر کل دامپزشکی استان هرمزگان گفت: طرح تضمین کیفیت آبزیان از اهمیت 

ویژه ای در حوزه سلامت و اقتصاد استان برخوردار است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان هرمزگان، در راستای ارتقای 
سطح سلامت عمومی و تضمین کیفیت آبزیان، جلسه مهمی با حضور مدیرکل، 
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه و رئیس اداره نظارت بر بهداشت عمومی و مواد 
غذایی اداره دامپزشکی استان هرمزگان، مدیر کل شیلات هرمزگان و جمعی از 

مسئولین و کارشناسان مرتبط با صنعت آبزی پروری استان برگزار شد. 
صنعت  روزافزون  اهمیت  به  اشاره  با  پور  فخرآبادی  دکتر  جلسه،  ابتدای  در 
آبزی پروری در اقتصاد استان و نقش حیاتی آن در تأمین پروتئین مورد نیاز جامعه، 
بر لزوم رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی در تمام مراحل تولیدو توزیع 

آبزیان تاکید کرد.
 ایشان خاطرنشان کرد: به منظور تأمین غذای حلال در کنار غذای سالم  و 

سلامت مصرف کنندگان یکی از اولویت های اصلی است و هرگونه سهل انگاری 
در رعایت مسائل بهداشتی و شرعی ، می تواند عواقب جبران ناپذیری به دنبال 

داشته باشد.
وی بر آموزش و توانمندسازی پرورش دهندگان،  بهبود زیرساخت ها و کنترل 

کیفیت، همچنین افزایش همکاری بین دستگاه های اجرایی مرتبط اشاره نمود.
ایشان عنوان کرد: با اجرای دقیق و موثر این طرح، انتظار می رود که کیفیت 
محصولات شیلاتی استان هرمزگان به طور قابل توجهی ارتقا یافته و سلامت 

مصرف کنندگان نیز تضمین شود.
این طرح گامی مهم در جهت توسعه صادرات پایدار و نیز ارتقای صنعت آبزی 

پروری و جایگاه استان هرمزگان در این حوزه به شمار می رود.
در پایان جلسه، مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان بر لزوم همکاری و تعامل 
همه جانبه بین دستگاه های اجرایی، بخش خصوصی و پرورش دهندگان آبزیان در 

جهت تولید سالم از مزرعه تا سفره مصرف کننده تاکید کرد.

مدیر کل شیلات هرمزگان:تعیین تقویم 
زمانی تولید میگوی پرورشی برای سال 

زراعی۱403 // تاکید بر رعایت الزامات 
بهداشتی در مزارع پرورش میگوی استان

رئیس اداره نظارت بر بهداشت عمومی 
و مواد غذایی اداره دامپزشکی استان 

هرمزگان خبرداد:
همکاری و تعامل بیشتر در راستای ارتقاء 

بهداشت عمومی و سلامت جامعه
تقدیر از مادر شهید والامقام محمد قاسمی 

قلعه قاضی در روز تکریم از مادران شهدا

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
مشکل ناترازی انرژی با تعطیلی رفع نمی شود

مدیر کل دامپزشکی استان هرمزگان خبرداد:
گامی موثر در جهت افزایش عمر ماندگاری 

فرآورده های خام دامی

مدیر کل دامپزشکی استان هرمزگان مطرح کرد:
بررسی راهکارهای عملیاتی برای اجرای دقیق و موثر طرح تضمین کیفیت آبزیان

استاندار گیلان: تلاش بر حفظ تولید و جلوگیری از قطع برق صنایع است

پیگیری مصوبات هیئت بازرسی استان گیلان با هم اندیشی در راستای حل مشکلات شهرستان رودسر

معین _ بندرعباس 
رئیس اداره نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی اداره دامپزشکی 
استان هرمزگان بر اهمیت رعایت دقیق دستورالعمل و استانداردهای 
بهداشتی در تمام مراحل زنجیره تأمین و همچنین نظارت دقیق بر 

عرضه فرآورده های خام دامی تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان هرمزگان، دکتر 
عباس طالبی در جریان بازدیدهای میدانی خود از مراکز مختلف 
تولید، فرآوری و توزیع محصولات دامی و شیلاتی، بر رعایت مسائل 

بهداشتی اشاره کرد.
ایشان با اشاره به نقش حیاتی این صنعت در تأمین امنیت غذایی 
استان و سلامت جامعه، بر لزوم ارتقای سطح آگاهی و دانش فعالان 
این حوزه در خصوص رعایت اصول بهداشتی و فنی حمل و نقل 

تاکید ویژه ای داشتند.
دکتر طالبی از نزدیک با روند حمل و نقل تخم مرغ مانند: کمبود 
وسایل نقلیه مجهز به سیستم های سرمایشی مناسب،  عدم رعایت 
دمای مناسب در طول حمل و نقل،  عدم وجود سیستم های ردیابی 
و نظارت بر مسیر حمل و نقل،  و همچنین مشکلات مربوط به 
بسته بندی و نگهداری محصولات از جمله مهم ترین چالش هایی 

بودند که در این بازدیدها مشاهده شد.
ایشان در گفتگو با رانندگان و نمایندگان عرضه تخم مرغ ، بر لزوم 
استفاده از وسایل نقلیه مجهز به سیستم های سرمایشی و برودتی 
مناسب، رعایت دقیق دمای نگهداری محصولات در طول حمل 
و نقل،  استفاده از بسته بندی های بهداشتی و مقاوم،  و همچنین 
ثبت دقیق اطلاعات مربوط به مسیر حمل و نقل و شرایط نگهداری 
محصولات تاکید کرد.رئیس اداره نظارت بر بهداشت عمومی و مواد 
غذایی اداره دامپزشکی استان هرمزگان گفت: عدم رعایت این موارد 
می تواند منجر به فساد محصولات،  کاهش کیفیت و در نهایت، 
خطرات بهداشتی برای مصرف کنندگان شود.دکتر طالبی همچنین 
بر اهمیت آموزش و توانمندسازی رانندگان و مسئولین حمل و نقل 

در خصوص رعایت اصول بهداشتی و فنی حمل و نقل تاکید کرد.
در پایان، این مسئول با اشاره به اهمیت سلامت عمومی و امنیت 
غذایی،  بر لزوم تلاش همه جانبه برای بهبود روند حمل و نقل و 

رعایت دقیق مسائل بهداشتی در این حوزه تاکید نمود.
همه  تعامل  و  همکاری  با  که  کردند  امیدواری  ابراز  ایشان 
دست اندرکاران،  بتوان گامی موثر در جهت ارتقای کیفیت تخم مرغ 

و تضمین سلامت مصرف کنندگان برداشت.

منیره خجسته حال- مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان با دعوت 
از عموم مردم در زمینه استفاده بهینه از انرژی، به پویش همگانی »دو درجه 

کمتر« پیوست.
محمود دشت بزرگ پویش دو درجه کمتر را مصداق بارز حس نوع دوستی و 
تکریم انسان خواند و تصریح کرد: با پیوستن به این پویش با همت و نفس گرم 
خود، عالیترین و زیباترین خاطرات را در این روزهای سرد زمستانی برای همه 

عزیزانمان رقم بزنیم.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان مردم فهیم و نجیب استان گیلان را 
به پیوستن به پویش انسان  دوستانه »دو درجه کمتر« در راستای صرفه جویی و 
مصرف بهینه انرژی دعوت کرد و گفت: خادمان مردم عزیز در عرصه روشنایی 
و البته با همراهی و همدلی هموطنان و با تلاش و پشتکار در حوزه های مختلف 
تولید، انتقال و توزیع برق، با تمام قوا در صدد تامین برق مردم می باشند و این 

خدمت را موهبت و نعمت بزرگ الهی قلمداد می کنند.
دشت بزرگ با اشاره به آغاز زودرس فصل سرما، افزود: مطابق بررسی های 
کارشناسان حوزه هواشناسی، سرمای فعلی از لحاظ شروع، شدت و گستردگی 

در چند سال اخیر بی سابقه بوده و انتظار می رود هم استانی های محترم با درک 
این شرایط استثنایی چون گذشته یار و یاور صنعت برق باشند و با پیوستن به 
پویش همگانی» دو درجه کمتر«، 2 درجه از دمای منزل خود را کاهش دهند.

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان با اشاره به اینکه هدف این پویش، 
بهره مندی عادلانه و حداکثری هموطنان از انرژی است تاکید کرد: با مشارکت 
همگانی در پویش »دو درجه کمتر« و صرفه جویی در مصرف برق و گاز، ضمن 
انرژی در شبکه سراسری  پایداری جریان  به  این بحران،  پشت سر گذاشتن 

کمک خواهیم کرد.
مردم  اعتماد  از  قدردانی  ضمن  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  عامل  مدیر 
بزرگ استان، گفت: با پوشیدن لباس های مناسب تر، کاهش دو درجه ای لوازم 
گرمایشی، دمای خانه و محل کار به آسانی به پویش خداپسندانه »دو درجه 
امکان  نیاز،  اندازه  به  و  انرژی  از  با مصرف هوشمندانه  و  می پیوندیم  کمتر« 

استفاده از انرژی را برای همه فراهم می کنیم.

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان به پویش همگانی »دو درجه کمتر« پیوست
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سرهنگ امید کوهساریان، رییس اداره نظارت بر اماکن عمومی استان گلستان گفت: این اداره از ابتدای سال جاری به منظور تسهیل کسب و کار و حمایت از تولید، با همکاری 14 اتاق اصناف و 273 اتحادیه صنفی و 23 اداره کل به عنوان مرجع 
صدور پروانه فعالیت، اقدام به بازدید بیش از 12500 واحد صنفی نمود. سرهنگ کوهساران افزود: نظارت های کارشناسان پلیس در این راستا شامل بررسی صلاحیت های انتظامی و ترافیکی بوده و هدف آن حمایت و حفاظت از حقوق عامه با 
رویکرد تحصیل گرایانه و حمایتی است. رییس پلیس نظارت بر اماکن پلیس استان گلستان ادامه داد: همچنین، 35 نشست هم اندیشی با حضور شهروندان، صاحبان کسب و کار و دستگاه های ذیربط برگزار شد که در آن مشکلات و موانع صدور 

چهار شنبه  28 آذر  1403پروانه در چارچوب مقررات مورد بررسی و برطرف گردید.
 شماره 6911        

پلیس نظارت بر اماکن عمومی استان گلستان و بازدید از ۱2500 واحد صنفی 

ضبط هزار میلیارد تومان اموال
 حاصل از جرم 

نیروگاه های مقیاس کوچک گلستان و 
نیروگاه علی آبادکتول از مدار فعالیت 

خارج شدند

دادگستری  کل  رئیس 
استان گلستان از صدور رأی 
بزرگ ترین  از  یکی  برای 
مواد  پولشویی  پرونده های 
و  گلستان  در  کشور  مخدر 

شناسایی و ضبط هزار میلیارد تومان اموال حاصل از جرم 
خبر داد.

حیدر آسیابی رئیس کل دادگستری استان گلستان با بیان 
اینکه دادگستری استان موفق به شناسایی و ضبط اموالی به 
ارزش هزار میلیارد تومان در یک پرونده موادمخدر شد، اظهار 
داشت: در یک عملیات، اموال گسترده ای شامل زمین های 
کشاورزی، چاه های آب عمیق، مرغداری ها، ساختمان های 
زیادی  مقادیر  و  لوکس  خودرو های  تجاری،  و  مسکونی 
طلا کشف شد که همگی از منافع غیرقانونی قاچاق مواد 
مخدر به دست آمده بود.وی افزود: سردسته های این شبکه 
در سه استان گلستان، مازندران و خراسان شمالی با ایجاد 
زنجیره ای از عوامل اجرایی، ضمن حمل و توزیع مواد مخدر، 
اقدام به جذب افراد و حمایت مالی از آنها و خانواده هایشان 
در صورت دستگیری می کردند.رئیس کل دادگستری استان 
گلستان با بیان این که این شبکه از روش های پیچیده ای 
عنوان  می کرد،  استفاده  خود  نامشروع  اموال  تطهیر  برای 
کرد: خرید املاک، مرغداری ها، خودرو های لوکس، طلا و 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف از جمله اقدامات آنها 
بود که اکنون تمامی این دارایی ها به نفع دولت ضبط شده 
است.آسیابی گفت: این پرونده به عنوان یکی از بزرگ ترین 
پرونده های پولشویی مواد مخدر در کشور، نمایانگر عزم قاطع 
دستگاه قضایی در مقابله با جرایم سازمان یافته و خشکاندن 
ریشه های مالی قاچاقچیان است.وی تصریح کرد: ضبط هزار 
میلیارد تومان اموال قاچاقچیان، ضربه اساسی به بنیان های 

اقتصادی این شبکه وارد کرد

برق  شرکت  عامل  مدیر 
هدف  با  گفت:  گلستان 
مشترکان  گاز  پایداری 
نیروگاه های  تمام  خانگی 
استان در مقیاس کوچک 
نیروگاه  همچنین  و 

علی آبادکتول از مدار فعالیت 
خارج شدند. احمد موسوی با اشاره به ناترازی گاز در استان 
نیروگاه های برق  نیروگاه  برق علی آبادکتول و دیگر  گفت: 
مقیاس کوچک در گلستان به علت کمبود و نبود گاز از مدار 
فعالیت خارج شدند .او افزود: برنامه زمان بندی خاموشی برق 
در گلستان از روزهای گذشته اعلام شده و مشترکان گلستانی 
می توانند از طریق نرم افزار بله، تلفن گویای 31840000 و 
یا از طریق سایت شرکت توزیع برق با وارد کردن شناسه 
قبض خود، در قسمت زمان خاموشی ها، از برنامه زمان بندی 
خاموشی منطقه خود مطلع شوند.مدیرعامل شرکت توزیع 
روز،  درطول یک  خاموشی  دوبار  درخصوص  گلستان  برق 
گفت: زمان بندی خاموشی ها برای هر یک از مشترکان برق 
گلستانی در طول یک روز، یک بار و به مدت دو ساعت است 
و دوبار خاموشی در طول یک روز صحت ندارد، مگر اینکه 

مشکل فنی و خاص در آن منطقه رخ دهد.

سرهنگ محمود شهرکي در 
سال  زمستانه  طرح  رزمایش 
طرح  داشت:  اظهار   1403
زمستانه از بیستم آذرماه آغاز 
و تا بیستم اسفند ماه در یک 
راه  از  کیلومتر   800 و  هزار 
هاي استان ادامه خواهد داشت.

وي افزود: 236 نفر در قالب 87 تیم در 10 پاسگاه پلیس راه 
استان با 52 خودرو آماده ارائه خدمات طرح زمستانه هستند.

رئیس پلیس راه هاي استان گلستان اظهار داشت: در مدت 
زمان اجراي این طرح 3 جاده توسکستان، خوش ییلاق و 

جنگل گلستان بیش از همه مورد توجه قرار خواهد گرفت.
سرهنگ شهرکي تصریح کرد: آسان سازي آمد و شد و ایمني 
وسایل نقلیه در معابر برون شهري در زمان تغییرات جوي و 
بارش ها و همچنین مدیریت بر حوادث احتمالي ترافیکي با 
همکاري و هماهنگي سازمان ها و دستگاه هاي مربوطه از 

اهداف اصلي اجراي این طرح است.
وي خاطرنشان کرد: این طرح براي افزایش حضور گسترده 
و موثر پلیس راه بصورت محسوس و نامحسوس در جاده ها 
بویژه مناطق کوهستاني و برف گیر، تسهیل در آمد و شد 
وسایل نقلیه و روان سازي ترافیک و کمک به در راه ماندگان 
و مسافران و اطلاع رساني سریع در مورد راه هایي که آمد 
و شد در آن ها خطر جاني به همراه خواهد داشت به مرحله 

اجرا گذاشته شد

بدینوسیله اعلام می دارد کارت مجوز 
حمل سلاح شکاری به مشخصات نوع 

سلاح: ساچمه زنی، کالیبر12 به شماره 
سلاح51632 مدل ته پر 1لول چخماقی 

ساخت کشور ترکیه  به نام فرهاد 
زحمتکش دلیوند فرزند اسدالله به 
شماره ملی2592623973 مفقوده 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

گفت:  گلستان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
را  باغ ویلا  گاز 3هزار  استان  در  تاکنون 
قطع کرده ایم و پیش بینی می کنیم این 

تعداد به 5هزار باغ ویلا برسد.
از  جمعی  با  نشست  در  طالبی  علی   
خبرنگاران در خصوص آخرین وضعیت 
حدود  کرد:  اظهار  استان  در  گاز  تأمین 
85 درصد گاز در استان گلستان مربوط 

به مشترکان بخش خانگی و 15 درصد دیگر در سایر مصارف است؛ بنابر همین برای 
عبور از این شرایط نیازمند همراهی مردم هستیم.

مدیرعامل شرکت گاز گلستان یادآور شد: در فصول سرد سال و در شرایط سرمای شدید 
مانند روزهای اخیر متوسط مصرف روزانه گاز در استان در بخش خانگی بین 12 تا 15 
میلیون مترمکعب است در حالی که در فصول گرم سال روزانه حدود 2 میلیون مترمکعب 

گاز در این استان مورد استفاده قرار می گیرد.
وی با اشاره به راه افتادن پویش دو درجه کاهش دما در منزل و محیط کار از ائمه جمعه 
و همه کسانی که به فراگیر شدن این پویش کمک کردند، قدردانی کرد و افزود: موضوع 
ناترازی انرژی مربوط به امروز نیست و باید در دیگر روزهای سال نیز مدیریت مصرف 

را مورد توجه قرار دهیم.
طالبی همچنین گفت: در روزهای اخیر بیش از سه هزار و 200 مورد بازدید از اداره های 
استان داشتیم که در همین راستا گاز 88 اداره پرمصرف در استان قطع شد، همچنین 
به رغم اینکه برخی از نانوایی ها دوگانه سوز شده اند اما ما برنامه ای برای قطع گاز آنها 

نداریم.
وی در خصوص قطع گاز باغ ویلاهای خالی از سکنه نیز گفت: طبق هماهنگی انجام شده 
در کل کشور، گاز 50 تا 60 هزار باغ ویلای خالی از سکنه قطع شده است که تاکنون 
در استان گاز 3 هزار باغ ویلا را قطع کرده ایم و پیش بینی می کنیم این تعداد به 5 هزار 
باغ ویلا برسد، همچنین برای پایداری شبکه گاز خانگی، گاز 43 استخر تفریحی نیز 

قطع شده است.
مدیرعامل شرکت گاز گلستان با اشاره به همراهی مردم گلستان با پویش مصرف دو 
درجه کمتر گفت: در روزهای سرد گذشته و با پیوستن مردم به این پویش، حدود یک 

میلیون مترمکعب در مصرف گاز بخش خانگی استان صرفه جویی شد.
وی در خصوص قطع احتمالی گاز صنایع نیز بیان کرد:  گاز صنایع غذایی و مرغداری ها 
قطع نمی شود اما گاز کارخانه های آسفالت، آجرپزی و فلزی محدود می شود و این صنایع 

طبق برنامه باید بین 14 تا 20 روز ذخیره سوخت جایگزین داشته باشند

اجرای گذر خوراک)غذا( در شهر قزوین می تواند 
وافزایش  اجتماعی  نشاط  و  شور  ارتقای  باعث 

پویایی فضای شهری شود. 
 به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،ولی 
چگینی نایب رییس شورا در جلسه علنی با بیان 
اینکه اجرای طرح گذر خوراک می تواند به عنوان 
اظهار  باشد  مطرح  گردشگر  جاذب  طرح  یک 
خوراک  گذر  راه اندازی  طرح  شدن  کرد:اجرایی 
و غذا در شهر قزوین می تواند به عنوان یک 
اقدام جاذب گردشگر مانند بسیاری از شهرهای 

دنیا مطرح باشد. 
 وی با اشاره به آمار جهانی در حوزه استفاده مردم 

از گذر خوراک گفت: طبق آمار جهانی، دو و نیم میلیارد نفر از این نوع جاذبه ها استفاده 
می کنند لذا لازم است تا درشهر قزوین نیزدراین حوزه اقداماتی صورت گیرد . 

 چگینی با تاکید بر این نکته که ساماندهی کافه ون ها و اغذیه فروشان سیار تأثیر مثبتی 
بر سیما و منظر شهری دارد خاطر نشان کرد:خیابان های غذا می توانند شور و نشاط 

اجتماعی را افزایش دهند و باعث پویایی فضای شهری شوند. 
 نایب رییس شورا با اشاره به تجریبات سایر شهرها مانند رشت در این زمینه گفت:در شهر 
رشت، خیابانی وجود دارد که جمعیت زیادی از آن استفاده می کنند و باعث سرزندگی 

وشادابی شهر شده است و همه نوع شهروند ومخاطبی از این گذر استفاده می کنند. 
 نظارت بر قیمت ها در بازارچه های محلی برکت  

رییس کمیسیون مالی شورا در بخش دیگری از این جلسه که به بررسی لایحه احداث 
بازارچه های برکت در شهر اختصاص داشت گفت:شهر قزوین نیازمند ایجاد وراه اندازی 

بازارچه های برکت در تمامی نقاط شهر به ویژه نواحی منفصل شهری است. 
  وی ادامه داد:در شهری مانند تهران قیمت های میوه وسبزیجات و اقلام مواد پروتئینی 
کیفیت  از  اطمینان  و  راحت  خیال  با  و شهروندان  دارند  مناسبی  بسیار  های  قیمت 

محصولات و قیمت از آنها خرید می کنند . 
به گفته چگینی لازم است تا شهرداری پس از احداث این بازارچه ها نظارت دقیق بر کار 

آنها داشته باشد تا خدمت ماندگاررقم بخورد .  
وی تصریح کرد : اگر قیمت در این بازارچه ها کنترل شود حتی باعث ساماندهی وجمع 
شدن وانت بارها از سطح شهر خواهد شد چرا که شهروندان ترجیح خواهند داد تا از این 

بازارچه ها خرید کنند .

معین - بندرعباس 
مدیر کل شیلات هرمزگان با حضور 
ماهیگیری  بنادر  و  صید  معاون 
شیلات استان، فرمانده یگان حفاظت 
 ، هرمزگان  شیلات  آبزیان  منابع 
رئیس اداره روابط عمومی، هماهنگی 
و امور شهرستانهای شیلات استان 
، رئیس شیلات بندرعباس و جمعی 
استان  نمایندگان جامعه صیادی  از 
با فرمانده دریابانی بندرعباس دیدار 

کردند.
به گزارش روابط عمومی شیلات هرمزگان ، مدیرکل شیلات هرمزگان با بیان 
اینکه شیلات به ویژه صید و صیادی محوری مهم برای توسعه همه جانبه، 
اشتغال زایی و پایداری اشتغال در استان هرمزگان است گفت: بدون شک 
حضور دریابانی  یکی از ارکان مهم تامین امنیت دریانوردی جامعه صیادی است. 
با بیان اینکه استان هرمزگان با برخورداری از بیشترین مرز ساحلی و  وی 
دسترسی به آبهای بین المللی پیوند نزدیک تری با مرزبانی دارد، افزود: بدون 
شک تعاملات دریابانی هرمزگان با جامعه صیادی استان و همچنین اداره کل 
شیلات می تواند نقش مهمی در کاهش مشکلات جامعه صیادی استان داشته 

باشد.
در ادامه فرمانده دریابانی بندرعباس به تعامل سازنده بین دریابانی واداره کل 
شیلات اشاره کرد و گفت: بدون شک تعاملات و ارتباطات سازنده موجبات 
افزایش برخورد با صید غیر مجاز در راستای حفظ ذخایر وپایداری شغل ساحل 

نشینان ومرزبانان خواهد بود.
سرهنگ اسلام توحید پوری  جلوگیری از صید بی رویه و غیر مجاز  منابع آبزی 
را ماموریت مشترک دریابانی و شیلات استان خواند و گفت: در حوزه مبارزه با 
آلودگی دریا نیز، دیگر سازمان ها و نهاد های مرتبط  باید همکاری لازم را با 

یکدیگر داشته باشند.

گاز 3000 باغ ویلا در گلستان قطع شد

چگینی نایب رییس شورا شهر قزوین: 
 ایجاد گذر خوراک باعث ارتقای سیما ومنظر 

شهری و نشاط اجتماعی می شود 

در دیدار مدیر کل شیلات هرمزگان با فرمانده 
دریابانی بندرعباس مطرح شد:

حراست از ذخایر آبزیان لازمه پایداری صید 
وصیادی

دکتر مقدم،رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین:
آشوبِ سوریه به نفع اسرائیل است

آغاز بکار جشنواره قورمه ، عذاهای سنتی و نان در مهریز 

روند کاهش تعداد کانون های بیماری و تلفات در مرغداری های سطح استان 

نوذری،استاندار قزوین؛
در فرآیندهای برنامه ریزی، رویکردی فرهنگی و اجتماعی اتخاذ شود

رئیــس دانشــگاه جامــع علمــی کاربــردی اســتان قزویــن گفــت: اســرائیل هنوز 
چهــره واقعــی و کامــل خــودش را بــرای مــردم ســوریه آشــکار نکــرده اســت 
ــای  ــه جنایت ه ــد ب ــد بع ــت کن ــود را تثبی ــل خ ــدا ورود کام ــعی دارد ابت و س

خــود ادامــه دهــد.
ــه  ــا اشــاره ب ــگار معیــن از قزوین،محمــد مقــدم ب ــه گــزارش ارســالی خبرن ب
اتفاقــات کنونــی در ســوریه اظهــار کــرد: تحــولات اخیــر ســوریه نمی توانــد به 
ریشــه جمهــوری اســلامی آســیبی وارد کنــد، بــه نظــر بنــده اتفاقات گذشــته و 
کنونــی در ایــن کشــور ریشــه در پشــتوانه مردمــی دارد و اینکــه مــردم و ارتش 

خــود را تســلیم کــرده  و از جبهــه مقاومــت فاصلــه گرفته انــد.  
وی مــردم را ســتون کشــور دانســت و بیــان کــرد: موضــوع اساســی و مهمــی 
ــداری و  ــاس نگه ــاد و اس ــورد؛ بنی ــم می خ ــه چش ــولات ب ــن تح ــه در ای ک

موفقیــت یــک حکومــت و نظــام یعنــی مــردم اســت. 
 رئیــس دانشــگاه جامــع علمــی کاربــردی اســتان قزویــن ادامــه داد: ســال ها 
اســت کــه ســوریه در شــرایط جنگــی و یــا بحرانــی بــه ســر می بــرد امــا بــا 
تکیــه بــر جبهــه مقاومــت و ایســتادگی مــردم غیــور و صبــور ســوریه توانســت 
ــلاب  ــه انق ــتیم ک ــاکر هس ــدا را ش ــگاه دارد. خ ــم ن ــا و محک ــود را پابر ج خ
ــا رای و نظــر مــردم  اســلامی و تاســیس جمهــوری اســلامی هــم از ابتــدا ب

اتفــاق افتــاد.  
ــرای  ــرائیل ب ــی اس ــره واقع ــن دوره چه ــرد: در ای ــه ک ــئول اضاف ــن مس ای
جهانیــان آشــکار شــده اســت و مــردم ســوریه هــم بایــد بداننــد کــه متوســل 
شــدن بــه افــراد ســودجو، غیرقابــل اعتمــاد و دروغگــو کار بســیار اشــتباهی 
ــردم  ــرای م ــودش را ب ــی خ ــره واقع ــوز چه ــرائیل هن ــه اس ــا اینک اســت کم
آشــکار نکــرده اســت و ســعی دارد ابتــدا ورود کامــل خــود را تثبیــت کنــد، بعــد 

ــد. ــه ده ــود ادام ــای خ ــه جنایت ه ب
 مقــدم بــا اشــاره بــه اهمیــت تکیــه بــر ولایــت ایــران اســلامی و مقاومــت 

اذعــان کــرد: همان گونــه کــه امــام خمینــی )ره( دربــاره اهمیــت ولایــت فقیــه 
فرمودنــد کــه پشــتیبان ولایــت فقیــه باشــید تــا بــه ایــن حکومــت آســیبی 
نرســد بایــد گفــت کــه ولی فقیــه وصــی رســول اکــرم )ص( و در زمــان غیبــت 

امــام مســلمانان اســت. 
 وی خاطرنشــان کــرد: همچنیــن همــه اختیاراتــی کــه بــرای پیامبــر اکــرم 
)ص( و امــام )ع( اســت از امــوری کــه بــه حکومــت و سیاســت بــاز می گــردد، 
بــرای ولی فقیــه نیــز ثابــت می شــود. ولایــت فقیــه بــرای مــا مــردم مســلمان 

یــک هدیــه الهــی و اســتمرار حرکــت انبیــای الهــی اســت. 
 رئیــس دانشــگاه جامــع علمــی و کاربــردی اســتان قزویــن ابــراز کــرد: لــذا 
مــردم  متدیــن ایــران کــه در طــول ایــن ســال ها و در بحران هــای مختلــف 
ــروی  ــه پی ــت فقی ــه از ولای ــای ظالمان ــی و تحریم ه ــگ تحمیل ــد جن مانن
ــرای همــه جوامــع هســتند و نشــان  داشــته اند، همیشــه الگــوی مناســبی ب
ــاور در ولایــت فقیــه دارد. ــد اســتحکام ایــن ملــت حســینی ریشــه در ب دادن

 ورود بیگانگان در هر کشور تحقیر ملل را در پی دارد 

ایــن مســئول بــا اشــاره بــه صبــوری مــردم در جنــگ تحمیلــی کشــور مطــرح 
ــی را  ــگ تحمیل ــه هشــت ســال جن ــه غیوران ــد ک ــردم بودن ــن م ــرد: همی ک
پشــت ســر گذاشــتند و از همــه مهم تــر ایــن اســت کــه ایــن هشــت ســال 
ــود،  ــز ب ــا موفقیت آمی ــای آن ه ــه داد و عملیات ه ــجاعت نتیج ــوری و ش صب
ــا  بنابرایــن مــردم بــه عنــوان مهــره طلایــی در ســطوح جامعــه هســتند و ب
ــی  ــن دگرگون ــازند و ای ــون س ــه ای را دگرگ ــد جامع ــود می توانن مشــارکت خ
می توانــد مثــل هشــت ســال دفــاع مقــدس مثبــت باشــد و یــا ماننــد تحولات 

ــاورد.  ــار بی ــه ب ســوریه خســارت هایی ب
 

مقــدم در پاســخ بــه ایــن ســوال کــه مــردم ســوریه چطــور می تواننــد آینــده 
کشورشــان را رقــم بزننــد، اظهــار کــرد: همــه  ادیــان، اقلیت هــا و گرایش هــا 
در ســوریه می تواننــد بــه صــورت مشــترک انتخابــات برگــزار کننــد و بــه طــور 

گســترده مــردم را دعــوت بــه شــرکت در انتخابــات نماینــد.
 وی تشــریح کــرد: تجــارب ملت هــا نشــان داده اســت کــه حضــور بیگانــگان 
در هــر کشــور بــه قصــد چپــاول منابــع، دخالت هــای سیاســی و حکومــت بــر 
آن ملــت اســت کــه باعــث تحقیــر آن ملــل خواهــد شــد و پــس از ورود ایــن 
بیگانــگان بــه یــک حکومــت نــه تنهــا اینکــه حکومــت بهتــر نمی شــود بلکــه 

پشــیمانی های زیــادی بــرای مــردم بــه بــار مــی آورد. 
 رئیــس دانشــگاه جامــع علمــی کاربــردی اســتان قزویــن در پایــان تاکیــد کرد: 
ــد و  ــم بگیرن ــده خــود تصمی ــد خودشــان در خصــوص آین مــردم ســوریه بای
ــن باشــند  ــدگان آن هــا باشــند و مطمئ ــگان تصمیم گیرن ــد بیگان اجــازه ندهن
رمــز پیــروزی در اتحــاد و همبســتگی اســت و آن هــا می تواننــد بــاز هــم بــه 
جبهــه مقاومــت تکیــه کننــد و از همیــن طریــق ایمــان خــود را بــالا ببرنــد و 

ماننــد مــردم غیــور ایــران نشــانی از موفقیــت را برگــردن خــود بیندازنــد.

پنجمیــن جشــنواره قورمــه، غذاهــای ســنتی و نــان،  عصــر دوشــنبه/ 
27 اذرمــاه/ بــا حضــور جمعــی از مســوولان در بــاغ پهلوان پــور مهریز 

یــزد آغــاز بــکار کــرد.
مدیــرکل میــراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایــع دســتی اســتان یــزد 
ــگاران گفــت: ایــن   در آییــن گشــایش ایــن جشــنواره در جمــع خبرن
ــگری  ــوزه گردش ــا در ح ــه ه ــن برنام ــی از موفق تری ــنواره  یک جش

اســت.
» ســید محمــد رســتگاری » بــا بیــان اینکه بیشــترین تمرکز جشــنواره 
امســال روی خوراکی هــا و غذاهــای ســنتی شهرســتان اســت افــزود: 
ســال گذشــته  همزمــان بــا ایــن جشــنواره، شــور و تحــول اقتصــادی 
خوبــی در عرضــه مســتقیم در بخش هــای مختلــف شهرســتان رخ داد 
بــه همیــن علــت  بــه تعــداد روزهــای برگــزاری این جشــنواره افــزوده 

شــده اســت.
وی بــا اشــاره بــه برگــزاری  350 رویــداد مختلــف فرهنگــی 
و گردشــگری در اســتان تصریــح کــرد: ایــن جشــنواره هــا  در 
مناســبت های مختلــف در حــال برگــزاری اســت بــه طــوری کــه در 
روزهــای آینــده همزمــان بــا شــب چلــه شــاهد برگــزاری جشــن های 
یلدایــی در سراســر اســتان و در ادامــه جشــنواره ها و رویدادهــای 
دیگــری مانند جشــنواره عســل، جشــنواره انــار عقــدا، جشــنوراه زردک 
ــاد،  ــت آب ــاغ دول خرانــق، جشــنواره خوارکی هــای ســنتی اســتان در ب

ــا هســتیم. ــایر رویداده ــت و س ــه، جشــنواره مهدوی جشــنواره ادوی
 معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعــی فرمانــداری مهریــز هــم بــا بیان 
اینکــه جشــنواره قورمــه و نــان ســنتی در شهرســتان یک رویــداد مهم 
ــن  ــه و همچنی ــی منطق ــت: معرف فرهنگــی و گردشــگری اســت گف

توجــه بــه مســائل اقتصــادی نیــز لحــاظ شــده اســت.
ــد  ــلاش دارن ــتان ت ــئولان شهرس ــزود: مس ــکری« اف ــدی ش » مه
ــاهد  ــد و ش ــزار کنن ــنواره برگ ــن جش ــب ای ــی را در قال ــدادی مل روی
ــان  ــه امســال میزب ــن جشــنواره ک ــی از ای ــری خوب بازخوردهــای خب

ــیم. ــت، باش ــور اس ــر کش ــی از سراس مهمانان

برگزاری جشنواره قورمه  در قالب 80
ــز و » ســید محمــد امیــن   حمیدرضــا زارع بیدکــی » شــهردار مهری
بیدکــی » رییــس شــورای اســلامی شهرســتان مهریــز بــا اشــاره بــه 
ــه  اینکــه منطقــه ظرفیــت برگــزاری برنامــه هــای مختلــف را دارد ب
اهمیــت پیوســت فرهنگــی در کنــار ســایر رخدادهای جشــنواره اشــاره 

و بــر همــکاری مــردم تاکیــد کــرد.
ــه  ــداد 80 غرف ــا حضــور تع ــه ب ــان اینکــه جشــنواره  قورم ــا بی وی ب
ــز هســتند، برگــزار  کــه بیــش از 70 درصــد بومــی شهرســتان مهری
می شــود اضافــه کــرد: ایــن دوره جشــنواره از امــروز تــا پایــان آذرمــاه 
برگــزار و اختتامیــه آن در ســاعت 17 ســی ام آذرمــاه برگــزار می شــود.

ــرد آن  ــه رویک ــتان ک ــند چشــم انداز شهرس ــاس س ــت: براس زارع گف
گردشــگری تعییــن شــده اســت، اهتمــام ویــژه ای بــه برگــزاری ایــن 
قبیــل جشــنواره در شهرســتان داریــم و بــا رویکــرد جامعــی برنامه هــا 

ــم. ــال می کنی را دنب
ــر موضــوع  ایــن مســئول تصریــح کــرد: تمرکــز جشــنواره امســال ب
خــوراک اســت و ســعی شــده فعالیت هــای جنبــی بــه حداقــل ممکــن 

. سد بر

زارع از برگــزاری برخــی مراســم ها در حاشــیه ایــن دوره از جشــنواره 
از جملــه برگــزاری جشــن شــهروندی طی چهــار روز از ســاعت 15 

تــا 17 در همیــن محل خبــر داد.
ــاد  ــگ و ارش ــس اداره فرهن ــری« ریی ــان نی ــا دهق » محمدرض
اســلامی مهریــز یکــی از برنامــه هــای مهــم جشــنواره را توجــه 
ــون  ــی »پاپی ــر خیابان ــرای تئات ــه موضــوع فرهنگــی شــامل اج ب
قرمــز« کــه اخیــرا بــه جشــنواره فجــر راه یافتــه اســت و همچنیــن 
برنامه هــای موســیقی بــا حضــور هنرمنــدان بومــی و اســتان اشــاره 

کــرد.
ــگری و  ــی، گردش ــراث فرهنگ ــگری اداره کل می ــاون گردش مع
ــکاری  ــی و هم ــز از همراه ــم نی ــزد ه ــتان ی ــتی اس ــع دس صنای
ــرای  مســئولان شهرســتان مهریــز در برگــزاری ایــن جشــنواره ب
ــال  ــر س ــبختانه ه ــت: خوش ــرد و گف ــی ک ــال قدردان ــن س چندمی

ــت. ــده اس ــه ش ــنواره اضاف ــن جش ــه ای ــی ب ــای خوب رویکرده
ــر،  ــال های اخی ــی س ــبختانه ط ــزود: خوش ــیدی« اف ــا خورش »هم
ــم گیری  ــت چش ــگری فعالی ــای گردش ــز در گونه ه ــتان مهری شهرس
داشــته و ســعی شــده بــا شناســایی مزیت هایــی موجــود در شهرســتان 
وجــود دارد بــه تنــوع بخشــی گردشــگری اهتمــام و در زمینــه جــذب 

گردشــگر بیشــتر اقــدام کننــد.
از  گــردی  طبیعــت  حــوزه  در  مهریــز  شهرســتان  گفــت:  وی 
ــره  ــل زنجی ــه تکمی ــی برخــوردار اســت و در زمین ظرفیت هــای بالای
ــی  ــات خوب ــتها اقدام ــداوم باغ گش ــگری و ت ــوزه گردش ارزش در ح

ــت. ــام داده اس انج
ــه  ــاله تهی ــا گوس ــفند ی ــت گوس ــه از گوش ــت ک ــی اس ــه غذای قورم
ــه  ــاده  آن، ب ــداری س ــرایط نگه ــر ش ــه خاط ــته ب می شــود و در گذش

شــکل های مختلــف اســتفاده می شــد.
مهریــز 600 اثــر تاریخــی و فرهنگــی دارد کــه تاکنــون 120 اثــر آن 
در فهرســت آثــار ملــی و ســه اثــر در فهرســت آثــار جهانــی بــه ثبــت 

رســیده اســت.

معین - بندرعباس 
رئیــس اداره بهداشــت و مدیریــت بیمــاری هــای طیــور، زنبــور عســل، 
کــرم ابریشــم اداره کل دامپزشــکی هرمــزگان گفــت: در راســتای 
سیاســت هــای ســتاد امنیــت غذایــی وزارت جهــاد کشــاورزی، مجموعــه 
دامپزشــکی بــا حفــظ و حراســت از ایــن ســرمایه بــا مجموعــه اقدامــات 

ــی محقــق شــد. ــی و نظارت کنترل
ــزگان،  ــتان هرم ــکی اس ــی اداره کل دامپزش ــط عموم ــزارش رواب ــه گ ب
ــای  ــات در واحده ــش تلف ــه کاه ــاره ب ــا اش ــهریاری ب ــاز ش ــر بهن دکت

ــت  ــر رعای ــارت ب ــدید نظ ــت: تش ــتان،اظهار داش ــطح اس ــداری س مرغ
ــیون در  ــوی واکسیناس ــت الگ ــر رعای ــد ب ــتی، تاکی ــت زیس ــن امنی موازی
مــزارع، مطابــق بــا برنامــه هــای پیشــنهادی ســازمان دامپزشــکی کشــور 
و بــر اســاس شــرایط منطقــه و آمــوزش، آگاهــی رســانی بــه مرغــداران 
ــزارع صــورت  ــتی م ــی بهداش ــئولین فن ــکی و مس ــط ادارات دامپزش توس

ــت. گرف
ــون  ــق کاهــش کان ــداران از طری ــظ ســرمایه مرغ ــر حف ــا اشــاره ب وی ب
ــش  ــبب کاه ــور، س ــاد کش ــه اقتص ــک ب ــات وکم ــش تلف ــاری، کاه بیم

ــش  ــت: آرام ــار داش ــر اظه ــال اخی ــه س ــا در س ــون ه ــه کان ــل توج قاب
ــی  ــکاران دولت ــلاش هم ــفید را حاصــل ت ــن گوشــت س ــر تامی ــم ب حاک

ــت. ــتان دانس ــی اس ــر دولت و غی
وی تصریــح کــرد: بــا توجــه بــه شــروع فصــل ســرما و کــوچ پرنــدگان 
بــه شهرســتانهای ســاحلی، بــر تشــکیل و اجــرای  ســتاد آنفلوانــزا فــوق 
ــد نمــود و انجــام  ــداران شهرســتان تاکی ــا حضــور فرمان ــدگان ب حــاد پرن
اقدامــات کنترلــی و پایشــی در دســتور کار ادارات دامپزشــکی شهرســتان 

قــرار داد.

ــرورش اســتان در  ــن جلســه شــورای آمــوزش و پ ــوذری در پنجمی محمــد ن
ســالجاری بــا اشــاره بــه اهمیــت توســعه آمــوزش و فرهنــگ، گفــت: آمــوزش 
و پــرورش یکــی از ارکان اصلــی توســعه اســت کــه بایــد نــگاه ویــژه ای بــه 

آن داشــته باشــیم.
ــوزش  ــورای آم ــه ش ــن  از قزوین،جلس ــگار معی ــالی خبرن ــزارش ارس ــه گ  ب
ــا  ــن و ب ــوذری اســتاندار قزوی ــه ریاســت محمدن ــن ب ــرورش اســتان قزوی وپ
حضــور احمدپــور سرپرســت معاونــت سیاســی، امنیتــی، اجتماعــی و رحمانــی 
ــه  ــتانی جلس ــران اس ــدادی از مدی ــادی و تع ــور اقتص ــی ام ــاون هماهنگ مع
شــورای آمــوزش و پــرورش اســتان قزوین در ســالن جلســات شــهید ســلیمانی 

ــن برگــزار شــد. اســتانداری قزوی
ــا دســتور جلســه  ایــن جلســه شــورای آمــوزش و پــرورش اســتان قزویــن ب
ــرد  ــا رویک ــاد( ب ــوزان )نم ــش آم ــی از دان ــت اجتماع ــای مراقب ــن و ارتق تأمی
ــازی  ــری و توانمندس ــرخ غربالگ ــش ن ــی، افزای ــه و حمایت ــی یکپارچ علم
ــدت  ــی و معاض ــت اجتماع ــی، حمای ــات درمان ــعه خدم ــوزان، توس دانش آم

ــد. ــزار ش ــتی برگ بهداش
ــوزش و  ــورای آم ــه ش ــن جلس ــن، در پنجمی ــتاندار قزوی ــوذری اس ــد ن محم
ــت توســعه آمــوزش و  ــه اهمی ــا اشــاره ب ــرورش اســتان در ســال جــاری ب پ
فرهنــگ، گفــت: آمــوزش و پــرورش یکــی از ارکان اصلــی توســعه اســت کــه 

بایــد نــگاه ویــژه ای بــه آن داشــته باشــیم.
ــه وضعیــت نگران کننــده آســیب های اجتماعــی  اســتاندار قزویــن در ادامــه ب
ــی  ــیب های اجتماع ــرد: آس ــان ک ــاره و بی ــتان اش ــوزی در اس ــوزه دانش آم ح
ــر ضــروری اســت  ــن ام ــرای ای ــه ریشــه یابی دارد و ب ــاز ب ــوزه نی ــن ح در ای
کــه دســتگاه های اجرایــی مختلــف وارد عمــل شــوند و بــا تعریــف نقش هــای 

مشــخص بــرای هــر کــدام از دســتگاه هــا وظایــف روشــنی تبییــن شــود.

وی تأکیــد کــرد: برخــورد بــا مســائل اجتماعــی شــرایط خــاص خــود را دارد و 
بایــد مولفه هــا را بشناســیم و بــا صبــر و دقــت در جهــت حــل آن هــا قــدم 
برداریــم، ایــن اقــدام بلنــد مــدت اســت و نمیتــوان انتظــار داشــت کــه در کوتاه 

مــدت جــواب دهــد بلکــه بایــد منتظــر ثمــرات آن باشــیم.
ــهر  ــعه ش ــژه توس ــه وی ــهری ب ــعه ش ــوص توس ــن در خص ــوذری همچنی ن
مهــرگان گفــت: توســعه بایــد همــراه بــا پیوســت فرهنگی باشــد، اگر پیوســت 
ــیب های  ــرریز آس ــا س ــم ب ــور حت ــه ط ــود، ب ــه نش ــر گرفت ــی در نظ فرهنگ

ــم شــد. ــه رو خواهی اجتماعــی روب
وی تاکیــد کــرد: لازم اســت مســائل آمــوزش و فرهنــگ را بــدون 
سیاســت زدگی حــل کنیــم و در فرآیندهــای برنامه ریــزی، رویکــردی 

فرهنگــی و اجتماعــی اتخــاذ کنیــم. 

بســیاری از مشــکلات مــا ناشــی از نبــود پیوســت فرهنگــی و اجتماعی اســت، 
بنابرایــن نــگاه مــا بــه مســائل بایــد تغییــر کنــد، در شــورای آمــوزش و پرورش 

بایــد بــه ایــن مســائل توجه ویــژه ای داشــته باشــیم.
نــوذری یــادآور شــد: پیشــنهاد می شــود بــا اســتفاده از ظرفیــت هــای حــوزه 
ــا ریاســت  ــت اندیشــه ورز ب ــک هیئ ــتان ی ــه شناســی اس ــی و جامع اجتماع
معــاون سیاســی اســتاندار تشــکیل شــود کــه ایــن هیئــت به طــور جــدی بــه 
آســیب های اجتماعــی، بــه ویــژه موضــوع خودکشــی، پپــردازد و راهکارهــای 

هوشــمندانه و دقیــق ارائــه دهــد.

ــد  ــر اســتفاده از ظرفیــت ســازمان هــای مــردم نهــاد تاکی   وی همچنیــن ب
کــرد و افــزود: بخشــی از ایــن مســائل را بایــد از طریــق مشــارکت مــردم حــل 
کنیــم بنابرایــن ســازمان هــای مــردم نهــاد فعــال در حــوزه اجتماعــی نیــز باید 

شناســایی و بــه کارگیــری شــوند.
نــوذری بــه لــزوم برقــراری ارتبــاط مؤثــر با نســل جدیــد اشــاره کــرده و گفت: 
نســل جدیــد نیــاز بــه ســخن گفتــن متفاوتــی دارد، بایــد بــا ادبیــات خــاص 
خــود بــا ایــن نســل صحبــت کنیــم؛ چــرا کــه آن هــا نســلی زودرنج هســتند و 

بایــد آموزش هــای مــدارس نیــز بــا ایــن ســبک هم راســتا باشــد.
در پایــان، وی بــه بررســی وضعیــت مــدارس و معلمــان اشــاره کــرد و گفــت: 
کمبــود مــدارس در شــهر مهــرگان بایــد بــا همراهــی وزارت راه و شهرســازی 
و ســازمان نوســازی مــدارس مــورد بررســی قــرار گیــرد تــا مشــکلات حــل 
ــت آموزشــی،  ــد در حوزه هــای اجتماعــی، عدال ــرورش بای شــود، آمــوزش و پ
ورزش، ســلامت و ســرانه کتابخانه هــا توجــه جــدی داشــته باشــد؛ زیــرا ایــن 

مســائل بــا نســل امــروز ارتبــاط مســتقیم دارنــد.

بکارگیري 87 تیم در اجراي طرح زمستانه 
پلیس راه گلستان
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بنابر اعلام دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، تحقیقات جدید نشان می دهد که اضافه کردن مقدار کمی فعالیت بدنی در روز، مانند پیاده روی در 
سربالایی یا بالا رفتن از پله، به کاهش فشار خون کمک می کند.به گزارش ایسنا و بنابر اعلام دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، مطالعه ای نشان 
داده که فقط پنج دقیقه فعالیت در روز به طور بالقوه فشار خون را کاهش می دهد. بنابراین جایگزینی رفتارهای بی تحرک با 20 تا 27 دقیقه ورزش در روز، 
از جمله پیاده روی در سربالایی، بالا رفتن از پله، دویدن و دوچرخه سواری با کاهش معنادار فشارخون همراه است.این پژوهش تاکید دارد که فشار خون 
بالا یکی از بزرگترین مشکلات سلامتی در سراسر جهان است، اما بر خلاف برخی از علل اصلی مرگ ومیر قلبی عروقی، ممکن است علاوه بر دارو، راه های 
نسبتا در دسترس برای مقابله با این مشکل نیز وجود داشته باشد.این یافته که انجام حداقل پنج دقیقه ورزش اضافی در روز می تواند با فشارخون پایین تر 

همراه باشد، تاکید می کند که حرکات کوتاه مدت با شدت بالاتر چقدر می تواند برای مدیریت فشار خون موثر باشد.فشارخون بالا یا افزایش مداوم فشارخون، 
یکی از شایع ترین علل مرگ زودرس در سطح جهان است. این بیماری که 1.28 میلیارد بزرگسال در سراسر جهان را تحت تاثیر قرار داده، می تواند منجر به 
سکته مغزی، سکته قلبی، نارسایی قلبی، آسیب کلیوی و بسیاری دیگر از مشکلات سلامتی شود و به دلیل نداشتن علائم، اغلب به عنوان »قاتل خاموش« 
توصیف می شود.این مطالعه مشخص کرده است که جایگزینی رفتار بی تحرک با 20 تا 27 دقیقه ورزش در روز می تواند بیماری قلبی عروقی را تا 28 درصد 
در سطح جمعیت کاهش دهد .یافته های این مطالعه نشان داده که در اکثر مردم، ورزش کلید کاهش فشارخون است و اشکال ملایم تر فعالیت بدنی مانند 

راه رفتن احتمالًا تاثیر کمتری دارند.

تاثیر ورزش بر کاهش فشارخون

مقاله

حسابداری رمزارزها
ارز دیجیتال یک پیشرفت فناوری بی نظیر است که 
توجه روزافزون محققان، سرمایه گذاران، موسسات 
مالی و قانون گذاران را به خود جلب کرده است. ارز 
دیجیتال شیوه مبادله ای است که مبنای فیزیکی یا 
محسوسی ندارد و صرفاً به شکل الکترونیکی انجام 
می شود. با این حال، نباید آن را با پول الکترونیکی 
همانند یک حساب بانکی آنلاین که مقدار پول نقدی 
را که در یک حساب مشخص نگهداری می شود و 
به یک ارز فیزیکی وابسته است، اشتباه گرفت. اکنون 
بسیاری از کسب و کارها ارز دیجیتال را به عنوان 
بخشی از سیستم مدیریت مالی توسعه یافته خود بکار 
می گیرند که باید به طور مناسب در صورت های 
مالی آنها ثبت شود. علیرغم افزایش سریع میزان و 
ارز دیجیتال، هیچ دستورالعمل  تراکنشهای  فراوانی 
روشنی از سوی هیئت استانداردهای حسابداری بین 
المللی در این زمینه وجود ندارد. فقدان طبقه بندی 
مشخص برای ارز دیجیتال در حسابداری مطمئناً می 
تواند تأثیر مخربی بر سودمندی اطلاعات مالی ارائه 
شده داشته باشد و در نتیجه بر فرآیندهای تصمیم 
بگذارد  تأثیر  مالی  گزارش  کنندگان  استفاده  گیری 
نامشهود در  به عنوان دارایی  باید  ارزهای دیجیتال 
محدوده »داراییهای نامشهود طبقه بندی شوند. این 
دستور کار همچنین الزامات افشاء مربوط به ارزهای 
دیجیتال را در صورتهای مالی ارائه میکرد. در حال 
حاضر، هیچ استانداردی برای رمز ارزها وجود ندارد. 
به این معنی که همچنان بدون رویه های حسابداری 
در صورتهای  آنها  به  رسیدگی  نحوء  برای  یکسان 
مالی وجود دارد. عدم وجود اصول عمومی پذیرفته 
این شده  به  ارزها منجر  رمز  برای  شده حسابداری 
است که موضوع طبقه بندی مناسب رمز ارزها به 
دیجیتال  ارزهای  است  شده  تبدیل  مهمی  موضوع 
بسته به هدف اکتساب میتوانند به دسته های مختلفی 
تقسیم شوند - دارایی، پول نقد، موجودی یا سرمایه 
گذاری. برخی از محققان پیشنهاد کرده اند که رمز 
ارزها در دسته داراییها   قرار میگیرند و میتوان آنها 
را به عنوان «وجه نقد طبقه بندی کرد با این حال، 
انجمن حسابداران رسمی بین المللی در گزارش خود 
با طبقه بندی پول نقد برای ارزهای دیجیتال بر این 
اساس که ارز قانونی محسوب نمیشود و توسط یک 
مرجع قضایی یا طرف دیگر حمایت نمیشود، مخالفت 
حسابداری  های  ،روش  دوطرفه  حسابداری  کرد. 
را متحول کرده و تا به امروز به عنوان مهم ترین 
پیشرفت در شرکت و کسب و کارها شناخته می شود. 
سیستم تک ورودی بر اساس یک لیست دارایی بود 
که دارایی ها با ورود و خروج از یک شرکت وارد و 
خط خورده بودند. محدودیت های این سیستم واضح 
است: خطاها به راحتی قابل تشخیص نیستند و تقلب 
به راحتی انجام می شود. این محدودیت ها با سیستم 
حسابدرای دوگانه برطرف شد، به این ترتیب که برای 
هر تراکنش دنباله ای وجود دارد، داراییها و بدهیها 
باید متوازن شوند و طرفین به گزارشهای بدهی و 
اعتباری جداگانه از طریق حسابهای خود دسترسی 
دارند. با این حال، محدودیت اصلی سیستم دو ورودی 
این است که می توان آن را تقریباً به آسانی مانند 
سیستم تک ورودی جعل کرد، زیرا بر مبنای اثبات یا 
تأیید هر تراکنش متکی است. علاوه بر این، سیستم 
ورود دوطرفه نیز به منظور حفظ اعتماد عمومی نیاز 
به حسابرسی منظم دارد. در حالی که این امر دقت 
و ثبات داده های شرکت را در طول زمان تضمین 
می کند هزینه کار و زمان بالایی نیاز دارد. در مقابل 
سیستم سه گانه مستلزم آن است که تراکنشها در سه 
دفتر مختلف توسط هر دو طرف شرکت کننده   و 
همچنین در یک دفتر مشترک ثبت شوند و ورودیهای 
حسابداری نیز دارای مهر زمانی باشند. پس از تکمیل 
تراکنش در سیستم یک رسید به صورت خودکار با 
استفاده از امضای دیجیتالی کاربران ایجاد میشود و 
هر کاربر دارای امضای دیجیتال منحصر به فرد و غیر 
قابل انتقال است. بنابراین تراکنشها را در سیستم سه 
گانه میتوان با تطبیق آنها با دریافتهای طرفهای دیگر 
؛ از طریق امضای رمزنگاری به راحتی اثبات کرد. این 
سیستم می تواند فعالیت متقلبانه را کاهش :کنترل 
داخلی را افزایش دهد و سطح جدیدی از وضوح را به 
سیستم حسابداری اضافه کند که حسابداری دوطرفه 
نمی تواند آن راارائه دهد                                                                                                                                             

                     اسماعیل قاضی نژاد
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نگرانیها از آمارهای سوءاستفاده از سالمندان در محیط های اجتماعی
 »آلزایمر«، عمده علت ناتوانی و وابستگی در میان سالمندان

کاهش اندک دمای محیط منزل اقدامی در راستای مصلحت جمعی است

تحلیل روز

آلمان و تغییر موضع
و  اروپا  اتحادیه  سران  که  بود  سال جاری  مهرماه  اواخر 
کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس در بیانیه ای 
به »اشغال جزایر سه گانه«  تا  ایران خواستند  از  مشترک 

پایان دهد.
امارات درباره جزایر  ادعای  به  آلمان نسبت  تغییر موضع 

سه گانه ایرانی
به نظر می رسد که تحرکات دیپلماتیک تهران در دو ماه 
منطقه ای  های  پرونده  وزنه  بودن  سنگین  علیرغم  اخیر 
منجر  و  داشته  ادامه  و در سکوت خبری  بی سر و صدا 
به تغییراتی در موضع برخی کشورهای اروپایی و فاصله 
گرفتن از حمایت بی قید و شرط از ادعای بی پایه و اساس 
امارات متحده عربی در خصوص مالکیت بر جزایر سه گانه 

شده است.
و  اروپا  اتحادیه  سران  که  بود  سال جاری  مهرماه  اواخر 
کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس در بیانیه ای 
به »اشغال جزایر سه گانه«  تا  ایران خواستند  از  مشترک 

پایان دهد.
در این بیانیه تلاش ایران برای ادامه مالکیت بر این جزایر 
منشور سازمان  اصول  و  امارات  تمامیت سرزمینی  نقض 

ملل نامیده شد.
هرچند که همراهی با ادعای امارات متحده عربی درباره 
جزایر سه گانه ایرانی امر تازه ای نبود و پیش از این نیز 
در بیانیه های مشترک با سایر کشورها از ایالات متحده تا 
چین و روسیه هم به این موضوع اشاراتی شده بود، اما قید 
این بند آنهم با اشغالگر خواندن ایران در بیانیه نخستین 
نشست سران کشورهای عضو اتحادیه اروپا و عضو شورای 
از  بازشدن جبهه دیگری  از  همکاری خلیج فارس نشان 

اعمال فشار بر تهران از سوی کشورهای اروپایی داشت.
بیانیه مشترک فوق بلافاصله با واکنش مقام های ارشد 
عراقچی،  عباس  شد.  رو  روبه  ایران  اسلامی  جمهوری 
و  فارس  اتهام شورای همکاری خلیج  امور خارجه،  وزیر 
اتحادیه اروپا مبنی بر »اشغال« جزایر سه گانه خلیج فارس 
را »اتهامی بی پایه« توصیف و تأکید کرد که این جزایر 
»همیشه متعلق به ایران بوده و برای همیشه نیز چنین 

خواهند ماند«.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی، موضع اخیر اتحادیه 
که  داد  هشدار  و  خوانده  تقابلی«  »رویکرد  یک  را  اروپا 
»دوره دخالت های مخرب اروپا با روش های تفرقه افکنانه 

به پایان رسیده است.«
امور  در  رهبری  معظم  مقام  مشاور  ولایتی،  علی اکبر 
بین الملل، نیز بیانیه مشترک شورای همکاری خلیج فارس 
و اتحادیه اروپا را در خصوص اتهام »اشغال« جزایر سه گانه 

»بی اساس« خواند.
این  اصلی  مالک  به عنوان  اسلامی  »جمهوری  افزود:  او 
به  را  منطقه ای  و  ملی  منافع  بدخواهان  تحرکات  جزایر، 
دقت رصد کرده و به هر گونه تجاوز به خاک ایران پاسخ 

مناسب خواهد داد.«
تغییر  نیز  خارجه  امور  وزارت  بقایی، سخنگوی  اسماعیل 
ایرانی  سه گانه  جزایر  به  نسبت  اروپایی  کشورهای  لحن 
را ناشی از »سیاست انفعال و باج دهی آن ها« به اسرائیل 
دانست و گفت که انتظار می رفت شورای همکاری خلیج 
فارس از فرصت نشست مشترک با سران کشورهای عضو 

اتحادیه اروپا برای پاسخگو کردن اسرائیل استفاده کند.
گانه  سه  جزایر  کرد:  تاکید  خارجه  وزارت  سخنگوی 
ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک بخش لاینفک ایران 
زمین بوده و خواهد بود و استفاده از مفاهیم و گزاره های 
انحرافی یا تکرار ادعاهای نادرست و گمراه کننده در مورد 
این بخش مهم از سرزمین ایران هیج تغییری در واقعیت 
امر ایجاد نمی کند.جمهوری اسلامی ایران، جزایر یادشده را 
جزء جداناشدنی از سرزمین ایران دانسته و ضمن احترام به 
اصول منشور ملل متحد و رعایت اصل حسن همجواری، 
حاکمیت ملی و صلاحیت های حاکمیتی خود را در قبال 

جزایر ایرانی مورد نظر اعمال می کند.
اروپایی در همصدایی و  اقدام کشورهای  این  هرچند که 
همراهی حتی افراط گونه با ادعای امارات متحده عربی را 
باید در ادامه پازل سیاست فشار حداکثری اروپا بر تهران 
در چندماه اخیر تفسیر کرد اما به نظر می رسد که تحرکات 
دیپلماتیک تهران در دو ماه اخیر علیرغم سنگین بودن وزنه 
پرونده های منطقه ای بی سر و صدا و در سکوت خبری 
ادامه داشته و منجر به تغییراتی در موضع برخی کشورهای 

اروپایی در این حوزه خاص شده است.
اشِتفِان  با  خبرنگاران  اخیر  نشست  در  نمونه  عنوان  به 
از  از خبرنگاران  آلمان یکی  هِبشِتریات سخنگوی دولت 
برلین درباره جزایر سه گانه سوال کرد:  او درباره موضع 
موضوع سوال مربوط به ایران و امارات متحده عربی است.

در خلیج فارس سه جزیره کوچک وجود دارد که با وجود 
کوچکی برای تجارت نفت اهمیت زیادی دارند و این جزایر 
دهه هاست که مورد مناقشه بین ایران و امارات متحده 
عربی هستند. اکنون که این اختلاف دوباره مطرح شده 
است آیا می توانید خیلی کوتاه موضع دولت المان در این 

مورد توضیح بدهید؟
گفت:  پرسش  این  به  پاسخ  در  آلمان  دولت  سخنگوی 
واقعا  جزیره  این سه  مورد  در  المان  فدرال  دولت  موضع 
کوچک در شرق خلیج فارس واضح و روشن است. دولت 
از  آمیز  از یک توافق دوجانبه و راه حل مسالمت  فدرال 
طریق تعامل دوجانبه بر اساس قوانین بین المللی برای حل 
اختلافات بر سر این سه جزیره در خلیج فارس بین ایران و 

امارات متحده عربی حمایت می کند.
هرچند که این موضع گیری دولت آلمان موضع موردی و 
ملی یکی از کشورهای عضو اتحادیه اروپا است اما به نظر 
می رسد که باید آن را نشانه ای از عقب نشینی آلمان از 
موضع تند و تیز و افراطی پیشین درباره زیر سوال بردن 
آن  خواندن  اشغالگر  و حتی  جزایر  این  بر  ایران  مالکیت 

دانست.

رئیس مرکز تحقیقات ایدز ایران با انتقاد از اینکه با وجود تعهدی که سازمان های مختلف 
برای کنترل بیماری اچ آی وی داشته اند، هنوز نهادهایی چون آموزش و پرورش در این 
زمینه خوب عمل نکرده اند، گفت: در شرایطی که جوانان گروه اصلی در معرض خطر 
را تشکیل می دهند، باید آموزش های لازم از مدرسه آغاز شود.گروه جامعه ایرنا - دکتر 
لادن عباسیان در بخش دوم گفت وگو با خبرنگار ایرنا معتقد است که آموزش راه های 
پیشگیری از ابتلا، مهمترین راه در کنترل شیوع بیماری اچ آی وی است و در گام بعدی 
باید فرد بداند که در صورت ابتلا چه اقداماتی انجام دهد که بیماری را کنترل کند و از 
شیوع آن به دیگران جلوگیری کند.وی پایبندی به درمان را یکی از شروط لازم برای 
بهبود شرایط بیمار می داند و معتقد است: اگر درمان قطع و وصل شود، سبب مقاوم شدن 
ویروس به داروها می شود؛ ما بیمارانی داریم که 20 سال است بدون اینکه مجبور باشیم 
داروی او را عوض کنیم، روزی فقط یک قرص می خورند و زندگی طبیعی خود را دارند.

بخش دوم این گفت و گو در پی می آید:وقتی افراد به مراکز تشخیصی مراجعه می کنند 
و متوجه می شوند اچ آی وی دارند، معمولا درمانشان را ادامه می دهند یا خیر؟یک بخش 
بیماری های مزمن نظیر اچ آی وی یا ایدز، پایبندی بیمار به درمان است. این پایبندی بسیار 
بسیار مهم است.ما مشاورانی داریم که بعد از تست مثبت بیماران اچ آی وی یا ایدز، با آنها 
جلسات مشاوره روانشناسی برگزار می کنند و به آنها برای درمان امید واقعی می دهند. اگر 
این مشاوره ها درست انجام شود بیمار معمولا به درمان پایبند می ماند. مگر این که مورد 
خاصی پیش آید. مثلا شخص بیمار از ایران مهاجرت کند یا اعتیاد داشته باشد و حمایت 
اجتماعی خاصی از او نشود. ولی خوشبختانه باید بگویم بیشتر افرادی که به ما مراجعه 
می کنند درمان خود را ادامه می دهند و بار ویروسی  آنها به صفر می رسد.اگر یکی از اعضای 
خانواده دچار اچ آی وی شد، سایر اعضای خانواده باید چه کار کنند که به این بیماری دچار 
نشوند؟همسر فردی که بیمار است، تا وقتی که بار ویروسی همسرش به صفر نرسیده 
است باید از وسایل محافظتی در روابط زناشویی استفاده کند. در مورد سایر اعضای خانواده 
هم بحث انتقال ویروس اچ آی وی از طریق خون مطرح است. اگر بیماری فرد کنترل 
نشده باشد باید وسایل شخصی مانند حوله، تیغ و مسواک از بقیه اعضای خانواده جدا باشد. 
سایر وسایل اما محدودیت ندارد.استفاده از سرویس بهداشتی مشکلی ندارد؟خیر. این باور 
غلطی است که برخی دارند. آنها می گویند حتی نباید با کسی که اچ آی وی دارد دست 
داد. در صورتی که این ویروس اصلا از طریق فضولات انسانی دفع نمی شود که بخواهد 
به کسی منتقل شود.برای افرادی که رابطه پرخطر داشته اند، چه اقدامات اورژانسی انجام 
می شود؟بله. این امکان تا 72 ساعت وجود دارد. آنها ابتدا در مراکز ما مشاوره می شوند 
و اگر واقعا رفتارشان پرخطر بوده است به آنها یک دارو داده می شود. همه به خصوص 
جوان ها باید بدانند که فقط بحث انتقال اچ آی وی در رفتارهای پرخطر جنسی مطرح 
نیست بلکه امکان انتقال امراضی چون سیفلیس و سوزاک نیز وجود دارد. این بیماری ها 
ممکن است به نازایی و عقیم شدن ختم شود. بنابراین باید خودمراقبتی را جدی بگیرند.چه 

پیشرفت هایی در درمان ایدز به وجود آمده است؟الان درمان ها از قرص هایی که تعدادش 
زیاد و سایزش بزرگ بود و بیمار را اذیت می کرد به طرف داروهای خیلی کوچک و ترکیبی 
رفته است. بیمار به جای اینکه روزی سه قرص بخورد روزی یک قرص مصرف می کند. 
خوشبختانه کشور ما در زمینه تولید داروهای خوراکی اچ آی وی خیلی خوب عمل کرده 
است. البته دنیا دارد به سمت داروهای تزریقی اچ آی وی می رود. طوری که شخص هر 
چند ماه یکبار فقط یک آمپول تزریق می کند و نیازی به مصرف قرص روزانه وجود ندارد.

وضعیت آموزش پیشگیری از اچ آی وی در کشور دارای چه نقایصی است؟با وجود تعهدی 
که سازمان های مختلف کشور در کنترل اچ آی وی داده اند، هنوز نهادهایی مانند آموزش و 
پرورش خوب عمل نکرده اند. در حالی که بسیاری از گروه های در معرض خطر ما جوان ها 
هستند. باید این آموزش از مدرسه آغاز و از طریق رسانه ها و شبکه های اجتماعی مجازی 
به نوجوانان و جوانان داده شود؛ ولی این اقدامات انجام نمی شود. رسانه ها هم فقط در هفته 
ایدز به این بیماری می پردازند.الان اعتیاد به مواد روانگردان و مخدرهای صنعتی و الکل 
زیاد و همین باعث شیوع رفتارهای جنسی پرخطر شده است. همین سبب شیوع ایدز و اچ 
آی وی می شودآموزش نوجوانان چقدر می تواند به پیشگیری از ایدز کمک کند؟آموزش  به 
طور طبیعی خود مراقبتی را در بین نوجوانان و جوانان افزایش می دهد. اکنون اعتیاد به مواد 
روانگردان و مخدرهای صنعتی و الکل زیاد شده که عاملی برای شیوع رفتارهای جنسی 
پرخطر است؛ همین سبب شیوع ایدز و اچ آی وی می شود. آموزش می تواند این قشر را از 

خطر این روابط آگاه کند و به طرز قابل توجهی بر خودمراقبتی آنها بیفزاید.
واکسنی برای اچ آی وی در حال ساخت است؟بله، ولی تاکنون موفقیت آمیز نبوده است.

نسبت بین ابتلا به اچ آی وی و توسعه یافتگی کشورها چیست؟طبق آمار شیوع و بروز اچ 
آی وی در کشورهای توسعه یافته در حال پایین آمدن است ولی در جوامع توسعه نیافته 

در حال افزایش است؛ متاسفانه میزان مبتلایان به اچ آی وی در منطقه غرب آسیا رو به 
رشد است؛ باید گفت که اگر جوان شغل داشته باشد و ازدواج کند، دیگر سراغ مسایلی 
چون روابط ناسالم نمی رود؛ اچ آی وی یک بیماری اجتماعی است نه یک مرض صرفاً 
جسمی و باید آن را در ابعاد وسیع دید.اچ آی وی یک بیماری اجتماعی است نه یک 
مرض صرفاً جسمی. باید آن را در ابعاد وسیع دید.تاثیرات اچ آی وی بر مسایل اقتصادی 
فرد چیست؟درمان و تشخیص اچ آی وی رایگان است اما بدن فرد مبتلا به این بیماری 
مستعد انواع عفونت ها و یا سرطان است که می تواند هزینه زیادی را به وی و جامعه 
تحمیل کند.از سوی دیگر مبتلایان به این بیماری افسرده می شوند و این روی کیفیت 
کار آنها تاثیر می گذارد و شاید هم اصلا شغل خود را از دست دهند و از نظر مالی باری 
بر دوش خانواده خود شوند. همین چند وقت پیش بیماری داشتم که مهندس بود و در 
یک نهاد دولتی کار می کرد و نیروی قراردادی بود تا فهمیده بودند مبتلا به اچ آی وی 
است، او را اخراج کرده بودند. ما بیماران زیادی داریم که از کار اخراج شده اند.بیماری 
چند نفر از مبتلایان به اچ آی وی در ایران به ایدز تبدیل شده است؟عددشان خیلی کم 
است. وقتی بیمار بار ویروسی خونش بالای 200 باشد وارد مرحله ایدز شده است. اما 
وقتی درمان را شروع می کنیم این عدد پایین می آید و بعد از چند ماه به صفر می رسد 
و شخص می تواند ازدواج کند و بچه دار شود و مانند دیگران عمر طبیعی کند.در ایران 
زنان بیشتر مبتلا به ایدز می شوند یا مردان؟19 درصد مبتلایان به اچ آی وی در ایران 
را زنان تشکیل می دهند ولی انتقال اچ آی وی به خانم ها در حال بیشتر شدن است.

در بین کودکان کار؟حدود 10 سال قبل مطالعه ای صورت گرفت که نشان حدود 5 
درصد کودکان کار اچ ای وی داشتند.الان خیلی از بیماران تنها زندگی می کنند چرا که 
از خانواده طرد شده اندآیا احتمال خودکشی در بین بیماران مبتلا به اچ ای وی بیشتر 
از بقیه اقشار است؟افسردگی در بیماران اچ ای وی بیشتر از بقیه است ولی در مورد 
خودکشی مطالعه ای انجام نداده ایم. این دلایل زیادی می تواند داشته باشد. نخست 
اینکه نمی دانند که بیماریشان قابل درمان است و فکر می کنند به زودی می میرند. دوم 
به خاطر انگ و برچسبی است که حتی از سوی خانواده و نزدیکان و دوستان خود به 
آنها زده شده و طرد می شوند. الان خیلی از بیماران ما تنها زندگی می کنند چرا که 
خانواده طردشان کرده است. بسیاری از آنها شغلشان را از دست داده اند چرا که وقتی 
می خواهند سر کار بروند از آنها تست اچ آی وی می خواهند و وقتی جواب آزمایش 
مثبت می شود به آنها کار نمی دهند.توصیه شما به عنوان رئیس مرکز تحقیقات ایدز 
ایران به کسانی که اچ ای وی می گیرند، چیست؟اینکه حتماً به درمان پایبند بمانند. این 
خیلی مهم است چرا که اگر درمان قطع و وصل شود، سبب مقاوم شدن ویروس به 
داروها می شود. ما بیمارانی داریم که 20 سال است بدون اینکه مجبور باشیم داروی او 
را عوض کنیم، روزی فقط یک قرص می خورند و زندگی طبیعی خود را می کنند، زیرا 

به درمان خود پایبند بوده اند.

رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور با اشاره به رشد جمعیت سالمندی در کشور طی 
سال های اخیر، وضعیت سلامت و اجتماعی این قشر )جمعیت بالای 60 سال( که بین 
سال های 2015 تا 2050، در جهان تقریباً به دو برابر افزایش می یابد، را تشریح کرد.

محمدجواد محمودی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه زنان امید زندگی بیشتری نسبت 
به مردان دارند، از قول برخی از صاحب نظران اظهار کرد: مطالعات نشان داده که در 
بسیاری از مناطق حتی در کشورهای فقیر، میزان مرگ زنان در بیشتر گروه های سنی 
و در بسیاری از علت های مرگ از میزان مرگ مردان کمتر است. البته در مورد عوامل 
مرگ کمتر زنان، گروهی آن را طبیعی دانسته و به تفاوت های بیولوژیک و برخی نیز به 
عوامل رفتاری اشاره دارند و اینکه مردان بیشتر در معرض رفتارهای پرخطر قرار دارند. 
از سویی دیگر اما، وضعیت سلامت مردان بهتر از زنان است.وی ادامه داد: با توجه به 
این دو موضوع باید بگوییم که افزایش تعداد سالخوردگان زن همراه با سطح سلامت 
پایین تر نیز همراه است. همچنین اینکه زنان مشکلات پیچیده تری را نسبت به مردان 
دارند؛ چراکه معمولا زنان از همسران شان جوان تر هستند و لذا شوهران شان زودتر از 
آنها فوت می کنند و همچنین اینکه در بین مردان احتمال بیشتری وجود دارد که ازدواج 
مجدد با زنان جوان تر صورت گیرد. لذا در کل زنان نسبت به مردان در سالخوردگی به 
میزان بیشتری تنها می مانند و این شرایط منجر به فقر زنان سالخورده و از دست دادن 
حمایت مالی شوهر می شود.در سال 2050 ، 80 درصد سالمندان در کشورهایی با درآمد 

پایین و متوسط زندگی خواهند کرد
زنان دارای »همسر« وضعیت سلامتی بهتری دارند

بنابر اظهارات رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور،  در بیشتر مطالعات اثبات شده 
است که افراد دارای همسر، وضعیت سلامت بهتری دارند.محمودی تصریح کرد:  همه 
کشورها برای اطمینان از اینکه سیستم های بهداشتی و اجتماعی خود برای استفاده 
حداکثری از این تغییرات جمعیتی آماده باشند، با چالش های بزرگی مواجه هستند. 
در سال 2050، 80 درصد از سالمندان در کشورهایی با درآمد پایین و متوسط زندگی 
خواهند کرد.تا سال 2050 نسبت جمعیت بالای 60 سال جهان 2 برابر می شودوی با 
تاکید بر اینکه سرعت سالخوردگی جمعیت بسیار سریع تر از گذشته است، گفت: در سال 
2020، تعداد افراد 60 سال و بالاتر، از کودکان کمتر از 5 سال بیشتر بود. بین سال های 
2015 تا 2050، نسبت جمعیت بالای 60 سال جهان تقریباً به دو برابر افزایش خواهد 
یافت و از 12 درصد به 22 درصد خواهد رسید.رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور 
با بیان اینکه تا سال 2030، از هر 6 نفر در جهان یک نفر 60 سال یا بیشتر سن خواهد 
داشت، معتقد است که در این زمان، سهم جمعیت 60 ساله و بالاتر، از یک میلیارد در 
سال 2020 به 1.4 میلیارد افزایش خواهد یافت. تا سال 2050، جمعیت افراد 60 ساله و 
بالاتر در جهان دو برابر خواهد شد )2.1 میلیارد(. پیش بینی می شود تعداد افراد 80 ساله 
یا بیشتر بین سال های 2020 تا 2050 سه برابر شود و به 426 میلیون نفر برسد.وضعیت 
اجتماعی سالمندان و نگرانی از سوءاستفاده از آنان.محمودی در ادامه به وضعیت 
اجتماعی سالمندان جهان طی دهه های اخیر پرداخت و خاطرنشان کرد: حدود یک 

نفر از هر 6 نفر، 60 سال و بالاتر در سال گذشته نوعی سوء استفاده را در محیط های 
اجتماعی تجربه کرده اند. میزان سوء استفاده از افراد مسن در موسساتی مانند خانه های 
سالمندان و مراکز مراقبت طولانی مدت، بالاست، به طوری که از هر 3 کارمند، 2 نفر 
گزارش می دهند که در سال گذشته مرتکب سوء استفاده شده اند.بنابر اظهارات وی، 
میزان سوء استفاده از افراد مسن در جهان در طول همه گیری COVID-19 افزایش 
یافته است. سوء استفاده از افراد مسن می تواند منجر به آسیب های جسمی جدی و 
عواقب روانی طولانی مدت شود. پیش بینی می شود که سوء استفاده از افراد مسن 
افزایش یابد، زیرا بسیاری از کشورها در حال تجربه سریع سالخوردگی جمعیت هستند.

رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور تصریح کرد: جمعیت جهانی افراد 60 ساله و 
بالاتر بیش از دو برابر خواهد شد و از 900 میلیون نفر در سال 2015 به حدود 2 میلیارد 
نفر در سال 2050 خواهد رسید.»آلزایمر«، عمده علت ناتوانی و وابستگی در میان 
سالمندان جهان.محمودی با اشاره به وضعیت سلامت جسمانی سالمندان خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر بیش از 55 میلیون نفر در سراسر جهان مبتلا به زوال عقل هستند 
که بیش از 60 درصد آنها در کشورهای با درآمد کم و متوسط زندگی می کنند. هر سال 
نزدیک به 10 میلیون مورد جدید گزارش می شود؛ زوال عقل ناشی از انواع بیماری ها 
و آسیب هایی است که بر مغز تأثیر می گذارد. بیماری آلزایمر، شایع ترین شکل زوال 
عقل است که در حال حاضر هفتمین علت مرگ و میر و یکی از علل عمده ناتوانی و 
وابستگی در میان سالمندان در سطح جهان محسوب می شود. در سال 2019، زوال 
عقل در سطح جهان 1.3 تریلیون دلار هزینه داشت که تقریباً 50 درصد از این هزینه ها، 
مربوط به مراقبت های ارائه شده توسط مراقبان غیررسمی )به عنوان مثال اعضای 
خانواده و دوستان نزدیک( است که به طور متوسط پنج ساعت مراقبت و نظارت در روز 
را ارائه می دهند.رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور ادامه داد: زنان به طور مستقیم 
و غیرمستقیم به طور نامتناسبی تحت تأثیر زوال عقل قرار می گیرند. زنان درحالیکه 

سال های زندگی با ناتوانی و مرگ و میر بیشتری را به دلیل زوال عقل تجربه می کنند، 
اما همچنین 70 درصد از ساعات مراقبت را برای افراد مبتلا به دمانس فراهم می کنند.

محمودی در بخش دیگری از سخنان خود به کاهش در عرضه نیروی کار به دنبال 
پدیده سالخوردگی اشاره کرد و گفت: پدیده سالخوردگی به اندازه و ترکیب نیروی کار 
که نقش مهمی در رشد اقتصادی دارد، تأثیر می گذارد. مشارکت در نیروی کار به همراه 
افزایش سن، کاهش می یابد، لذا هرچه جمعیت سالخورده تر شود، مشارکت کمتری نیز 

در تولید اقتصادی به خصوص در بخش کشاورزی یا کاربر دارد.
وی معتقد است که کاهش تعداد شاغلان می تواند اثرهای منفی را بر رشد اقتصادی 
و تأمین رفاه همگانی در سطح کلان داشته باشد. در واقع با کاهش رشد جمعیت، 
وظیفه تامین نیازهای روزافزون سالمندان سنگین تر شده و این مسئله، بر شیوه تولید 
کالا و خدمات و کارایی کلی اقتصاد تأثیرگذار است.رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی 
کشور ادامه داد: با توجه به اینکه رشد اقتصادی، رابطه نزدیکی با درآمد، مصرف، 
سرمایه گذاری و پس انداز دارد، الگو و میزان مصرف با افزایش سن دچار تغییر 
می شود. برای مثال افراد مسن تر در مقایسه با افراد جوان عموماً به هزینه کردن 
سهم بیشتری از درآمدشان در بخش مسکن و خدمات اجتماعی گرایش دارند، لذا 
رشد اقتصادی می تواند به صورت منفی تحت تاثیر افزایش سهم افراد سالمند در 
جمعیت باشد، چراکه توانایی پس انداز با افزایش سن کاهش یافته و این امر به میزان 
پس انداز و به تبع آن توانایی سرمایه گذاری، در کل اقتصاد تاثیر می گذارد و از طرف 
دیگر باعث افزایش مصرف جامعه می شود.کاهش 40 درصدی رشد اقتصادی در 
50 سال آینده.محمودی با ارجاع به یکی از گزارش ها در این زمینه، ادامه داد: کاهش 
رشد جمعیت که موجب کاهش افراد در سن کار می شود، کاهش 40 درصدی رشد 
اقتصادی در 50 سال آینده در مقایسه با 50 سال گذشته را به همراه دارد. برای 
جبران کاهش رشد افراد در سن کار، بهره وری نیروی کار باید به نسبت روند تاریخی 
خود 80 درصد افزایش پیدا کند تا از کاهش نرخ رشد اقتصادی جهان جلوگیری 
شود.وی با بیان اینکه در 50 سال گذشته نرخ رشد 6 برابر افزایش یافته و متوسط 
درآمد سرانه تقریبا سه برابر شده است، یادآور شد: تخمین زده می شود نیمی این 
افزایش به خاطر بهره وری و نیمی دیگر به خاطر افزایش رشد نیروی کار بوده 
است.کاهش نرخ رشد اشتغال در دهه های آتی .رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی 
کشور تصریح کرد: نرخ رشد اشتغال از سال 1964 بطور متوسط 1.7 درصد بوده و 
پیش بینی می شود در دهه های آینده به 0.3 درصد کاهش یابد. در جهانی که دیگر 
نمی توانیم برای افزایش رشد اقتصادی به افزایش عرضه نیروی کار متکی باشیم، 
افزایش بهره وری تنها چاره کار خواهد بود. با توجه به روندهای جمعیتی در بین 20 
کشور مورد مطالعه تنها نیجریه در 50 سال آینده با افزایش نرخ رشد اقتصادی و 
نرخ رشد اشتغال و ترکیه، آرژانتین و آفریقای جنوبی با افزایش تولید ناخالص داخلی 
سرانه مواجه خواهند بود و بسیاری از کشورها از جمله ژاپن، آلمان، روسیه، ایتالیا و 

چین با کاهش آشکار نرخ اشتغال مواجه خواهند شد.

حقوقدان و وکیل دادگستری با تاکید بر اینکه بهره مندی از انرژی حق عموم 
جامعه است، گفت: کاهش اندک دما و استفاده از لباس های گرمتر در محیط 
منزل یا محل کار اقدامی موثر در راستای مصلحت جمعی و منافع ملی است.  
حمیدرضا محمدی گرکان  در گفت وگو با خبرنگار حقوقی قضایی ایرنا درباره 
پویش کاهش 2 درجه از دما و مدیریت مصرف انرژی اظهار داشت: رئیس 
جمهور جامع ترین و بیشترین اطلاعات را در اختیار دارد و هر تصمیمی که 
می گیرد در راستای حفظ منافع ملی است و تک تک آحاد جامعه مکلف هستند 

که آنچه ریاست جمهوری مطرح می کند، رعایت کنند.
وی با تاکید بر ضرورت اتحاد و همدلی مردم در راستای تحقق و تامین حقوق 
عامه، ادامه داد: پیوستن به پویش مدیریت مصرف انرژی و کاهش 2 درجه ای 
دما اقدامی در راستای منافع ملی است و قطعا رئیس جمهور در بیان این پویش 
غرض شخصی ندارد و مبتنی بر منافع و مصلحت عمومی این مسئله را مطرح 
می کند بنابراین همگان باید از تصمیم رئیس جمهور به عنوان منتخب ملت و 

بالاترین مقام اجرایی تبعیت کنند.
ایران بسیار بالاست  انرژی در  محمدی گرکان اضافه کرد: سرانه مصرف 
و شاید یکی از دلایل بی توجهی در مصرف انرژی این است که کشور ما 
دسترسی بالایی به منابع انرژی دارد و این منابع به وفور و با قیمت ارزان در 
اختیار عموم قرار می گیرد؛ ازاینرو نسبت به مصرف بهینه انرژی توجه چندانی 

نداریم؛ هرچند فقدان مدیریت مصرف انرژی دلایل دیگری هم دارد.
این حقوقدان با اشاره به قوانین جدید، افزود: به موجب این قوانین در ساخت 
و سازهای جدید شهرداری ها مکلف به توجه به اصولی از قبیل عایق بندی 
مناسب، دو جداره بودن پنجره ها و مواردی از این دست شده اند و مهندسان 
ناظر بر نحوه ساخت سازه های جدید توجه دارند زیرا یکی از دلایل مصرف 
بالای انرژی در منازل این است که سازه های ساختمان ها مبتنی بر تکنولوژی 

جدید نیست و موجب اتلاف انرژی می شود.
وی یادآور شد: اکنون بسیاری از ساختمان ها قدیمی و حتی در شهر تهران 
بخشی از مناطق دارای بافت فرسوده هستند که این موضوع بر مصرف انرژی 

تاثیر منفی دارد.
محمدی گرکان ادامه داد: شاید بد نباشد که در کشور ما نیز مانند سایر کشورها 
به فرهنگ مدیریت مصرف بهینه توجه شود و همه آحاد جامعه باید به دولت 
کمک کنند تا سوخت نیروگاه ها و تامین نعمات الهی از جمله گاز و برق برای 

همگان میسر شود.
این حقوقدان خاطرنشان کرد: شاید در برخی مناطق از کشور مانند شهرهای 
جنوبی در فصول سرد سال انرژی اضافی نیاز نباشد اما برخی مناطق دیگر 
مانند استان های شمال غربی به دلیل برودت و سردی هوا نیاز به مصرف 
بیشتر انرژی وجود دارد؛ بنابراین با درنظر گرفتن پهنه و گستره وسیع کشور با 

همدلی و اتحاد می توان این مشکل را برطرف کرد.
به گزارش ایرنا، با ورود موج سرما به کشور، مسعود پزشکیان رئیس جمهور 
از مردم خواست تا با کاهش 2 درجه ای دمای محیط به صرفه جویی 50 
میلیون مترمکعب گاز کمک کنند؛ تاکنون برخی از وزرا و مسئولان به این 

پویش پیوسته اند.



آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره از هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در ثبت 
شرق اصفهان 

در اجرای ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بر حسب ماده قانون مذکور 
آرا ذیل که از طرف این هیات مبنی بر تایید انتقال عادی و یا سهم مفروزی متقاضی صادر 3 گردیده در دو نوبت به فاصله 

15 روز آگهی میشود تا شخص یا اشخاصی که به آرا مذکور اعتراض دارند از تاریخ اولین انتشار ظرف مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم نموده و در مهلت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض فرصت دارند نسبت به تقدیم دادخواست به 

دادگاه صالحه و ارایه گواهی مبنی بر طرح دعوی اقدام نمایند و اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه خواهد بود 
و در صورت انقضا مهلت و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
1-رای شماره 140360302027011165 مورخ 1403٫07٫30 اکبر اسدی شاهیوردی فرزند عزیز بشماره شناسنامه 111 
صادره از بوئین و میاندشت بشماره ملی 6219680855 در ششدانگ یکباب زمین شخم شده) با کاربری زراعی- باغی( 
احداثی بر روی قسمتی از قطعه زمین پلاک 1 و 2 و 3 فرعی از اصلی 43 واقع در بخش 18 ثبت اصفهان به مساحت 

2025 متر مربع خریداري مع الواسطه.
مهدی صادقی وصفی- رئیسی منطقه ثبت اسناد و املاک شرق اصفهان 

شناسه آگهی: 1839045
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/28

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 

رسمي
برابر راي شماره 140260318011012186   مورخ 06/5 /1403  هیات  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  

بلامعارض متقاضي  آقاي  / خانم      حبیبه خوش آموز  فرزند  محمد علی به شماره شناسنامه  1543   صادره از   رشت     
در ششدانگ  یک قطعه زمین   مشتمل بر یکباب انباری    بمساحت  432/77  مترمربع   پلاک  64     فرعي  از 3   
اصلي    مفروز و مجزي  شده  از پلاک 1 واقع در  قریه   معاف کلیدبر  بخش 25  گیلان  خریداري    از نسق  عظیم 

افلاکی  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   
اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به 
مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  
دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم 

وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي م- الف : 1565 /910
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي

برابر راي شماره 140360318006008150  مورخ 28 /1403/07   هیات اول  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  آستانه    ،  تصرفات   مالکانه  

بلامعارض متقاضي  خانم   خاطره مهربان  فرزند  خداداد  به شماره شناسنامه  5598   صادره  از     شیروان    در 
ششدانگ  یک بابخانه و محوطه  بمساحت    147/13    مترمربع بشماره   پلاک 2427 فرعي از 109 اصلي  مفروز و 
مجزي  شده  از پلاک ده فرعي از  109  اصلي  واقع در  قریه لسکوکلایه     بخش 14  گیلان   خریداري  از   مالک 
رسمي  آقاي  /  خانم سید علی حسینی لسکوکلایه   )زارع صاحب نسق (  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي 

بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  

بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   
صادر خواهد شد .

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28
رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمي م- الف : 2226/1

***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي

برابر راي شماره 140360318006008882  مورخ 12 /1403/08   هیات اول  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  آستانه    ،  تصرفات   مالکانه  
بلامعارض متقاضي   آقای حمیدرضا  غلامی  حسن کیاده  فرزند   ابراهیم   به شماره شناسنامه  210   صادره  از     
رشت    در ششدانگ  یک  قطعه  زمین  مشتمل بر  بنای احداثی   بمساحت    214/34    مترمربع بشماره   پلاک 
15231 فرعي از 107 اصلي  مفروز و مجزي  شده  از پلاک  1و4و14و19  فرعي از  107  اصلي  واقع در   کیاشهر 

بخش 14  گیلان   مورد خریداري  از   مالک رسمي  آقاي  سید محمود  موسوی حسن کیاده )زارع صاحب نسق (  محرز 
گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي 

نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  
اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود 
را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت 

مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28

رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمي م- الف : 2199/1
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي

برابر راي شماره 140360318006008955 مورخ 14 /1403/08   هیات اول  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  آستانه    ،  تصرفات   مالکانه  

بلامعارض متقاضي   آقای  / خانم  حسن  احمد پور  حسن کیاده   فرزند    موسی    به شماره شناسنامه  74   صادره  
از     آستانه اشرفیه    در ششدانگ  یک  قطعه  زمین  مشتمل بر  بنای احداثی   بمساحت    121/49    مترمربع 

بشماره   پلاک 15230 فرعي از 107 اصلي  مفروز و مجزي  شده  از پلاک  1و4و14و19  فرعي از  107  اصلي  واقع 
در   کیاشهر بخش 14  گیلان   مورد خریداري  از   مالک رسمي  آقاي  سید محمود  موسوی حسن کیاده )زارع صاحب 
نسق (  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   

اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به 
مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  
دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم 

وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28

رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمي م- الف : 2201/1
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي

برابر راي شماره 140360318006008878   مورخ 13 /1403/08   هیات اول  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  آستانه    ،  تصرفات   مالکانه  

بلامعارض متقاضي   آقای  عباس  میرزائی  حسن کیاده  فرزند   جمشید   به شماره شناسنامه  60   صادره  از     آستانه 
اشرفیه    در ششدانگ  یک  قطعه  زمین  مشتمل بر  بنای احداثی   بمساحت    189/85    مترمربع بشماره   پلاک 
15239  فرعي از 107 اصلي  مفروز و مجزي  شده  از پلاک  1و4و14و19  فرعي از  107  اصلي  واقع در   کیاشهر 

بخش 14  گیلان   مورد خریداري  از   مالک رسمي  آقاي   ابوالحسن  میرزائی  حسن کیاده محرز گردیده است .  لذا  
به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند 

مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28
رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمي م- الف : 2202/1

***
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند 

رسمي برابر راي شماره 140260318020012296  مورخ 1402/10/14    هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک کلاچاي تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای  امیر  دهقان نژاد  فرزند  نجفعلی  به شماره شناسنامه 4512     صادره از     تهران      به شماره 

ملي  0074227696   در ششدانگ  یک  قطعه  زمین  مشتمل بر  یکباب  خانه  به  مساحت  244/86    مترمربع   به  
پلاک  1045  فرعي  از 152  اصلي  واقع در  قریه     بی بالان     بخش29  گیلان خریداری  شده   از  مورد نسق  

مالک  رسمی  آقای   مرتضی  یوسفی  بالانی   ) نسق زارعی  شماره 10757 مورخ 51/9/17  دفترخانه  66 کلاچای( 
محرز گردیده است .

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 

تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/13 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/28
نادر عیوضي صالح - رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچاي- از طرف  علي علائي  جوردهي 

م- الف :1070  
***

آگهــي  موضــوع  مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــي  و ســاختمانهاي  فاقــد ســند رســمي  شهرســتان 
ســیاهکل

آگهــي  موضــوع  مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه  قانــون  تعییــن تکلیــف وضعیت ثبتــي و اراضي  و ســاختمانهاي  
فاقد ســند رســمي حــوزه ثبتي شهرســتان ســیاهکل

برابــر  رای بشــماره  140360318013009796  مورخــه 20 /1403/8  هیــات  موضــوع قانــون  تعییــن تکلیــف وضعیت  
ــه    ــات   مالکان ــیاهکل  ،  تصرف ــي  س ــد ثبت ــتقر در واح ــمي  مس ــند رس ــد  س ــاختمانهاي  فاق ــي  و س ــي اراض ثبت
ــی  ــه  ش ش  93   کــد مل ــد شــعبان  ب ــی  فرزن ــه کل ــی صالحــی  قلع ــم    عل ــای / خان ــارض متقاضــي آق وبلامع
26692220436    صــادره از فومــن - ششــدانگ  یــک قطعــه  زمیــن     بــا بنــای احداثــی     بــه  مســاحت  561/47   
مترمربــع بــه شــماره پــلاک  فرعــی  123   مفــروز و مجــزی شــده  از 77  فرعــی  ازســنگ اصلــی  77    واقــع در قریــه  
کلامســر    بخــش 14   گیــلان بــه نشــانی  - شهرســتان ســیاهکل    -کلامســر شــهرک کلامســر  از مــورد مالکیــت  

آقــای  طاهــر عوضــی کلامســری  
لــذا  بــه منظــور  اطــلاع  عمــوم در دو نوبــت بــه فاصلــه15  روز  آگهــي مــي شــود  هــر کــس اعــم از مجــاوران و 
صاحبــان حقــوق و مالکیــن مشــاع نســبت بــه اصــل و حــدود مفــروزي پــلاک فــوق واخواهــي داشــته باشــد میتوانــد از 
تاریــخ انتشــار آگهــي بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت اســناد اســناد شهرســتان  ســیاهکل  تحویــل  و 
ظــرف مــدت یکمــاه بــه مراجــع قضایــي صالحــه  دادخواســت تســلیم و گواهــي  آن را بــه اداره متبوعــه تحویــل نمایــد 
در غیــر اینصــورت پــس از تقاضــاي  مــدت قانــون  مذکــور برابــر مقــررات نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت نیــز مراجع 

متضــرر بــه   دادگاه نخواهــد بــود .تاریــخ انتشــارنوبت اول:9/13/ 1403تاریــخ انتشــار نوبــت دوم :1403/09/28
رئیس  ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی

م- الف:2188/1
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي حوزه ثبتي شهرستان لاهیجان

برابر راي   بشماره  140360318005014367   مورخه 08/19 /1403   هیات  موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  لاهیجان ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضی    
سمیرا صفری فتمه سری  فرزند  قربانعلی  به  شماره شناسنامه  وکدملی 2710030993      صادره  از  لاهیجان   - 
نسبت به8/5  سهم مشاع  از 15  سهم مشاع  از    ششدانگ  یکقطعه زمین   مشجر باغی  به مساحت  175  مترمربع 
به  شماره پلاک فرعی  2846   مفروزی و مجزی  شده از پلاک  149   فرعی از  اصلي 26    واقع در  قریه  لاشیدان 
حکومتی  ) انتظام السلطانی(   لاهیجان   بخش  14 گیلان   به نشانی :  لاهیجان -     خ جمهوری  کوچه 14   - از 
مورد مالکیت   نسقی  اکبر  اکبری  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  
روز  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضیان  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند 
از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  

مدت مذکور  و عدم وصول گواهي  اقامه  دعوي طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشارنوبت اول:9/14/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/09/28

شهریار سلیمی  بازنشین- رییس  ثبت اسناد و املاک  شهرستان لاهیجان م- الف :2212/1

MoeenDaily.com

ورزشی

فوتبال جهان

 چهار شنبه  28 آذر  1403
 شماره 6911     

7 جای خالی کشتی گیران ایران در بین برترین های جهان در سال 2024
اتحادیه جهانی کشتی بر اساس امتیازات کسب شده توسط کشتی گیران در مسابقات رنکینگ دار، نام برترین کشتی گیران آزاد، فرنگی و بانوان جهان را 
در سال 2024 اعلام کرد.به گزارش ایرنا، در سال 2024 میلادی چهار رقابت رنکینگ دار شامل رقابت های المپیک پاریس، قهرمانی قاره ای، مسابقات 
بین المللی کرواسی و مجارستان برگزار شد و کشتی گیرانی که بهترین عملکرد در این مسابقات داشتند بعنوان برترین کشتی گیران سال معرفی شدندبر 
این اساس گنو پتریاشویلی در وزن 125 کیلوگرم از کشور گرجستان با کسب 68200 امتیاز و با توجه به کسب مدال طلا در المپیک پاریس، مدال نقره در 
رقابت های قهرمانی اروپا، جایگاه پنجمی در مسابقات کرواسی و مدال برنز در رقابت های مجارستان بعنوان برترین آزادکار معرفی شد.در کشتی فرنگی نیز 
نائو کوزاکا در وزن 77 کیلوگرم از کشور ژاپن با کسب 79200 امتیاز و کسب مدال های طلا در المپیک پاریس، قهرمانی آسیا، رنکینگ مجارستان و مدال 

برنز رنکینگ کرواسی بعنوان بهترین فرنگی کار معرفی شد.در کشتی زنان نیز باس کاووس اوغلو از ترکیه در وزن 68 کیلوگرم با کسب مدال برنز المپیک 
پاریس، طلای قهرمانی اروپا و رنکینگ مجارستان و برنز رنکینگ کرواسی عنوان بهترین کشتی گیر را بدست آورد.گفتنی است این انتخاب تنها با توجه به 
امتیازات کسب شده توسط کشتی گیران در 4 رقابت رنکینگ دار اتحادیه بوده و اکثر کشتی گیران مطرح و عنوان دار جهان با توجه به غیبت در برخی از این 
مسابقات، به لحاظ امتیازی در جایگاه های بعدی قرار گرفته اند و کشتی گیر ترکیه با مدال برنز المپیک بالاتر از مدال آوران طلای این مسابقات مهم قرار 

گرفته و به نظر می رسد اتحادیه جهانی کشتی برای انتخاب برترین کشتی گیران جهان باید روش دیگری را اتخاذ کند.

سایر اخبار

صاحب مقصودی
از سرپرستان فدراسیون  بسیاری 
ها و حتی هیات های ورزشی در 
سرپرست  عنوان  چون  استانها، 
را  خود  کشند،  می  یدک  را 
می  گذار  دوره  مسئول  صرفا 
های  گام  برداشتن  از  و  دانند 

اساسی برای مجموعه تحت امر خود واهمه دارند؛ اما مزدا صوفی 
با عملکرد خود، معنای یک  این روزها  سرپرست فدراسیون کاراته 
یاداوری می کند.به گزارش  به همقطاران خود  را  واقعی  سرپرست 
مبنی  اداری  عدالت  دیوان  حکم  اجرای  از  پس  ورزشی،  اول  خط 
بر ابطال ریاست سید حسن طباطبایی در فدراسیون کاراته، بخاطر 
طی نشدن روند قانونی مجمع انتخاباتی؛ مزدا صوفی از چهره های 
وزیر  دنیامالی  احمد  دکتر  حکم  با  کشور  کاراته ی  شناخته شده ی 
ورزش و جوانان، سرپرستِ این فدراسیون شد.همگان انتظار داشتند 
بر  تماشا کند دیگران چه  و  بنشیند  صوفی چون سرپرست هست، 
وی دیکته می کنند، اما او در اقدامی قابل توجه عنان کار را بدست 
گرفت و با بررسی نقاظ ضعف و قدرت کاراته، سعی در ترمیم ان 
کرد. از همین رو برخی ها باید می رفتند، برخی ها باید تغییر می 
نیز  اتفاقات دیگری  و  تقویت می شد  باید  کردند، بعضی جاها هم 
باید می افتاد تا جامعه کاراته نفسی براحتی بکشد.مزدا صوفی فردی  
خارج از مجموعه کاراته نبود که باید زمان صرف اگاه شدن به محیط 
بین  بدنه کاراته کشور است، مربی و داور  از  او  پیرامون خود کند، 
المللی است، رییس هیات کاراته استان گیلان بوده و از همه مهمتر 
مشاور ارشد رییس پیشین فدراسیون کاراته بود، از همین رو کاملا 
نیاز به یک  بوده و فقط  این رشته رزمی واقف  احوال  به اوضاع و 
بازوی اجرایی داشت تا ان را اجرا نماید.متاسفانه در ورزش ما رسم 
ناپسندی وجود دارد که سرپرستان )نه روسای( فدراسیون ها و هیات 
های ورزشی، وظیفه خود را صرفا برپایی مجمع انتخاباتی می دانند 
و از برعهده گرفتن سایر امورات فنی و زیربنایی رشته مدنظر سر باز 
می زنند، یا بهتر بگوییم واهمه دارند مسئولیتی را برعهده بگیرند.

عادت غلطی که به ورزش بسیار ضربه می زند، چراکه تجربه ثابت 
کرده برخی از این دوران سرپرستی، گاها تا دو سال هم طول کشیده 
و به همین راحتی 700 روز از عمر ارزشمند قهرمانان و ورزشکاران 
و مربیان و داوران ان رشته صرفا بخاطر اینکه سرپرستی فدراسیون 
با یک فرد محتاط بوده، اقدام عاجلی نشد و به هدر رفت.حال که 
صوفی خلاف این رسم غلط گام برمی دارد، برخی این اقدامات او را 
فراهم کردن زمینه انتخابات برای ریاست خود می پندارند، که اگر 
این اتفاق هم بیفتد کاراته هیچ ضرری نخواهد کرد چراکه او نه تنها 
به نسبت دیگر مدعیان کسب کرسی ریاست فدراسیون کاراته چیزی 
کم ندارد، بلکه بواسطه ارتباط حسنه ای که با وزیر ورزش و جوانان 
دارد، می تواند مشکل گشای بسیاری از چالش های کاراته کشور 
باشد، این امتیاز ویژه ای است که شاید کمتر رییس فدراسیونی ان را 
دارا باشد، از همین رو پیشنهاد می شود اهالی کاراته به جای عداوت، 
تعامل با سرپرست فدراسیون را پیشه کنند تا مقدمات توسعه کاراته 

فراهم گردد.

 مزدا صوفی، سرپرستی
 در قامت رییس !

پرسپولیس اینجا به سپاهان باخت داد!

طارمی در ایتالیا طلسم سنگین شد !

حاصل تغییرات مثبت در رختکن سپاهان در ماه های اخیر، این پیروزی 
بزرگ و ارزشمند در مقابل پرسپولیس بود.پرسپولیس اینجا به سپاهان 
در  که  در شرایطی  امروز  سپاهان  گزارش »ورزش سه«،  داد!به  باخت 
دقایق ابتدایی شاهد حملات پردامنه پرسپولیس روی دروازه خود بود، 
نفره شدن  از 10  بعد  البته  و  مسابقه حاکم شده  بر جریان  تدریج  به 
حریف موفق شد به یک پیروزی بزرگ دست پیدا کند. این سه امتیاز 
مهم علاوه بر ارتقای شرایط در جدول، از لحاظ روحی نیز به شدت به 
ستاره های جوان سپاهان برای ادامه فصل کمک خواهد کرد. تیمی که 
اگرچه چندی قبل دچار یک زلزله بزرگ در کادر فنی شده و شاهد تغییر 
با شرایط  کارترون خیلی سریع  پاتریس  نظر  به  اما  بود،  نیز  سرمربی 
باشگاه سپاهان تطبیق یافته و امروز شاهد تیمی در حد مدعی کسب 
سپاهان  بودیم.اما  پرسپولیس  مقابل  در  برتر  لیگ  قهرمانی  عنوان 
چگونه در این دیدار حساس و مهم به برتری رسید؟جالب اینجاست که 
گل اول سپاهان در این مسابقه روی یک حرکت تمرین شده و توسط 
امین حزباوی، مدافع جوان این تیم به ثمر رسید. جالب اینجاست که 
این مدافع باکیفیت هفته گذشته نیز به شکل مشابهی دروازه ای مثل 
نظر می رسد  به  به همین  و  کرد  باز  کرنر  نقطه  روی  از  را  رفسنجان 
سپاهان با برنامه ریزی دقیق به سمت دروازه پرسپولیس حمله ور شده 
این هفته سپاهان  تمرینات  از  بود. شنیده های خبرنگار »ورزش سه« 
پیش از تقابل با پرسپولیس حاکی از آن است که کادر فنی و سرمربی 
و  ایستگاهی  روی ضربات  پرسپولیس  روی ضعف  به شدت  تیم  این 
ارسال از جناحین در فصل جاری تاکید داشته و با آنالیز دقیق گل های 
خورده تیم گاریدو در هفته های اخیر، بهترین راه حل برای رسیدن به 
دروازه این تیم را پیدا کرده بودند. در طول تمرینات یک هفته منتهی 
به بازی سپاهان و پرسپولیس، سرمربی جدید زردپوشان به همراه کادر 
فنی خود به این نتیجه رسیده بودند که پرسپولیس در هنگام نواختن 
ضربات ایستگاهی در فاز هجومی بسیار قدرتمند، اما به همان اندازه 
ظاهر  متزلزل  و  ضعیف  حریف،  ارسال های  مقابل  در  دفاع  هنگام  در 
خواسته  قامت  بلند  انزونزی  استفان  از  آن ها  علت  همین  می شود.به 
بودند که هنگام نواختن ضربات ایستگاهی در مقابل تیر یک حرکت 
کرده و اینگونه مدافعان حریف را به خود مشغول کند. بدین ترتیب یا 
خود این ستاره فرانسوی موفق به گلزنی می شود یا با باز شدن فضا و 
حفره در میان مدافعان حریف، یک بازیکن دیگر می تواند دروازه را باز 

کند که امروز قرعه به نام امین حزباوی افتاد.
جلوی بازی سازی سروش را بگیرید

تاکید  خطوط  بین  فاصله  حفظ  به  سپاهان  جدید  سرمربی  همچنین 
داشته و با آنالیز بازی پرسپولیس متوجه تفاوت این تیم با فصل گذشته 
شده بود. در فصول اخیر پرسپولیس با در اختیار داشتن علیرضا بیرانوند، 
کار بیلدآپ را از درون دروازه و از محوطه جریمه خودی آغاز می کرد، 
با  آنها  و  یافته  تغییر  پرسپولیس  تاکتیکی  در فصل جدید شرایط  اما 
تمرکز روی رساندن توپ به سروش رفیعی و از مرکز میدان سعی بر 
دستور  در  را  مستقیم  بازی  تیم سبک  این  واقع  در  دارند.  بازی سازی 
کار قرار داده است. همچنین پرسپولیس در ماه های اخیر و با بعد از 
تاکید  اختیار داشتن توپ های سوم  استخدام گاریدو به شدت روی در 
به همین علت  است.  موقعیت  دنبال خلق  به  این مسیر  از  و  داشته 
پاتریس کارترون از هافبک های دفاعی و حتی مدافعان سپاهان در این 
دیدار خواسته بود که به شدت مراقب توپ های برگشتی و زمان صاحب 
توپ شدن بازیکنان پرسپولیس باشند و با جایگیری مناسب و یارگیری، 
جلوی خلق موقعیت از سوی آنها را بگیرد. به نظر این تاکتیک نیز به 
خوبی از سوی بازیکنان بخش دفاعی سپاهان اجرا شد و قرمزپوشان به 
ندرت توانستند از حربه دائمی خود در فصل جاری برای باز کردن دروازه 

سپاهان استفاده کنند.
پروژه بزرگی که از فصل قبل آغاز شد

این  ترکیب  جوان سازی  سپاهان،  ترکیب  در  دیگر  مهم  نکته  یک  اما 
از  پیش  که  بدانید  اینجاست  جالب  است.  بوده  جاری  فصل  در  تیم 
اتمام فصل گذشته و حتی هفته های پایانی لیگ و پیش از برگزاری 
فینال جام حذفی، کادر فنی وقت سپاهان با تشکیل یک کارگروه به 
دنبال جوان سازی تیمش و خارج شدن چند بازیکن باتجربه ولو نامدار 

)مانند رامین رضاییان و فرشاد احمدزاده( و اضافه شدن ستاره های جوان 
لیگ به بدنه باشگاه سپاهان بوده اند. در واقع حتی کادر فنی قبلی 
سپاهان نیز یک برنامه سه ساله مدون برای تبدیل کردن این تیم به 
مدعی عمل قهرمانی در لیگ برتر داشته و به همین علت این باشگاه 
نداشت.  تابستان  در  خود  ستاره سرشناس  جدایی  با  چندانی  مخالفت 
اما تمام تمرکز مدیران این باشگاه روی جذب ستاره های جوان فصل 
گذشته لیگ برتر بود و به همین دلیل بازیکنان آینده داری چون مهدی 
لیموچی و جواد آقایی پور با تلاش فراوان و پیشی گرفتن از دیگر رقبا 

به ترکیب سپاهان اضافه شدند.
ابهامی که بالاخره در ترکیب سپاهان رفع شد

ایجاد  برای  تلاش  کارترون،  پاتریس  نظر  زیر  دیگر  جالب  نکته  یک 
زوج سازی در خط دفاعی در هفته های اخیر بوده است. به همین علت 
سرمربی جدید سپاهان به این جمع بندی رسیده که سبک بازی محمد 
دانشگر و امین حزبابی مکمل یکدیگر است و بر همین اساس این دو 
بازیکن جلوتر از مدافعانی مانند سیاوش یزدانی یا هادی محمدی در 
ترکیب ثابت این تیم قرار دارند. در واقع پروسه تبدیل شدن سپاهان 
به یک تیم مدعی جوان و باکیفیت از زمان ژوزه مورایس آغاز شده، 
اما مشکلات عجیب و عدیده این سرمربی در اصفهان در نهایت منجر 
به این شد که او حتی در روزهای پیروزی نیز مورد شماتت و حملات 

برخی طرفداران و جریان های هواداری در اصفهان قرار بگیرد.
مرد اول نیمکت سپاهان؛ یک سرمربی کلاسیک

پاتریس  شخصیت  به  شدت  به  سپاهان  باشگاه  اعضای  و  بازیکنان 
کارترون علاقه پیدا کرده و او را یک سرمربی کلاسیک و آرام می دانند 
که هرگز به دنبال ایجاد تغییرات عجیب و گسترده در سبک بازی و 
تنها  دارد  قصد  و  نیست  باشگاه  اداره  و  رختکن  مدیریت  نحوه  حتی 
حال  هر  به  بزند.  رقم  تیمش  نفع  به  را  شرایط  جزئی،  تغییرات  با 
پرسپولیس در نبرد بزرگ هفته در مقابل سپاهان و در اصفهان مغلوب 
شد و به نظر می رسد سرمربی جدید و کادر فنی سپاهان با شناسایی 
دقیق و آنالیز کامل نقاط ضعف خط دفاعی پرسپولیس، از همان راه 
نقاط  زدند.  آنها ضربه  به  و  رسیده  تیم  این  دروازه  به  همیشگی  حل 
ضعفی که اگر برطرف نشود در ادامه فصل گریبان پرسپولیس را خواهد 
گرفت و البته سپاهان هم در صورت استمرار این آنالیز دقیق از سبک 
بازی رقبا می تواند یکی از نامزدهای جدی کسب عنوان قهرمانی در 

فصل لقب خواهد گرفت.

در  فرصت حضور  پیاپی  بازی  چهارمین  برای  اینتر  ایرانی  ستاره 
مسابقات سری آ را به دست نیاورد.طارمی در ایتالیا طلسم سنگین 

شد!
به گزارش »ورزش سه«، مهدی طارمی 6 روز پس از اینکه در هفته 
ششم مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا مقابل بایر لورکوزن حضور 
ثابت و 85 دقیقه ای داشت، دیشب در مسابقه مقابل لاتزیو به میدان 
نرفت و تا پایان روی نیمکت نشست تا اتفاقی تکراری در سری آ 
ایتالیا برای او بیفتد.ستاره ایرانی پورتو با وجود اینکه جایگاه ثابتی در 
ترکیب تیمش در رقابت های لیگ قهرمانان اروپا دارد، اما وضعیت 
کاملا متفاوتی را در سری آ ایتالیا تجربه می کند و چهار بازی متوالی 

است که تا پایان روی نیمکت می نشیند.

طارمی در شرایطی در 10 مسابقه از 15 دیدار فصل جاری سری آ 
ایتالیا به میدان رفته که طی این مدت فقط یک بار در هفته دوم 
مقابل لچه در ترکیب حضور داشت و توانست پاس گل بدهد، اما 
در 9 بازی دیگر بازیکن تعویضی بوده که البته در چهار هفته متوالی 

این فرصت هم از او گرفته شده است.
طارمی که آخرین بازی خود در سری آ را قبل از فیفادی مقابل ناپولی 
انجام داده بود، در سه دیدار متوالی این رقابت ها برابر ورونا، فیورنتینا و  
پارما در ترکیب حضور نداشته که شب گذشته نیز در جریان پیروزی 
عجیب 6 بر صفر تیمش تا پایان نیمکت نشین بود تا روند عجیب 

او در رقابت های داخلی ادامه یابد و همچنان طلسم باشد.

سرمربی  فلیک،  هانسی 
شرایط  دلیل  به  بارسلونا، 
به  تصمیم  بازیکنانش 
این  تمرینات  تعطیلی 
تعطیلی  گرفت.دلیل  تیم 
بد  حال  بارسا:  تمرین 
گزارش  بازیکنان!به 
»ورزش سه«، بارسلونا در 

چند هفته اخیر شرایط بسیار سختی را پشت سر گذاشته و روزهای بدی را 
به خصوص در رقابت  های لالیگا تجربه کرده که باعث شده است انتقادها 
از سوی هواداران و رسانه های اسپانیایی از عملکرد کادر فنی و بازیکنان 
این تیم به شکل قابل توجهی افزایش پیدا کند.آنها امیدوار بودند که بتوانند 
در بازی این هفته برابر لگانس با کسب یک پیروزی پرگل و قاطعانه بار 
انتظارشان  خلاف  بر  شرایط  اما  برگردد،  گذشته  خوب  روزهای  به  دیگر 
پیش رفت و با یک گل برابر این حریف شکست خوردند تا شوک بزرگی 
به بازیکنان و هواداران این تیم وارد شده باشد.منابع نزدیک به بارسا پس 
از پایان این بازی اعلام کردند که تمرینات این تیم تا روز چهارشنبه با 
تصمیم مستقیم فلیک تعطیل شده است تا بازیکنان فرصتی برای استراحت 
کردن بیشتر و بازگشت قدرتمندتر به میادین داشته باشند اما حالا روزنامه 

اسپانیایی آ.اس دلیل دیگری را برای این تعطیلی مطرح کرده است.
گفته می شود که بازیکنان بارسا پس از پایان بازی برابر لگانس و به خاطر 
شکستی که در این دیدار متحمل شدند به حدی ناراحت و افسرده بودند 
که سرمربی این تیم احساس کرد بهترین تصمیم همین است که مدتی 
به آنها استراحت بدهد تا از این فضا دور شوند و پس از آن بار دیگر در 
این  در  بهبودی  اتفاق  این  که  است  امیدوار  و  کنند  پیدا  تمرینات حضور 

شرایط حاصل کند.

با  سالگادو،  میشل  فرزند  سالگادو،  میگل 
استوریل  به  ساله  چهار  قراردادی  امضای 
به  رئال  سابق  ستاره  پیوست.پسر  پرتغال 
»ورزش  گزارش  پیوست!به  پرتغال  استوریل 
سه«، میگل سالگادو، فرزند 19 ساله میشل 

امضای  با  مادرید،  رئال  و  اسپانیا  ملی  تیم  دور  سال های  ستاره  سالگادو، 
قراردادی به استوریل پرتغال منتقل شد.جالب آنکه میگل سالگادو برخلاف 
پدرش که مدافع راست بود، در پست مهاجم بازی می کند و همچنین یک 
آن  از  پیش  می آید.میگل  حساب  به  اسپانیایی-اماراتی  ملیتی  دو  بازیکن 
ویسنته  و گیل  فریرا  د  تیم های  در  بازی  تجربه  بپیوندد،  استوریل  به  که 
را نیز در کارنامه دارد. البته که او تا پایان فصل باید در تیم زیر 23 سال 
استوریل به میدان برود و سپس به تیم اصلی منتقل شود.او درخصوص 
پیوستنش به استوریل گفت: »خیلی خوشحالم که اینجا هستم و امیدوارم 
تا جایی که می توانم به تیم کمک کنم. هدف اصلی من بازی برای تیم 
اصلی استوریل است و امیدوارم فصل خوبی را با تیم ب پشت سر بگذارم 
و هرچه سریع تر به تیم بزرگسالان اضافه شوم.«گفتنی است پدر او میشل 
سالگادو از سال 1999 تا 2010 در رئال مادرید به میدان رفت و موفق به 
اروپا به  کسب چهار قهرمانی در لالیگا و دو قهرمانی در لیگ قهرمانان 
همراه این تیم شد. او همچنین 53 بار با پیراهن تیم ملی اسپانیا در میادین 

مختلف به میدان رفت.

دلیل تعطیلی تمرین بارسا: حال بد 
بازیکنان!

پسر ستاره سابق رئال به استوریل 
پرتغال پیوست!
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در سال های اخیر، یکی از چالش های اصلی که دولت ها با آن روبرو 
بوده اند، مسائل مرتبط با ارز بوده است. به همین خاطر، مسئولان 
بانک مرکزی با اجرای سیاست های ارزی و راه اندازی سامانه های 
مختلف، تلاش کرده اند تا نرخ ارز را مدیریت کنند. در این زمینه، 
علاوه بر نرخ دلار آزاد، نرخ های دیگری مانند ارز ترجیحی، بازار 
متشکل ارزی، دلار توافقی، دلار نیمایی و دلار مبادله ای نیز معرفی 

شده اند که هر یک به تدریج تغییراتی را تجربه کرده اند.
آرمان زارعی: با افزایش تحریم ها در اواخر دهه نود و خروج ناگهانی 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا از مذاکرات هسته ای برجام، بازار 
ارز تهران با تکانه های شدیدی مواجه شد و به نوعی این بازار از 
حالت طبیعی خود خارج شد. این وضعیت نه تنها به افزایش نرخ 
تورم منجر شد، بلکه مشکلاتی را نیز برای بازرگانان و مردم عادی 

به وجود آورد. 
در نتیجه، دولت  حسن روحانی و شهید سید ابراهیم رئیسی بارها سعی 
کردند تا راهکارهای کوتاه مدت و بلندمدت برای حل این معضل ارائه 
دهند به این ترتیب، در کنار نرخ دلار آزاد، نرخ ارز ترجیحی، بازار 
متشکل ارزی، دلار توافقی، دلار نیمایی، دلار مبادله ای و... شکل 
گرفت. هدف از تعیین این نرخ های مختلف، کنترل تورم، حمایت از 

کالاهای اساسی و تسهیل واردات برخی محصولات بود.  
چالش های ارزی در ایران 

با این حال نکته  قابل توجه این است که با وجود تلاش های مختلف 
در سال های اخیر، هنوز کشور نتوانسته به یک نرخ واحد در خصوص 
بازار آزاد  ارز در  ارز دست پیدا کند؛ همچنین نه تنها فاصله بین 
و رسمی به طور کامل برطرف نشده است بلکه به گفته بسیاری 
از اقتصاددانان و تحلیلگران اقتصادی؛ ارز چند نرخی عامل اصلی 
مشکلات اقتصادی و ایجاد رانت بوده است. آنها معتقدند که این 
سیاست باعث عدم شفافیت، فساد و کاهش اعتماد عمومی به نظام 

اقتصادی می شود.
به عنوان مثال، ارز ترجیحی یا دولتی ارزی بود که دولت در مرکز 
مبادلات ارزی توزیع کرد و صرفاً برای واردات کالاهای اساسی به 
کار می رفت. در دوره دوم ریاست جمهوری حسن روحانی و پس از 
خروج آمریکا از برجام، ایران با نوسانات ارزی مواجه شد. معاون اول 
دولت، اسحاق جهانگیری، این ارز را با قیمت 4200 تومان معرفی 

کرد که به »دلار جهانگیری« معروف شد.
لازم به یادآوری است که در ابتدا، ارز ترجیحی 4200 تومانی برای 
تعداد بیشتری از کالاها قابل استفاده بود، اما با گذشت زمان، این 
تعداد کاهش یافت و در دولت سیزدهم، این ارز به عنوان یک راهکار 

اقتصادی دستخوش تغییراتی شد.
در نهایت، در دهه سوم اردیبهشت 1401، نرخ دلار برای کالاهای 
اساسی به 28500 تومان تغییر یافت. بر این اساس، 28 قلم کالا از 
جمله دانه های روغنی، برنج، گندم، گوشت مرغ، کاغذ و کنجاله 
سویا، ارز ترجیحی به نرخ 28500 تومان دریافت کردند، در حالی 
که در گذشته تنها 5 قلم کالا ارز ترجیحی به نرخ 4200 تومان 

دریافت می کردند.
 البته این اقدام دولت رئیسی، هرچند با عنوان »جراحی اقتصادی« 

معرفی شد، اما نتوانست مشکلات کشور را برطرف کند و به همین 
دلیل با انتقادات فراوانی مواجه شد.

پزشکیان دست به جراحی اقتصادی زد 
حال خبرها حاکی از آن است که مسعود پزشکیان، رئیس جمهور 
دولت چهاردهم، پس از شهید سید ابراهیم رئیسی، اقدام به اجرای 
یک جراحی اقتصادی جدید کرده است.او نه تنها در بودجه بندی 
سال 1404، نرخ ارز ترجیحی را از 28500 تومان به 38500 تومان 
تغییر داده است؛ بلکه تصمیم گرفته تا وضعیت ارز چند نرخی را 

ساماندهی کند.
به همین منظور  بانک مرکزی در روزهای گذشته با صدور اطلاعیه ای 
اعلام کرد که از روز شنبه 24 آذر، بازار ارز برای معاملات تجاری 
راه اندازی خواهد شد و صادرکنندگان قادر خواهند بود در سامانه نیما با 
نرخ توافقی به انجام معاملات بپردازند. به عبارت دیگر، این تصمیم به 
معنای حذف نرخ ارز نیمایی از تاریخ 24 آذر و همچنین پایان فعالیت 

سامانه نیما از اول بهمن ماه سال جاری است.
بررسی های خبرآنلاین نشان می دهد که موضوع انتقال معاملات 
نیما به بازار توافقی ارز به شدت جنجال برانگیز شده و به یک دوئل 
میان اقتصاددانان تبدیل شده است. در حالی که برخی از کارشناسان 
معتقدند این اقدام می تواند به بهبود مدیریت بازار ارز و کاهش توزیع 
رانت کمک کند، گروهی از منتقدان این تصمیم را در شرایط تورمی 
غیرمنطقی می دانند و هشدار می دهند که در صورت عدم برنامه ریزی 
مناسب، ممکن است هزینه های واردات و نوسانات ارزی افزایش یابد.

افزایش محسوس قیمت دلار نیمایی 
به گزارش خبرآنلاین، نرخ دلار نیمایی در ابتدای شهریورماه سال 
جاری در حدود 45 هزار و 200 تومان بود اما به تدریج به سمت 
مرز 54 هزار تومان حرکت کرد. همچنین دیروز با آغاز فعالیت بازار 
توافقی، برخی از کانال های بورسی از نرخ 65 هزار تومانی برای دلار 
توافقی در معاملات نیما خبر دادند، اما مدت زمان زیادی نگذشته 
بود که این نرخ از سوی منابع رسمی تکذیب شد و در نهایت بانک 
مرکزی  در اولین روز هفته یعنی 24 آذر ماه اعلام کرد که با توجه به 
عرضه و تقاضاهای ثبت شده دلار در سامانه نیما، میانگین وزنی نرخ 

معاملات انجام شده حدود 59 هزارو 647 تومان تعیین شده است.
همچنین بر اساس اعلام بانک مرکزی از مجموع 76 میلیون دلار 
روز  از  و  فروش رسیده  به  میلیون دلار  عرضه شده، حدود 39.5 

دوشنبه 26 آذر و همچنین از اول دی ماه 1403، خرید و فروش ارز 
نیمایی در مرکز مبادله ارز و طلای ایران برای تمامی صادرکنندگان 
و واردکنندگان الزامی خواهد بود. البته  بانک مرکزی تاکید کرده  که 
فقط بر روند معاملات سامانه ارز توافقی نظارت خواهد کرد و دخالت 

بیشتری در این فرآیند نخواهد داشت.
تاریخچه شکل گیری ارز نیمایی

ارز نیمایی، که به اختصار »نظام یکپارچه معاملات ارزی« نامیده 
 3 از  و  آزمایشی  به صورت   1396 بهمن   28 تاریخ  از  می شود، 
اردیبهشت 1397 به طور رسمی آغاز به کار کرد. این سیستم به 
منظور مقابله با نوسانات شدید ارزی و تأمین نیازهای وارداتی کشور 
توسط بانک مرکزی طراحی و اجرا شد. در واقع، راه اندازی این ارز 
در شرایط بحرانی اقتصادی، به ویژه پس از خروج آمریکا از توافق 
هسته ای و بازگشت تحریم ها، صورت گرفت. این تحریم ها و کاهش 
درآمدهای نفتی منجر به افزایش نرخ ارز در بازار آزاد و نوسانات 
غیرقابل پیش بینی شد. به همین دلیل، بانک مرکزی تصمیم به 
و  کنترل کرده  را  ارز  نرخ  بتواند  تا  نیمایی گرفت  نظام  راه اندازی 
نیازهای واردکنندگان را تأمین کند.به طور کلی، می توان بیان کرد 
که ارز نیمایی به عنوان یک ابزار کلیدی در سیاست های ارزی کشور 

ایجاد شدتا به بهبود وضعیت اقتصادی و تجاری ایران کمک کند. 
این ارز به بازرگانان، تاجران و شرکت های تجاری که در زمینه تبادل 
کالا فعالیت دارند، اختصاص می یابد. برای ثبت درخواست در سامانه 
نیمایی، داشتن کارت بازرگانی و عضویت در سامانه تجارت ضروری 
است. تخصیص این ارز بر اساس اولویت بندی کالاها که از سوی 

بانک مرکزی مشخص شده، صورت می گیرد.
به بیان ساده تر سامانه نیما بر اساس تعامل بین صادرکنندگان و 
از  ارزهای حاصل  واردکنندگان طراحی شده است. صادرکنندگان 
صادرات خود را در این بازار عرضه می کنند و واردکنندگان ارز مورد 
نیاز خود را تأمین می کنند. در این سامانه، ارزها به نرخ های توافقی 
فروخته می شوند که به تسهیل دسترسی واردکنندگان به ارز، به ویژه 
برای کالاهای اساسی و مواد اولیه صنعتی، کمک می کند و نوسانات 

شدید ارزی را کنترل می کند.
بازرگانان پس از دریافت ارز از بانک مرکزی و ارائه تعهدات مربوطه، 
با مراجعه به سامانه جامع تجارت، درخواست خرید ارز مورد نیاز خود را 
ثبت می کنند. پس از ثبت سفارش و با توجه به هماهنگی های انجام 
شده بین بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، این درخواست ها در سامانه جامع تجارت ثبت و 
به سامانه نیما منتقل می شوند. صرافی هایی که از طریق سامانه سنا 
به درخواست های خرید و فروش ارز دسترسی دارند، می توانند از 
خدمات رایگان سامانه نیما بهره مند شده و درخواست های خرید ارز 
را مشاهده کرده و پاسخ مناسب را بدون نیاز به مراجعه حضوری به 

بازرگانان ارسال کنند.
حالا تنها شش سال پس از تولد ارزی به نام نیما اقتصاد ایران آماده ی 
خداحافظی با این ارز به واسطه ی تغییر ماهیت آن می شود؛ در حالی 
مزایا و مضراتش به وضوح مشخص نشده و اختلاف بر سر اینکه 

چنین اقدامی درست بوده است یا خیر ادامه دارد.

 رهبر معظم انقلاب اسلامی،حضرت فاطمه زهرا)س( را از شگفتی های آفرینش خواندند و با بیان 
اصول مهم منشور اسلام درباره زن، تأکید کردند: در اسلام، زن و مرد مکمل یکدیگرند و در تلاش 
برای رسیدن به حیات طیبه و توانایی های فکری و روحی در عرصه های علمی،  فرهنگی، هنری، 

اثرگذاری اجتماعی-سیاسی، فعالیت اقتصادی و مسائل بین المللی هیچ تفاوتی با هم ندارند.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، حضرت آیت الله خامنه ای  در دیدار هزاران نفر از زنان و دختران، 
با اشاره به تداوم جنایات رژیم صهیونیستی و آمریکا در منطقه و کمک برخی به آنها، گفتند: رژیم 
صهیونیستی به خیال خود از طریق سوریه آماده می شود که نیروهای حزب الله را محاصره و ریشه کن 

کند اما آنکه ریشه کن می شود، اسرائیل است.
ایشان در ابتدای سخنانشان با تبریک ایام ولادت حضرت صدیقه طاهره)س(، جلسه با زنان و دختران 
را بسیار خوب و پرشور خواندند و با اشاره به برخی محورهای سخنان 7 نفر از خانم ها در این جلسه، از 
جمله »مراقبت از خانواده در فضای مجازی«، »افزایش جمعیت«، »مسائل مربوط به زنان در عرصه 
هنر« و »تسهیل گری در امر ازدواج«، گفتند: مسئولان دفتر رهبری و دستگاه های مربوط، نکات بسیار 

خوب سخنان خانم ها در جلسه را پیگیری و مورد ملاحظه جدی قرار دهند.
رهبر انقلاب با اشاره به برخی ابعاد وجودی حضرت فاطمه زهرا)س( به عنوان پدیده شگفت انگیز عالم 
آفرینش، گفتند: اینکه بانویی جوان، از لحاظ معنوی و هویت ملکوتی و جبروتی به جایی برسد که به 
روایت اهل تشیع و تسنن، خشم او خشم خدا و خشنودی او خشنودی پروردگار را به همراه بیاورد، 

بسیار پر عظمت و عجیب است.
ایشان، »غمگساری با پیامبر در سختی ها«، »همراهی با امیرمومنان در جهاد«، »خیره کننده چشم 
فرشتگان در عبادت«، »بیان خطبه های فصیح، بلیغ و آتشین«، »پرورش امام حسن و امام حسین 
)علیمها السلام( و حضرت زینب)س(« را از ویژگی های بی نظیر حضرت فاطمه)س( خواندند و افزودند: 
آن حضرت در کودکی، جوانی، ازدواج و سیره زندگی، برترین، زیباترین و گویاترین الگوی زن مسلمان 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به دیدگاه های مختلف درباره مسئله زن در جهان، گفتند: سرمایه داری 
و سیاستمدارانِ تابع آنها با در دست داشتن رسانه های مؤثر در جهان، با بی صداقتی و دروغگویی و 
در پوشش ظاهری یک نظریه فلسفی و انساندوستانه، انگیزه های جنایتکارانه و فسادانگیز خود را 
برای دخالت و جهت دهی در امور جامعه جهانی زنان و کسب منافع نامشروع، پنهان می کنند.ایشان 
بی صداقتی و ریاکاری را روش همیشگی استعمارگران و سرمایه داران غربی دانستند و کشیدن زنان به 
کارخانه ها برای تأمین نیاز صنایع به کارگرانِ با دستمزد کم را تحت پوشش آزادی و استقلال زنان، 

نمونه ای از این ریاکاری خواندند.
حضرت آیت الله خامنه ای هدف پنهان از شعار آزادی بردگان آمریکا در حدود 2 قرن قبل را، کشاندن 
بردگان از مزارع جنوب به کارخانه های شمال این کشور خواندند و گفتند: امروز هم در پشت شعارهای 
فمنیستی و آزادی و حقوق زنان، اهداف ضدانسانی و سیاسی، نهفته است که برخی از آنها مشخص 

است و برخی اهداف بعدها آشکار می شود.
ایشان تشریح منشور اسلام در مقوله زن را برای درک عمومی از منطق اسلام در این زمینه، ضروری 
برشمردند و گفتند: باید این منطق را در جامعه جا بیندازیم و براساس آن عمل کنیم که البته بعد از 

انقلاب در این زمینه کارهای زیادی شده است.
رهبر انقلاب مسئله زوجیت را اولین اصل مهم در منشور زن در اسلام خواندند و افزودند: براساس آیات 

متعدد قرآن، زن و مرد از جنس یکدیگر، زوج و مکمل هم هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای لازمه زوجیت و مکمل بودن زن و مرد را تشکیل واحدی سوم به نام خانواده 

خواندند و گفتند: براین اساس، تشکیل خانواده یک سنت الهی آفرینش است که خوشبختانه در فرهنگ 
ایرانی هم، خانواده دوستی از نشانه های مهم قوت و عمق فرهنگی ملت است.

رهبر انقلاب یک اصل دیگر منشور اسلامی درباره زن را »نبود هیچ گونه تفاوت بین زن و مرد در 
حرکت معنوی و تعالی انسانی و دستیابی به حیات طیبه« خواندند و گفتند: از منظر اسلام، زن و مرد 
با وجود تفاوت های جسمی، هر دو از توانایی ها و نوآوری های فکری و عملی و استعدادهای بی نهایت 
برخوردار هستند که باعث می شود زن نیز همچون مرد بتواند و در مواردی واجب باشد که در عرصه ها 
و فعالیت های گوناگون علمی، سیاسی، اجتماعی، اقتصادی، بین المللی، فرهنگی و هنری نقش آفرینی 

کند.
ایشان نقش های متفاوت زن و مرد در خانواده از نگاه اسلام را دلیل برتری یکی بر دیگری ندانستند 
و افزودند: زن و مرد در خانواده از حقوق یکسان برخوردار هستند؛ البته از لحاظ عاطفی، اسلام زن را 

همچون گُلی می داند که باید از طراوت و عطر او در خانواده مراقبت و استفاده کرد.
»محدودیت های حاکم بر ارتباطات و معاشرت های زن و مرد« موضوع دیگر مورد تأکید از منظر 
اسلام بود که رهبر انقلاب در خصوص آن گفتند: اسلام درباره مسئله »حجاب و عفاف و نگاه« تکیه 
و ملاحظاتی دارد. البته بی بندوباری های امروز در غرب نیز نسبتاً جدید است و توصیف زن اروپایی در 
آثار ادبی دو سه قرن پیش نشان می دهد در غرب نیز ملاحظات زیادی در مسئله زن وجود داشته است.

ایشان »ارزش معنوی مادری و افتخار به آن« را رکنی دیگر از نگاه اسلام به مسئله زن برشمردند و 
افزودند: امروز بعضی ها در سایه سیاست های سرمایه داران و استعماگران و بدخواهان جوامع مستقل 
بخصوص جامعه ما، از »مادری« تصویر بدی ارائه می کنند. در حالی که مادری و پرورش دادن یک 
انسان، افتخاری بسیار با ارزش است و بر همین اساس است که در اسلام با تعابیر مختلف از جمله قرار 
داشتن بهشت زیر پای مادران، سفارش زیادی به محبت و خدمت و اطاعت از مادر شده است.حضرت 
آیت الله خامنه ای پس از برشمردن بعضی از اصول مهم منشور اسلام درباره زن، رشد شگفت انگیز زنان 
مؤمن، دانا و فعال در عرصه های مختلف پس از پیروزی انقلاب را بر پایه این نگاه متعالی دانستند و 
گفتند: نقش زنان در دوره مبارزات و پیروزی انقلاب تعیین کننده بود و در حالی که برخی افراد، مخالف 

حضور زنان در راهپیمایی ها بودند، امام بزرگوار با آن نگاه به شدت مخالفت کردند.

ایشان افزودند: ورود زنان به میدان بود که باعث به میدان آمدن همسران و فرزندان آنها شد؛ بنابراین 
به یک معنا زنان انقلاب را پیروز کردند.

رهبر انقلاب فعالیت متین در عرصه های سیاسی و بین المللی و همچنین نقش آفرینی در حوادثی مانند 
دفاع مقدس، دفاع از حرم و عرصه سیاسی را جلوه های درخشان دیگری از فعالیت های زنان پس از 
پیروزی انقلاب برشمردند و گفتند: زن ایرانی توانسته از هویت و فرهنگ و سنن تاریخی و اصیل 
کشور با متانت، حیاء و عفت خود صیانت کند؛ بگونه ای که تا امروز تحت تأثیر عوارضی که بسیاری 
از کشورهای غربی دچار آن هستند قرار نگرفته و پس از این نیز ان شاءالله همینطور به حرکت خود 

ادامه خواهد داد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به درخشش زنان در فعالیت های علمی و تحقیقی دانشگاهها و 
حوزه های علمیه خاطرنشان کردند: امروز تعداد زنان مجتهد، کم نیست و حتی معتقدیم که در بسیاری 

از مسائل زنانه که مردها تشخیص خوب و درستی ندارند، خانم ها باید از مجتهدان زن تقلید کنند.
ایشان رشد زنان دانشمند، استاد دانشگاه، نویسنده، شاعر و هنرمند با حفظ تدیّن را غیرقابل مقایسه 
با قبل از انقلاب خواندند و گفتند: البته دشمن هم بیکار نیست و مشغول طراحی است چرا که آنها 
خیلی زود متوجه شدند شکست دادن و به زانو درآوردن انقلاب با شیوه های سخت افزاری همچون 
جنگ، بمباران، قومیت گرایی و نیروهای فتنه گر ممکن نیست بنابراین سراغ شیوه های نرم افزاری یعنی 

تبلیغات، وسوسه ها و شعارهای به دور از صداقت رفته  اند.
حضرت آیت الله خامنه ای ادعای دفاع از زن با راه اندازی اغتشاش در کشوری را از مصادیق شعارهای 
دروغین بدخواهان دانستند و افزودند: دختران، بانوان، اساتید، دانشجویان و همه جامعه زنان خود را 
موظف بدانند که در مقابل وسوسه ها و شیوه های موذیانه و جنگ نرم بدخواهان برای انحراف از 

ارزش ها در مسائل زنان، اهتمام کافی داشته باشند.
رهبر انقلاب در بخش پایانی سخنانشان با اشاره به مسائل منطقه، خاطرنشان کردند: با حرکتی که 
در سوریه انجام شد و با جنایت های رژیم صهیونیستی و آمریکا و کمک های دیگران به آنها، دشمنان 

خیال کردند که مسئله مقاومت تمام شد در حالی که آنها سخت در اشتباه هستند.
ایشان با تأکید بر اینکه روح سید حسن نصرالله و سنوار زنده است، افزودند: جسم آنها رفت اما شهادت، 

آنها را از عرصه وجود بیرون نبرد و روح و فکر آنها باقی است و راهشان ادامه دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به ایستادگی غزه در برابر حملات روزانه صهیونیست ها و استمرار 
مقاومت لبنان، گفتند: رژیم صهیونیستی به خیال خود در حال آماده سازی خود از طریق سوریه برای 

محاصره و ریشه کنی حزب الله لبنان است اما آنکه ریشه کن خواهد شد، اسرائیل است.
رهبر انقلاب با تأکید بر ایستادگی ایران در کنار مبارزان فلسطینی و مجاهدان حزب الله و تداوم هرگونه 
حمایت و کمک ممکن به آنها، ابراز امیدواری کردند مجاهدان روزی را ببینند که دشمن خبیث در زیر 

پاهای آنها لگدمال شود.
پیش از بیانات رهبر انقلاب 6 نفر از فعالان حوزه زنان و دختران به بیان مطالبی در زمینه های »الگوی 
زن مسلمان انقلابی«، »فضای مجازی، زن، خانواده و کودک«، »حل مسئله جمعیت از طریق تقویت 
نهاد خانواده«، »توانمندی بانوان هنرمند و تقویت آثار نمایشی حوزه زنان«، »تسهیلگری ازدواج و 
مسئله واسطه گری« و نیز، »اصلاح برنامه های درسی دانش آموزان دختر با نگاه به تقویت هویت 

فرهنگی« پرداختند.
همچنین خانم »عائده سُرور« مادر دو شهید لبنانی هم به نمایندگی از بانوان محور مقاومت، در این 

دیدار سخنانی در باب ادامه و پیروزی مقاومت بیان کرد.

رد  ضمن  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  
مشترک  بیانیه  در  طرح شده  ادعاهای 
و  آلمان  فرانسه،  خارجه  وزارت  سخنگویان 
برنامه  اخیر  تحولات  درخصوص  انگلستان 
ایران  اسلامی  جمهوری  صلح آمیز  هسته ای 
سازی  فعال   جهت  اخیر  تصمیم  کرد:  تأکید 
شمار بیشتری از سانتریفیوژهای پیشرفته، در 
منع  معاهده  اعضای  حقوق مصرح  چارچوب 

انرژی اتمی  با اطلاع رسانی مقتضی و تحت نظارت آژانس بین المللی  اشاعه )ان پی تی( و 
انجام گرفت

به گزارش ایرنا، اسماعیل  بقائی سه شنبه شب 20 آذر 1403 افزود: جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان عضو مسئول آژانس بین المللی انرژی اتمی تعهد خود نسبت به همکاری با این نهاد 
را به اثبات رسانده و تفاهم های صورت گرفته در جریان سفر مورخ 25-24 آبان ماه 1403 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران نیز شاهدی بر این مدعا است؛ مایه تأسف 
است که سه کشور اروپایی بدون توجه به دستاوردهای سفر مدیر کل که می توانست مبنایی 
به  اقدام  بر رویکرد غیرسازنده خود اصرار ورزیده و  باشد،  آینده  برای تقویت همکاری  در 

تصویب قطعنامه  علیه ایران کردند.
وی با اشاره به نشست مورخ 9 آذر 1403 با نمایندگان سه کشور اروپایی در ژنو، تصریح کرد 
جمهوری اسلامی ایران همچنان به تعامل سازنده مبتنی بر احترام متقابل باور دارد. در عین 
حال جمهوری اسلامی ایران به هرگونه رفتار تقابلی و غیرقانونی در چارچوب حقوق قانونی 

خود و به نحو مقتضی پاسخ می دهد.
بقائی خاطرنشان ساخت آنچه باعث وضعیت کنونی در مورد اجرای برجام شده است، نه 
فعالیت های صلح آمیز هسته ای و گام های جبرانی ایران، بلکه خروج یکجانبه یک عضو و 

قصور سه عضو اروپایی از اجرای تعهدات خود است.
سخنگوی  وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران ضمن تأکید بر اهمیت پایبندی متقابل به 
مسیر تعامل سازنده، به سه کشور اروپایی توصیه نمود به جای صدور بیانیه های تحریک آمیز 
و غیرمفید در رابطه با فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران، به علت و دلیل اصلی وضعیت 
موجود که ترکیبی از بدعهدی مستمر و سیاست غیرقانونی و ضد بشری فشار و تحریم علیه 

ملت ایران است بپردازند.

در پی حمله موشکی از یمن، آژیرهای 
خطر در یافا و تل آویو اشغالی به صدا 

درآمدند.
به گزارش خبرآنلاین به نقل از ایسنا، 
رسانه های صهیونیستی گزارش کردند 
از یمن به سمت  سه فروند موشک 

سرزمین های اشغالی شلیک شد.
همزمان سامانه پدافند هوایی پیکان 

رژیم صهیونیستی برای مقابله با موشک های بالستیک یمن فعال شدند.
طبق گزارش صابرین نیوز، پس از به صدا درآمدن آژیر خطر ناشی از حمله موشک 

بالستیک از یمن، شهرک نشینان در قطاری در یافا اشغالی پنهان شدند.
رسانه های صهیونیستی گزارش کردند بر اثر این حمله، پروازها در فرودگاه بن گوریون 

متوقف شد.
رسانه های رژیم صهیونیستی گزارش کردند موشکی که از یمن شلیک شد، میلیون ها 

شهرک نشین را وادار کرد به پناهگاه ها منتقل شوند.

دولت پزشکیان و دوئل جدید در بازار ارز

رهبر انقلاب: حقوق زن و مرد در خانواده یکسان است
 اسرائیل ریشه کن خواهد شد

بقائی ادعای سه کشور اروپایی را 
درمورد تحولات اخیر برنامه هسته ای 

ایران رد کرد

حمله موشکی یمن به تل آویو؛ پروازهای 
فرودگاه بن گوریون متوقف شد

فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: ما تهدیدهای دشمنان را کاملا 
رصد می کنیم و می بینیم و با قدرت بازدارندگی این تهدیدها را 

خنثی می کنیم.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، سردار علیرضا تنگسیری با حضور 
در مرکز تخصصی شناوری شهید محلاتی در دومین جشنواره 
سردار شهید حاج عبدالله رودکی از بنیان گذاران تحقیق و پژوهش 
در سپاه اظهار کرد: اعتقاد ما با توجه به بیانات مقام معظم رهبری 
جدی گرفتن پژوهش در نیروهای مسلح است که در نیروهای 

مسلح پژوهش ها به صورت علمی دنبال می شود.
به روایت مهر، وی افزود: ما از تهدیدهای دشمنان خود به خوبی 
آگاهیم و خود را برای مقابله با آن آماده می کنیم پس لازم است 

شبانه روز برای پژوهش وقت بگذاریم.
قدم های  تحقیقات  و  پژوهش  در  کرد:  اضافه  تنگسیری  سردار 
بلندی در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در زمینه تجهیزات نظامی 
برداشته شده است. نیروی دریایی سپاه به لحاظ اینکه یک نیروی 
تجهیزات محور هست و بر مبنای تجهیزات و تخصص فنی عمل 

می کند باید بر اساس پژوهش و علم عمل کند.
فرمانده نیروی دریایی سپاه بیان کرد: همان گونه که رهبر معظم 
انقلاب فرمودند تا دستیابی به افق های بلند راه بسیار در پیش داریم 
پس نباید قانع باشیم و باید تلاش کنیم تا پیشرفت های بیشتری 

حاصل شود.
سردار تنگسیری عنوان کرد: افتخار داریم که شناورهای 67 متری 
آلومینیومی را با آلیاژ نرم تولید کرده ایم این در شرایطی است که 
کشورهای محدودی توانایی تولید این محصول را دارند و همچنین 
شرکت های دانش بنیان را ایجاد کرده ایم و با 103 مؤسسه دانش 

بنیان و 32 دانشگاه در ارتباط هستیم.
وی اظهار داشت: امروز افتخار ما این است که ساخت شناورهای 

موشک انداز هدایتی را آغاز کرده ایم.

سران رژیم صهیونیستی نسبت به فروپاشی تشکیلات خودگردان 
و پیوستن نیروهای امنیتی فلسطینی به عملیات ضدصهیونیستی به 

دنبال وقوع ناآرامی ها در کرانه باختری، در هراس هستند.
باختری،    کرانه  شمال  در  جنین  شهر  خیابان  العالم،  گزارش  به 
صحنه حضور راهپیمایانی بود که تعقیب نیروهای مقاومت و ترور 
آنها از سوی سرویس های امنیتی تشکیلات خودگردان را به شدت 

محکوم کردند.
امنیت  الیوم نوشت: »شورای  این گزارش روزنامه اسرائیل  بنابر 
فروپاشی  بر  مبنی  سناریو«  »بدترین  مساله  اسرائیل  سیاسی  و 
تشکیلات خودگردان و وقوع درگیری های شدید در کرانه باختری 

را بررسی می کند.«
امنیتی  این رسانه عبری همچنین خاطرنشان کرد که موسسه 
»اسرائیل« پیش بینی می کند که اوضاع بیش از هر زمان دیگری 
شکننده است. در همین زمینه از فرماندهی مرکزی ارتش اسرائیل 

خواسته شده تا برای مقابله با این سناریو آماده شود.
این نشریه صهیونیستی نوشته که نگرانی هایی وجود دارد مبنی بر 
آنکه فروپاشی تشکیلات خودگردان به سوق دادن نیروهای امنیتی 

آن به عملیات ضدصهیونیستی منجر شود.
روزنامه اسرائیل الیوم خاطرنشان کرده که اقدامات محمود عباس 
در شمال کرانه باختری از نظر بسیاری از طرف ها، مساله مرگ 
در  فلسطینی  جوانان  گزارش،  این  می شود.بنابر  تلقی  زندگی  و 
اعتراض به ادامه عملیات امنیتی سرویس های امنیتی تشکیلات 
خودگردان علیه مقاومت در جنین و اردوگاه آن، خیابان ها را با 
حلقه های لاستیک های آتش زده در اردوگاه عسکر در شرق 
نابلس بستند.»یزید جعایصه« یکی از فرماندهان گردان جنین روز 
شنبه )24 آذر ماه( به ضرب گلوله سرویس های امنیتی تشکیلات 
تشکیلات  امنیتی  سرویس های  رسید.  شهادت  به  خودگردان 
خودگردان از ساعات اولیه بامداد شنبه به جنین یورش برده و با 
مبارزان مقاومت درگیر شدند. در این درگیری تعدادی فلسطینی 
هم زخمی شدند.به دنبال این واقعه،  جنبش حماس با انتشار بیانیه 
ای اقدام دستگاه های امنیتی تشکیلات خودگردان فلسطین در 
تعقیب و هدف قرار دادن نیروهای مقاومتی که تحت تعقیب رژیم 
صهیونیستی هستند، محکوم و آن را هم راستا با مطامع و جنایات 

رژیم صهیونیستی عنوان کرد.

سردار تنگسیری: از تهدیدهای دشمنان 
به خوبی آگاهیم

خودمان را برای مقابله آماده می کنیم
 اعلام دستاوردهای جدید نیروی 

دریایی سپاه

هراس صهیونیست ها از فروپاشی 
تشکیلات خودگردان و پیوستن 

نیروهای آن به عملیات 
ضدصهیونیستی


